
de Montcada i Reixac

La consellera Marina Geli va anunciar l’acord durant una visita al municipi. Pàgina 3

LLUÍS MALDONADO

Montcada, Cerdanyola i
Ripollet tindran un hospital
lleuger en aquest mandat

Una quarantena d’entitats va participar en el tapís fet a l’Auditori P.15

Retalls de color per les víctimes de la sida

La Favmir
segueix amb
les protestes
contra la taxa

P. 4

 >> Manifestants amb pancartes

>>  Montcada expressa
el rebuig a la violència
de gènere P. 14

>>  Pintures d’indrets de
Montcada ilustren el
nou any P. 26
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>>  El Vitel ja és quart
a només un punt del
líder, el Barça P. 32
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>>  Monogràfic especial
Solidaritat P. 20 i 21

Per segon any consecutiu més d’una quarantena d’entitats del municipi va voler recordar els
montcadencs que han mort de la sida des del 1981 en un emotiu acte celebrat a l’Auditori el
passat 1 de desembre, Dia Mundial contra la Sida, amb retalls de tela de colors i missatges.

>>  Llum verda a la urba-
nització del carrer Santia-
go i l’estadi de futbol  P.8

>> Obre portes la prime-
ra escola bressol munici-
pal a Can Cuiàs   P. 11

La Federació d’Associacions de
Veïns de Montcada i Reixac
(Favmir) manté les mobilitza-
cions a l’espera de negociar
amb el govern municipal. El
passat 29 de novembre, per ter-
cera vegada van sortir al carrer
més d’un miler de persones per
protestar contra la taxa de
residus i les zones blaves. En
la primera reunió entre
ambdues parts feta el 24 de
novembre no hi va haver cap
acord. L’equip de govern i el
mateix alcalde s’han mostrat
disposats a valorar propostes
que siguin viables d’aplicar.

>>  Les mesures de
vigilància policial frenen
la inseguretat P.10

PILAR ABIÁN
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ACORDS AMB LA CONSELLERIA DE SANITAT

El govern català anuncia l’inici de
 les obres del segon CAP al febrer

Marina Geli es compromet amb els alcaldes de Montcada i Reixac, Ripollet i Cerdanyola a fer un hospital lleuger

pilar abián
lluís maldonado
montcada

 >> La consellera de Sanitat, Marina Geli, acompanyada, d’esquerra a dreta dels alcaldes de Ripollet, Montcada i Reixac i Cerdanyola

LLUÍS MALDONADO

UN MODEL QUE JA FUNCIONA A ANDALUSIA

hospital lleuger

La confirmació de l’inici d’obres
del segon Centre d’Assistència
Primària (CAP) del municipi,
previst al Pla d’en Coll, i el com-
promís d’edificar un hospital
lleuger que doni servei als mu-
nicipis de Montcada i Reixac,
Cerdanyola i Ripollet, van ser
dos dels acords que es van pren-
dre l’1 de desembre en la reunió
de treball mantinguda entre la
consellera de Sanitat de la Gene-
ralitat, Marina Geli (PSC) i els
alcaldes de les tres poblacions
esmentades, César Arrizabalaga
(PSC), Antonio Morral (ICV-
EUiA) i Juan Parralejo (PSC),
respectivament.
La construcció del segon CAP
s’adjudicarà al mes de gener
amb un pressupost inicial
d’1.884.528 euros i un termini
d’execució d’obres de 14 mesos.
Paral·lelament a la construcció
d’aquest nou equipament sanitari
entre el camí de la Font Freda i
els carrers Castelló, València i
passatge Costa Brava, els alcal-
des de la Mancomunitat que
agrupa els tres municipis treba-
llaran conjuntament amb la
Conselleria el projecte d’hospital
lleuger. Els alcaldes van ofertar
a Geli els terrenys de l’antiga
Redosa, un espai equidistant a
les tres localitats, entre la N-150
i l’autopista C-58, on es podria
construir l’equipament. César
Arrizabalaga, com a president
de torn de la Mancomunitat dels
tres municipis, va constatar
“l’acord unànim dels alcaldes
a l’hora de decidir l’ubica-
ció”, una proposta que la Con-
selleria estudiarà des d’un punt
de vista tècnic.

Nou servei. Segons va expli-
car Geli, el model d’hospital
lleuger ja funciona en altres
països i comunitats autònomes,
com ara Andalusia, i està tenint
molt bona acceptació perquè és
un lligam que connecta l’atenció
primària amb els centres de
referència. “Es tracta –va dir–
d’aconseguir que el pacient

no s’hagi de desplaçar a un
gran hospital per rebre aten-
ció d’urgència o especialitza-
da o, fins i tot, per sometre’s
a cirurgia menor”. La conse-
llera va afegir que el projecte
previst a la Mancomunitat es
farà durant l’actual mandat i
s’emmarca en la nova política
sanitària del govern de la Gene-
ralitat. “Estem fent un estudi
seriós del territori per definir
un sistema sòciosanitari glo-
bal del país que ens permeti
anar per davant dels proble-
mes”. Geli va constatar que la
preocupació del govern per
millorar la sanitat pública s’ha
traduït en un important augment
de les inversions en aquest àmbit
en els pressupostos del 2005, en
què es destinaran 240 milions
d’euros per a nous equipaments.
La consellera va agrair l’interès
dels alcaldes per afrontar les
problemàtiques que afecten la
ciutadania des d’un punt de vista
sanitari, tot i no tenir compe-
tències directes en la matèria, i es
va comprometre a treballar
conjuntament amb el món local.

Nou vehicle
per al servei

d’ambulàncies
Des de l’1 de desembre el ser-
vei mancomunat d’ambulàn-
cies de Montcada i Reixac,
Cerdanyola, Badia del Vallès i
Ripollet disposa d’una am-
bulància més. El Servei Català
de la Salut (SCT) ha posat un
quart vehicle a disposició dels
municipis integrats a la Regió
Sanitària Centre. Segons ha
explicat la regidora de Salut
Pública, Eva Gonzalo (PSC),
l’increment durarà fins al 31
de març, ja que és en aquest
període quan es preveu un in-
crement de malalties freqüents
com ara la grip. L’ambulància
funciona de dilluns a dissabte
durant 12 hores al dia. Durant
la seva estada a Montcada la
consellera de Sanitat va anun-
ciar que el servei, criticat pels
ajuntaments per les seves
mancances, sortirà aquest any
a concurs públic. SA

 >> Els terrenys ofertats pels ajuntaments són davant dels blocs Sivis

ARXIU/PILAR ABIÁN

Aquest tipus d’equipament dó-
na un servei directe a l’atenció
primària amb l’objectiu que els
desplaçaments  fora del territori
siguin els mínims possibles.
Segons va apuntar la conse-
llera, l’hospital lleuger dispo-
sarà  d’un potent servei d’urgèn-
cies, un gran bloc de diagnosi
on es faran radiografies i eco-
grafies, i d’un ampli bloc d’espe-
cialistes amb cirurgia menor.

Es tracta d’un model que el go-
vern de la Generalitat vol aplicar
a diferents punts de Catalunya
en funció de les necessitats del
territori. “Es tracta, en defini-
tiva, que l’equipament compti
amb els serveis de què dis-
posa un hospital de dia con-
vencional”, va dir Geli, qui va
apuntar la posibilitat que, en un
futur, incorpori també llits d’hos-
pitalització. PA
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La Favmir manté les mobilitzacions
a l’espera de negociar amb el govern
pilar abián
montcada

El govern manifesta que la taxa no es pot retirar i obre la possibilitat d’estudiar la incorporació de més bonificacions
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 >> Manifestants amb pancartes en contra de la implentació de la taxa de recollida de residus

TAXA DE RESIDUS

“Estem disposats a valorar
propostes que siguin viables” Establir diferents categories d’ha-

bitatges, preveure exempcions de
fins al 100% en els casos de les
rendes més baixes i ampliar la
quantitat mínima d’ingressos per
unitat familiar requerida per a ser
subjecte de bonificacions són les
al·legacions que presentarà Es-
querra Republicana (ERC). Les
propostes es van presentar el 18
de novembre a la Casa de la Vila
durant la xerrada Els impostos a
debat a la qual van assistir la
portaveu del grup municipal,
Marta Aguilar, el president del
partit, Jordi Sánchez i Jaume
Campreciós, un dels tècnics
assessors de l’Àrea Metropolita-
na de Barcelona, qui va parlar
sobre l’impost del TMB i la
TAMGREM. Aguilar va dir que
l’objectiu de les al·legacions és
“fer la taxa més progressiva i
ajustar-la a un doble criteri
econòmic de caràcter social i
mediambiental”. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

ERC presenta
al·legacions

 >> Sànchez i Campreciós

LLUÍS MALDONADO

 >> César Arrizabalaga

PILAR ABIÁN

El 22 de desembre la Federació
d’Associacions de Veïns de
Montcada i Reixac (Favmir)
tornarà a encapçalar una quarta
manifestació en contra de la taxa
de recollida de residus si el go-
vern municipal no ha acceptat
les seves reivindicacions que
passen per la retirada de l’impost
i el retorn dels diners que s’han
cobrat enguany per aquest con-
cepte. Aquesta va ser la propos-
ta que el 29 de novembre va fer
la Favmir davant del miler de
persones que es va concentrar a
la plaça de l’Església per mani-
festar la seva oposició a l’impost
implementat enguany. Va ser la
tercera protesta convocada per
l’entitat amb el suport del grup
Assemblea per Montcada i va
tenir lloc cinc dies després de la
primera trobada entre represen-
tants veïnals i el govern munici-
pal (PSC, CiU i ICV-EUiA) per
parlar sobre la taxa. Ambdues
parts han manifestat la voluntat
de continuar negociant en els
propers dies per tal d’arribar a
un acord que posi fi a la polè-
mica.
Els manifestants, amb  pancar-
tes que demanaven la retirada de
la taxa i la dimissió de l’alcalde,
si no s’atenen les seves deman-
des, es van aplegar inicialment
davant de l’Auditori i van aca-
bar la protesta amb una marxa
fins a l’Ajuntament. Membres de
la FAVMiR i del grup Assem-
blea per Montcada van animar
als assistents a continuar amb les
mobilitzacions per forçar el go-
vern municipal a negociar. La
presidenta de la Federació, Emi-
lia Vera, va qualificar l’impost
d’injust en considerar que el veí
ja fa un esforç a casa seva sepa-
rant la brossa i va dir que la
política fiscal de l’Ajuntament no
contribueix a potenciar les reco-
llides selectives. La Federació va
fer dures crítiques contra l’alcal-
de i contra la gestió del govern i
va anunciar que proposarà fer
una Auditoria per saber a què
es destinen els diners del pres-
supost municipal.

Manca d’acord. En la pri-
mera reunió que el 24 de novem-
bre van mantenir els representants
veïnals i l’equip de govern (PSC,
CiU i ICV-EUiA) encapçalat per
l’alcalde, el socialista César Arriza-
balaga, no es va arribar a cap
acord. Durant prop de dues hores
l’Ajuntament va recollir els
arguments dels veïns i va voler
informar clarament sobre els
dubtes que s’han generat entre els

pilar abián
montcada

ciutadans, amb la voluntat
d’arribar a un acord amb propos-
tes concretes i tangibles.
Entre les peticions formulades
per la FAVMIR estava la de “re-
tornar els diners ja cobrats als
ciutadans per l’impost aquest
any, congelar l’impost per al
2005 i reclamar conjuntament,
–Favmir i administració local–,
un major finançament de
l’estat als ajuntaments en
concepte de recollida de
residus”, segons va explicar  Vera.
L’alcalde, en nom de l’equip de
govern, ha apuntat que aquestes
propostes no són viables i que
espera que dintre del període
d’exposició pública de les
ordenances fiscals “partits polí-
tics i entitats facin propostes
raonables”. L’edil ha tornat a
demanar a la ciutadania fer un
exercici de responsabilitat i
entendre que s’ha de pagar pels
residus generats com es fa a tots
els municipis. Segons el govern
municipal l’import que es recapta
de la taxa va destinat a recollir els
residus, però sobretot a cons-
cienciar als ciutadans sobre la de-

fensa del medi ambient, l’educació
en matèria de residus i “la im-
portància de viure en una so-
cietat sostenible i de qualitat”,

ha afegit Arrizabalaga. Les auto-
ritats van aprofitar la reunió per
recordar que el consistori ha
realitzat modificacions a l’impost

de la taxa dintre del període
d’exposició de la nova ordenança
per millorar la fiscalitat de les
persones amb rendes baixes.

-Com valora la primera tro-
bada amb la Favmir?
En la reunió el govern va expli-
car el perquè de la taxa, quina
quantitat aporta la ciutadania,
que és una quarta part del total,
i va aclarir conceptes, com ara
que l’impost no està inclòs en
l’IBI i que gràcies al cànon de
l’Ecoparc és més barat que a
altres municipis. Li vam dir a la
Favmir que, ja que les ordenan-
ces estan en període d’al·lega-
cions, fes les seves propostes.
Les demandes que van fer, però,
són inassumibles. La taxa no es
por retirar i la proposta de ma-
nifestar-nos conjuntament per
reclamar a l’Estat més recursos
és intangible. La Favmir va dir
que faria una assemblea i ens diria
alguna cosa i la resposta ha estat
una nova manifestació. Això ens
dóna a entendre que no li inte-
ressa trobar punts d’acostament.
-Retirar la taxa és inviable?
No podem anular la taxa per
responsabilitat. Per a un alcalde
és impopular implementar un
nou impost i el que està passant

n’és una bona mostra. Però la
tasca del govern és continuar
conscienciant la ciutadania. La
gent ha de saber què passa amb
els residus, quin cost té mantenir
un bon sistema de recollida, dis-
posar de contenidors soterrats...
Per això continuarem fent cam-
panyes explicatives.
-Malgrat que les mobilitza-
cions continuin?
Les mobilitzacions continuaran
per què crec que en aquest mo-
ment hi ha gent més interessada
en la confrontació que no és pas
en el diàleg i sé que la majoria
que es manifesta no pensa així,
sinó que protesta realment per
què està preocupada des d’un
punt de vista econòmic. Per això
a aquestes persones els volem
explicar que hem augmentat les
bonificacions per ajudar-les. Qui
tingui ingressos inferiors a 500
euros mensuals només pagarà 1
euro al mes.
-Bona part de les crítiques
contra la taxa estan focalit-
zades en la figura de l’alcalde.
Hi ha gent interessada a erosio-
nar la figura de l’alcalde amb un
objectiu clarament polític. Jo

torno a repetir que el ciutadans
m’examinaran a les urnes.
-La Favmir reclama una Audi-
toria dels comptes.
-Els pressupostos són públics i
clars. No hi ha problema per
facilitar-los a qui ens els demani.
-En aquest clima de cris-
pació, és possible negociar?
Nosaltres seguim oberts a seure
amb la Favmir. Només dema-
nem que es facin propostes que
es puguin estudiar i aplicar, si és
que realment es volen buscar so-
lucions. La taxa no es pot reti-
rar, però si podem incorporar
noves bonificacions, hi ha grups
que han fet propostes en aquest
sentit i que estudiarem. Espero
que finalment s’imposi el sentit
comú.

>> ENTREVISTA. Amb l’alcalde, César Arrizabalaga (PSC)
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Experiència per provar els residus
com a material de restauració

pilar abián
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L’alcalde de Sant Sebastià, Odón Elorza (PSE) –a l’esquerra de
la imatge– va visitar el 24 de novembre l’Ecoparc 2, interessat per
conèixer el funcionament de la instal·lació ara que a Guipúscoa
hi ha obert el debat sobre la
instal·lació d’una incineradora
en el terme municipal de Do-
nosti. L’edil va ser rebut pel
seu homònim a Montcada i
Reixac, César Arrizabalaga
(PSC), alhora vicepresident de
l’Entitat Metropolitana del Medi
Ambient. Posteriorment, Elor-
za es va desplaçar a l’Ajun-
tament on va ser rebut per una
àmplia representació del go-
vern local. PA

Odón Elorza visita l’Ecoparc

 >> Trobada dels representants de la Generalitat i l’EMMA a Gavà

ÁNGEL ACÍN

>> Conveni entre la Generalitat i l’EMMA

PILAR ABIÁN

Comença la
instal·lació

de 170 nous
contenidors

Una part dels residus que es trac-
ten als ecoparcs de Zona Franca
i Montcada es dipositarà a partir
d’ara a l’abocador la Vall d’en
Joan (el Garraf) amb l’objectiu
de provar si l’anomenat rebuig,
embalat i impermeabilitzat, es
pot utilitzar per a la recuperació
d’espais degradats. L’experiència
es farà en el marc d’un conveni
signat el 26 de novembre entre
l’Agència de Residus de Cata-
lunya de la Generalitat i l’Entitat
del Medi Ambient de l’Àrea Me-
tropolitana (EMMA) en un acte
fet a Gavà al qual van assistir el
conseller de Medi Ambient i
Habitatge, Salvador Milà, el
president de l’EMMA, José
Cuervo, i l’alcalde de Montcada,
César Arrizabalaga, en qualitat de
vicepresident d’aquest organis-
me.

Objectiu. L’experiència pilot
consisteix en la deposició dels
residus finals dels ecoparcs,
degudament embalats en una
zona de l’abocador del Garraf,
per tal d’avaluar les caracterís-
tiques i el comportament

d’aquesta metodologia de
gestió. Una comissió científica
formada per investigadors de la
Universitat Politècnica de Bar-
celona serà l’encarregada de
realitzar l’estudi durant un
període de 6 mesos. El pressu-
post total del projecte és de
1.600.000 euros. De moment
per fer aquesta prova s’utilit-
zaran bales de residus finals de
les quals el 40% prové de
l’Ecoparc de Montcada i Reixac
i el 60% del de Zona Franca.
El residu final, format per
matèria inorgànica i un màxim
del 15% d’orgànica es compac-
ta, s’embala, s’apila i s’imper-
meabilitza, i s’ubica en dipòsits
controlats per després cobrir
amb terra. “L’objectiu de la
prova és cercar solucions el
destí final del residu i, a la
vegada, contribuir a la mi-
llora del medi amb una
restauració paisatgística”, ha
apuntat Cuervo.
D’altra banda, l’alcalde de
Montcada i Reixac ha desmentit
que l’Ecoparc hagi causat epi-
sodis de pudors com ha de-
nunciat públicament la platafor-
ma Vallès Net.

Fomento de Construcciones y
Contratas ha iniciat les obres
d’instal·lació dels 170 nous
contenidors soterrats previstos
a Mas Rampinyo, Montcada
Nova-Pla d’en Coll i Can Cuiàs.
L’actuació s’inclou dins de la
primera fase d’implementació
d’aquest sistema a tots els barris
de la ciutat d’acord amb el
contracte signat entre l’empresa
i l’Ajuntament que va entrar en
vigor al mes d’octubre i que
inclou els serveis de recollida se-
lectiva, el trasllat de residus sòlids
urbans municipals i la neteja
viària, per un import total de
2.211.186,63 euros. Una de les
premisses del plec de condicions
per a l’adjudicació del servei
durant 8 anys va ser la dotació
a tot el municipi de contenidors
soterrats en aquells punts on hi
hagi espai suficient per ubicar-
los en el termini màxim de 3
anys i mig. Els primers
contenidors s’han ubicat als
carrers Alt de Sant Pere-Sant
Ramon, Alt de Sant Pere-Aragó
i avinguda de Catalunya.

pilar abián
redacció



6 1a quinzena
desembre 2004 notícies

 >> Una nena mira una caixa niu

MIREIA SABARTÉS

Les caixes niu acullen
ja més de 60 ocells

Una seixantena de mallerengues,
pit-roigs, picots, òlibes i xori-
guers tenen casa a la serralada
de Marina gràcies a les caixes niu
instal·lades per l’Associació per
a la Conservació de l’Entorn i
la Recerca (ACER) amb l’ajut de
10 col·laboradors.
“Hi ha més de cent caixes niu
i estan al 60% d’ocupació,
amb la qual cosa podem dir,
segons les dades recollides
entre el 2002 i el 2004, que hem
potenciat la fauna”, explica la
biòloga i membre d’ACER
Montserrat López Molina, que
va explicar els bons resultats de
la campanya el 30 de novembre
a la Casa de la Vila.

Dificultats per niuar. Se-
gons fonts del Servei de Medi
Ambient de l’Ajuntament, que
dóna suport a la campanya, hi ha
una falta important d’arbres vells
amb cavitats naturals on els ocells
puguin crear el seu niu a la ser-
ralada de Marina, principalment
pels incendis forestals, cosa que
provoca que els ocells que només
nidifiquen en aquestes cavitats
tinguin problemes importants

per a trobar llocs adequats de
cria. “També fem la reintro-
ducció de rapinyaires noc-
turnes com l’òliba i el xo-
riguer –explica la biòloga
d’ACER Montserrat López– i
intentem fer parelles”. Una
dotzena d’òlibes i xoriguers
nascuts al Centre de Recuperació
de Fauna de Torreferrussa, a Santa
Perpètua de Mogoda, viuen ja a
la serralada de Marina. ACER
(acermj@hotmail.com i 629 35 02 21)
busca col·laboradors per fer el
seguiment de la caixes niu i ins-
tal·lar-ne de noves.

 >> Protecció de la fauna a la serralada de Marina

mireia  sabartés
redacció

Campanya per
reduir residus

Fer una llista abans de sortir a
comprar per controlar tot el que
es posa al cabàs, procurar dei-
xar el cotxe a casa, agafar el
transport públic i optar pel car-
ret de la compra per estalviar
bosses de plàstic d’un sol ús.
Són alguns dels consells del Ser-
vei de Medi Ambient per reduir
residus i cuidar l’entorn natural
ara que ve Nadal, una època en
què augmenta el consum. Medi
Ambient també recomana
guardar els papers de regal per
aprofitar-los, portar les andrò-
mines a la Deixalleria i, sobretot,
fer la separació  selectiva.

Productes reutilitzables.

Quant als àpats de Nadal, Medi
Ambient recomana comprar
productes amb el mínim d’en-
vasos i evitar els plats, coberts,
tovallons i estovalles d’un sol ús.
Les ampolles de cava i els ar-
bres de Nadal s’hauran de di-
positar quan acabin les festes
al Punt Verd, i es recomana no
malgastar temps ni diners en
ornaments nadalencs, sinó po-
sar-hi imaginació i intentar no
carregar de llums l’engalana-
ment de casa per aquestes da-
tes festives.

mireia  sabartés
redacció
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>> Ple ordinari de novembre

Aprovats els projectes del carrer
Santiago i del futur estadi de futbol
pilar abián
montcada

LLUÍS MALDONADO

El Ple de l’Ajuntament ha apro-
vat per unanimitat el projecte
d’urbanització del carrer Santia-
go i el projecte executiu del fu-
tur estadi municipal de futbol
que es construirà al polígon de
la Ferreria l’any vinent. Per dur
a terme aquesta segona obra es
constituirà una societat munici-
pal amb capital i gestió pública,
tal com es va acordar també en
la sessió plenària feta el 25 de
novembre a la Casa de la Vila.
En l’apartat de mocions, tots els
grups municipals van fer una
proposta conjunta perquè
l’actual biblioteca de Montcada
continuï oberta en el futur com
a sala de lectura, un cop s’inau-
guri la que està previst construir
annexa a Montcada Aqua.

Actuacions previstes. La
remodelació del carrer Santia-
go, pressupostada inicialment en
422.000 euros, es farà l’any vi-
nent seguint el model del carrer
Clavell: voreres asimètriques,
aparcament a la banda més pro-
pera al riu, soterrament de l’en-
llumenat públic i nou mobiliari.
Segons va assenyalar el president
de l’Àrea Territorial, el socialis-
ta Alfonso Romo, la voluntat del
govern municipal és que la re-
modelació es faci l’any vinent.
El consistori disposa d’una
subvenció de l’Àrea Metropoli-
tana i la resta s’inclourà en el
pressupost d’inversions del
2005.
Quant al projecte executiu del
futur estadi municipal de futbol
el cost aprovat és de 2.700.000
euros. “El pressupost és lleu-
gerament superior a l’avant-
projecte, fruit de les millores
incorporades arran de les
propostes presentades per les
entitats esportives que utilit-
zaran l’estadi”, va explicar

Romo. Finalment hi haurà dos
vestidors més, un magatzem per
al bar, un espai de bogaderia i
més plaques solars.
En relació a la construcció de
l’equipament esportiu, el Ple va
aprovar iniciar els tràmits per
crear una nova societat munici-
pal amb capital i gestió pública
i amb l’objectiu social de dur a
terme el projecte. El president de
l’Àrea Econòmica, Joan Ma-
resma (CiU), va dir que aquesta
és una fòrmula que permet la llei
i que farà viable la construcció
d’un equipament que, si s’hagués
de fer des de l’Ajuntament, obli-
garia a destinar durant dos anys el
capítol d’inversions a un únic
projecte. L’edil va apuntar que la
mateixa fòrmula que es vol apli-
car per a la construcció del futur
estadi de futbol es podria seguir
per dur a terme el projecte de la
Biblioteca annexa a Montcada
Aqua i pressupostada en 8
milions i mig d’euros.

Altres punts del Ple. Altres
qüestions aprovades per unani-
mitat van ser la convocatòria del
concurs per ajudicar el mante-

niment de l’enllumenat públic, el
conveni entre l’Incasòl i els
ajuntaments de Montcada i
Ripollet per desenvolupar el pla
parcial del sector industrial el
Martinet i l’adscripció a l’Institut
Municipal d’Esports de la
parcel·la que limita amb les pistes
d’atletisme per a la seva adequa-
ció com a pistes de petanca. El
Ple també va aprovar la desa-
fectació de les finques que envol-
ten l’antic cinema Kursaal que en
el futur es remodelarà com a
equipament cívic i cultural.
Finalment, en l’apartat de mo-

cions, la junta de portaveus de
tots els grups municipals va acor-
dar modificar l’ús de l’actual bi-
blioteca del carrer Montiu com
a sala de lectura a partir que entri
en funcionament la futura Bi-
blioteca annexa a Montcada
Aqua. D’aquesta manera l’Ajun-
tament satisfà la demanda ex-
pressada per un grup d’usuaris
de l’equipament que va reclamar
la continuïtat de l’espai. La sala
s’adequarà físicament al nou ús
i la voluntat dels grups muni-
cipals és que pugui continuar
oferint el servei de préstec.

Ajornada la
presentació del
Pla Estratègic

L’Ajuntament ha ajornat la pre-
sentació del Pla Estratègic de la
ciutat. Segons fonts municipals,
problemes en l’agenda del pre-
sident de la Diputació de Bar-
celona, Celestino Corbacho,
que havia d’assistir a l’acte, han
obligat a canviar l’esdeveniment
sense que encara s’hagi confir-
mat la nova data. La redacció
de les 21 línies d’actuació s’han
fet en els últims dos anys amb
la participació de ciutadans re-
presentants dels sectors socials i
econòmics. L’aprovació del Pla,
que marca el desenvolupament
de la ciutat a deu anys vista, es
va aprovar en el Ple municipal
d’octubre. LR

L’AJUNTAMENT RECLAMA MÉS RECURSOS
ECONÒMICS AL GOVERN CENTRAL

demanda

En el Ple de novembre el go-
vern va donar compte de l’acord
de la Junta de Govern Local per
interposar dos contenciosos
contra els actes de l’adminis-
tració de l’Estat en referència a
les liquidacions del 2003 so-
bre la participació del municipi
en els tributs de l’Estat i la
liquidació de l’Impost d’Activi-
tats Econòmiques (IAE). “El

consistori vol manifestar així
la seva disconformitat amb els
pocs recursos que rep i re-
clama els 600.000 euros que
va deixar d’ingressar des que
el govern central va eliminar
l’IAE fa dos anys per a les em-
preses que facturen menys
d’un milió d’euros”, va argu-
mentar el president de l’Àrea
Econòmica, Joan Maresma. PA

Perllongament
del carrer

Domingo Fins
La Junta de Govern Local de
l’Ajuntament ha aprovat el
projecte d’urbanització dels
carrers Barcelona centre, Ripoll,
Mossèn Joaquim Castellví, Mo-
gent i perllongació del carrer
Domingo Fins destinat a desen-
volupar el Pla Especial de Re-
forma Interior del sector, apro-
vat al 2001. Segons fonts muni-
cipals, l’actuació preveu l’ober-
tura del carrer Domingo Fins
fins al carrer Mossèn Joaquim
Castellví, fet que permetrà gua-
nyar espai per als vianants i un
nou accés per als vehicles. Amb
aquesta obra s’eliminarà els pas
de cotxes per l’antiga fàbrica de
gel, molt estret i amb poca visi-
bilitat.
La intervenció també inclou la
pavimentació dels carrers Bar-
celona centre i Ripoll, on tindran
prioritat els vianants sobre els
vehicles. La segona fase consis-
tirà, en un futur, en la urbanit-
zació de l’espai comprés entre
Mossén Joaquim Castellví, Bar-
celona i Domènec i Fins. LR

 >> Vista dels terrenys on es construirà el futur estadi de futbol, al polígon de la Ferreria
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L’entorn de la Salle s’adequa com
a zona ajardinada i de passeig

>>Obres d’urbanització a Montcada Nova

en 2 minuts...
Nova executiva del PSC�

�EUiA s’oposa a la Carta Europea

Nou càrrec de García al PPC�

Esquerra Unida i Alternativa s’ha pronunciat en contra de la
Constitució Europea. El responsable d’acció política d’EUiA,
Joan Josep Nuet –
al centre de la foto-
grafia amb el res-
ponsable local de la
formació, Carles
Tabernero– va pre-
sentar el 20 de no-
vembre a la seu de
la formació la cam-
panya  a Montcada.
Nuet va destacar
com a elements negatius de la carta magna que es desdibuixen
drets fonamentals de tipus socials, que no s’avança en mecanismes
de participació i control democràtic i que no reconeix ni la llengua
ni la cultura catalana. LR

La diputada del PPC i regidora de l´Ajuntament, Eva García,
ha estat nomenada secretària
executiva electoral i d´anàlisi i
seguiment en el XIè Congrés que
el Partit Popular va celebrar del
19 al 21 de novembre a Sitges.
Al Congrés va participar també
el president i portaveu del grup
municipal Teodoro García.
Ambdós assistiran al desembre
al Congrés de Barcelona. LR

Treballar per enfortir la participació, donar més protagonisme
a la participació de militants i simpatitzants i donar suport a
totes aquelles propostes que resultin profitoses pel municipi
són els objectius prioritaris que s’ha marcat la nova executiva
local del PSC.
L ’a s semblea
d’afiliats, reuni-
da a la Casa de
la Vila el 22 de
novembre, va
reelegir la nova
executiva fins al
2007 amb Cé-
sar Arriza-
balaga com a
primer secretari i la tria de tres nous membres. LR

PILAR ABIÁN

ALBA DELAMO

 >> L’antic desnivell s’ha salvat amb esglaons de formigó i jardí

�Trobada comarcal de les JERC
El proper 6 de desembre les  Joventuts d’Esquerra Republi-
cana (JERC) organitzen una trobada comarcal a Montcada i
Reixac contra les constitucions espanyola i europea. Sota el
títol Prou imposicions, construïm l’Estat català el col·lectiu aprofitarà
l’acte per fer una botifarrada popular com a senyal de protes-
ta per les  cartes magnes. LR

ÀNGEL ACÍN

Projecte per millorar la cruïlla
de la C-17 amb l’N-150

La Generalitat adjudicarà el 13
de gener la redacció del projecte
de millora de la cruïlla de les
carreteres C-17 i N-150 per
385.000 euros. L’empresa gua-
nyadora del concurs públic hau-
rà de redactar el projecte
d’aquest nus viari en un termini
màxim de tres mesos. L’obra
s’emmarca en un pla que s’eleva
a més de 15 milions d’euros, i
preveu invertir en la millora de
2,5 quilòmetres de la C-17.
L’actuació prevista per la Ge-
neralitat consisteix a construir un
pas a diferent nivell de la C-17
per superar la cruïlla de les dues
carreteres. També està progra-
mada la creació d’una rotonda
sota el pas a nivell per conectar
les vies i permetre l’accés als
barris de Vallbona de Barcelo-
na i a Can Sant Joan. Amb
aquesta rotonda, ja no caldran

els semàfors. El projecte millora
els accessos a la colònia Asland
i a Torre Baró.
El Departament de Política Te-
rritorial i Obres Pública de la

Generalitat també preveu en el
pressupost de l’any una partida
destinada al projecte de soter-
rament de la C-17 al seu pas pel
municipi.

 >> La cruïlla actual provoca retencions en ambdós sentits

JORDI FLORES

mireia sabartés
redacció

>> Connexions viàries

LLUÍS MALDONADO

Un camí pavimentat entre el
pont de vianants del riu Ripoll i
l’aparcament sota l’autopista,
una vorera la voltant de l’escola
i una petitat zona ajardinada amb
bancs són el resultat de les obres
que han acabat entorn del
col·legi La Salle, executes per
l’empresa Mantinimientos de
Espacios, sota la supervisió de
Serveis Municipals. Al mateix
aparcaemnt de vehicles s’ha fet
un camí en línia recta en direcció
al col·legi. El regidor de Serveis
Municipals, Juan garcía (PSC),
s’ha mostrat satisfet amb el
resultat dels treballs. “Han
contribuït a dignificar una
zona de pas molt freqüen-
tada”, ha manifestat l’edil. SA
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Els dispositius policials frenen
la recent onada d’atracaments

>> Seguretat ciutadana

mireia sabartés
redacció

mireia sabartés
montcada

El pla de xoc centrat en el reforç
policial –hores extres de la Policia
Local i més agents al carrer de la
Policia Nacional– ha donat
resultats, segons la presidenta de
l’Àrea Interna de l’Ajuntament,
Carmen Porro (PSC). L’últim
robatori del que és té constància
va ser el dia 17 de novembre,
que va acabar amb el presumpte
lladre detingut, un montcadenc
de 35 anys que gairebé va ser
enxampat in fraganti ja que
portava el botí de 110 euros a
sobre, robat poc abans en una
merceria del carrer Bogatell, que
va denunciar immediatament
l’incident.

Dispositiu policial. L’Ajun-
tament i la Delegació del Go-
vern a Catalunya van prendre
mesures urgents en una reunió
el 17 de novembre. “Els re-
forços del govern municipal
han donat els seus fruits, i
esperem mantenir aquest
nivell de seguretat”, ha ma-
nifestat Porro. La tercera tinent
d’alcalde socialista afegeix que el

pla de seguretat contra els ro-
batoris als establiments comer-
cials continuarà en marxa fins
que convingui.
La gran majoria de comerços
de Montcada i Reixac van tancar
portes de 19 a 20h el 22 de no-
vembre per exigir seguretat
després de l’onada de robatoris.

Segons Montcada Centre Co-
merç (MCC), més de 400 boti-
gues de les 500 que hi ha al mu-
nicipi van sumar-se al tanca-
ment,  convocat també per les
associacions de Mas Rampinyo
i Can Sant Joan. El seguiment,
però, va ser del 50% a cafeteries,
farmàcies i immobiliàries.

Mitja hora gratis d’aparcament
per a la zona blava és el que re-
galen els comerciants de Mont-
cada Centre Comerç (MCC),
com un servei més al client, grà-
cies a un conveni amb la conces-
sionària Opciones Viales. A pro-
posta de l’Ajuntament, l’empresa
ha obsequiat els comerços amb
2.000 tiquets de promoció. A
banda, els associats de l’MCC
pagaran 6.000 tiquets per poder
obsequiar els seus clients. “La zo-
na blava afavoreix el comerç
perquè suposa una rotació de
vehicles”, ha explicat la dinamit-
zadora de l’MCC, Eva Martínez

Calendaris. D’altra banda, la
campanya de Nadal de l’MCC

“El desplegament policial ha de continuar ”

ve lligada al concurs de dibuix
celebrat al setembre amb el te-
ma Montcada Sense Vies de Tren.
Dels més de 300 dibuixos infan-
tils presentats, el jurat van triar-
ne 12 per il·lustrar cada un dels
mesos del calendari que regala-
ran als clients per les festes. En
total hi ha 8.000 exemplars
editats. A cada calendari, a més
a més, hi ha una butlleta per sor-
tejar tres caps de setmana a An-
dorra i la costa catalana, amb la
col·laboració d’agències de viat-
ge de MCC, i cinc sopars, gen-
tilesa de restaurants associats. La
distribució de calendaris comen-
çarà a mitjan desembre. L’MCC
també està instal·lant  rètols amb
l’horari a la façana de cada esta-
bliment associat, segons la nor-
mativa existent.

L’MCC regala mitja hora
de zona blava als clients

-Com s’ha d’interpretar la
tancada de comerços?
Era per cridar l’atenció a les
autoritats, i ho vam aconseguir.
L’Ajuntament ens va prometre
posar mitjans i els ha posat.
Ens va demanar una moratòria
de 15 dies fins que fossin efec-
tius, semblava que no hi havia
hagut bons resultats i vam aca-
bar decidint la tancada. Quan
vam tancar, els efectius ja
estaven posats al carrer.
-S’ha notat el desplegament
policial?
Jo crec que sí. Però em fa por
que aquest desplegament no es
pugui mantenir perquè ara els

>> ENTREVISTA. Alfonso Martínez, president de l’MCC

agents estan al 120 per cent i fan
hores extres. La solució a curt
termini és perfecte, però la
solució a mig-llarg termini ha de
ser més estructural, de portar
més efectius i fer alguna cosa
més enllà del pla de xoc.
-El tancament s’emmarca
enmig de protestes contra les
taxes.
L’acció de govern obliga a mu-
llar-se. Nosaltres no ens hem
posicionat encara sobre la taxa
de residus. Tenim previst parlar-
ne en la propera reunió.
-I sobre les zones blaves?
Entenc que els veïns hi estiguin
en contra perquè volen aparcar

tot el dia da-
vant de casa.
Això s’enfron-
ta als interessos
dels comer-
ciants, perquè
volem que hi
hagi aparca-
ments sempre
disponibles
per als clients, i una zona blava
dissuadeix la gent que es quedi
molta estona.
-Heu parlat amb la Favmir?
No encara. De fet, no s’han
adreçat a nosaltres. Estem
disposats a parlar amb qui si-
gui i quan sigui. MS

MIREIA SABARTÉS

en 2 minuts...
Llums de Nadal als carrers�

Concurs d’aparadors�

La Cambra de Comerç de Sabadell convida als botiguers dels
12 municipis de la demarcació a participar en el 35è Concurs
d’Aparadors. Entre el 9 i el 23 de desembre, els membres del jurat
visitaran els participants, que poden guanyar cinc premis de 1.000
a 150 euros, i els participants montcadencs també poden obtar als
tres premis que atorga l’Ajuntament: un primer de 300 euros, un
segon de 150 euros i un tercer de 75 euros. MS

Per primer any tot els llums de Nadal que guarniran els carrers
seran de lloguer i la meitat del cost se sufragarà a través de la
taxa d’il·luminació ornamental que l’Ajuntament ha fixat per als
comerços situats en els carrers on s’instal·laran els llums. La
il·luminació té un pressupost de 52.687,20 euros, dels quals,
l’Ajuntament en financia la meitat, 26.343,6 euros, i la resta
l’aportaran els comerciants. Les zones on es col·locaran seran el
carrer Major, Centre Llevant, Mas Rampinyo, Pla d’en Coll, i
als carrers Reixagó, Bateria i Masia de Can Sant Joan. MS

La regidora de Comerç, Antònia Bofill (CiU) i la responsable
tècnica de l’SPE, Eva Bermúdez, van assistir el passat 29 de
novembre a la inauguració de les cinquenes Jornades Interdisci-
plinàries d’Estudi sobre treball infantil i de menors que es van fer
a la Facultat de Dret de la Universitat Autònoma de Barcelona
(UAB) fins a l’1 de desembre. A les jornades es va retre homenatge
al tècnic municipal de Comerç, Àlex Ruiz, mort aquest estiu en
accident de trànsit. Ruiz va ser alumne de la Diplomatura de
Relacions Laboral de la facultat de Dret de la UAB. LR

Jornades en record d’Àlex Ruiz�

 >> Comerços del carrer Major en el moment de la tancada del dia 22

SÒNIA HERNÁNDEZ

MIREIA SABARTÉS
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Oberta al públic la primera
escola bressol municipal

pilar abián
can cuiàs

>> Nou equipament a Can Cuiàs

La primera escola bressol de
titularitat municipal ha obert les
seves portes a Can Cuiàs. El 22
de novembre, prop d’una vui-
tantena de nens i nenes de 0 a 3
anys, van començar el període
d’adaptació acompanyats del
pare o la mare. Les obres es van
iniciar a principi d’abril i han
durat dos mesos més del previst
inicialment a causa de la inter-
venció que es va haver de fer
per reforçar un talús.

Instal·lacions de qualitat.

El recinte es troba envoltat de
l’espai verd de Collserola i dis-
posa de 400 m2 edificats i re-
partits en sis aules, una sala po-
livalent, cuina i menjador, i d’un
pati de més de 200 m2. L’equi-
pament modular ha costat més
de 600.000 euros que han estat
sufragats per l’Ajuntament i la
Generalitat. L’Escola Bressol de
Can Cuiàs la gestionen de ma-
nera compartida l’Ajuntament i
l’empresa Iniciatives i progra-
mes. El dia en què el centre va
obrir les seves portes la regidora
d’Educació, M. Flor López

(PSC), acompanyada de l’al-
calde, César Arrizabalaga (PSC),
i del primer tinent d’alcalde, Al-
fonso Romo (PSC), va visitar les
instal·lacions i va manifestar la
seva satisfacció per la qualitat de
l’equipament. “Crec –va dir
López– que ha respost amb
escreix a les expectatives de
les famílies”. La regidoria
també va agrair la tasca i dedi-
cació dels tècnics municipals que
han participat en la posada en
funcionament del centre i va

anunciar que la voluntat de
l’Ajuntament és adequar una
altra escola bressol pública a
Terra Nostra. Una setmana des-
prés de l’obertura de l’escola,
una delegació municipal encap-
çalada per l’alcalde va visitar
novament la instal·lació i va lliu-
rar material lúdic i didàctic per
als infants. Montcada compta
actualment amb cinc escoles
bressol, una municipal, tres en
conveni amb la Generalitat i
l’Ajuntament i una privada.

 >> Els alumnes van ser rebuts amb cartells de benvinguda

ÀNGEL ACÍN

en 2 minuts...
Queixes per la neteja d’El Viver

Revisión ginecològiques
El Grup de Dones de Can Cuiàs continua la recollida de
signatures contra las decisió del Servei Català de la Salut (SCS)
d’ampliar d’un a tres anys el període recomanable per fer les
revisions ginecològiques. El col·lectiu n’ha recollit més d’un miler
des que va iniciar la campanya. El Grup encara ha de decidir si,
a més de presentar les signatures a la Regió Sanitària Centre a la
qual pertany Montcada, les fa arribar a una altra instància supe-
rior, i es manté a l’espera de la reunió informativa que va anun-
ciar la Regidoria de Salut Pública sobre aquesta qüestió. LR

L’Hospital dos de maig, el Banc de Sang i l’Hospital de la Santa
Creu i Sant Pau organitzen l’11 (de 17 a 20.30h) i el 12 (de 9.30
a 13.30h) de desembre
dues jornades de captació
de sang al Centre d’Assis-
tència Primària. La cam-
panya es fa pels volts de
Nadal, en tractar-se d’una
època en què augmenten
les necessitats de donants
perquè baixa el nombre de
donacions.  LR

Campanya de donacions de sang

Un grup de mares i pares del CEIP El Viver de Can Sant Joan
ha iniciat una campanya de recollida de signatures per demanar
la millora de la neteja del centre. El col·lectiu afirma que les
instal·lacions de l’escola, les pistes esportives i el pati es troben
“bruts”. Els promotors de la campanya consideren que la
freqüència de la neteja –una vegada al dia de dilluns a divendres–
és insuficient, sobretot en els lavabos i vestidors, pels quals passen
moltes persones entre els alumnes i els jugadors dels equips que
entrenen en horari extraescolar. La reivindicació ha arribat a
l’Ajuntament, que ha anunciat que estudiarà la problemàtica i
prendrà les mesures necessàries. SA

ARXIU

�

�

�
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 >> Alumnes de l’IES La Ribera que participen al tastet d’audiovisuals
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MIREIA SABARTÉS

en 2 minuts...

Suspensió de pagaments a IAR�

Aismalibar ven el magatzem�

L’Ajuntament s’ha compromés amb el comitè d’empresa d’Ais-
malibar a mantenir-lo informat respecte qualsevol tràmit ur-
banístic que faci la direcció de la factoria, ja que els treballadors
temem que en el futur els accionistes majoritaris decideixin
vendre el sòl.  El 22 de novembre representants del comitè es
van reunir amb l’alcalde i altres membres de l’equip de govern
per parlar sobre aquesta qüestió. En la trobada els treballadors
han posat de manifest el seu malestar pel fet que el govern no
els informés de l’atorgament de la llicència de parcel·lació que
ha permés la venda per part de l’empresa d’un terç del seu
patrimoni, en concret 6.000 m2 de magatzem. PA

IAR Ibérica ha començat el tràmit per presentar suspensió de
pagaments. Mentrestant, un primer torn de 158 persones con-
tinuen complint la suspensió d’un mes de sou i feina regulada
per l’expedient d’ocupació aprovat per la Generalitat amb el
consens del comitè d’empresa i la direcció de la fàbrica de
frigorífics. Segons que ha declarat a La Veu el president del
comitè d’empresa d’IAR Ibérica, Agustín Poblador (CCOO),
“la suspensió de pagaments no ha de suposar neces-
sàriament el tancament de l’empresa”. MS

Internet esdevé una nova via
d’inserció laboral per a joves

>> Nou programa del Servei de Promoció Econòmica

mireia sabartés
redacció

Tres joves reben des de fa un mes
formació específica en noves
tecnologies per poder impartir
seminaris digitals de gener a març
del 2005 als montcadencs que
vulguin introduir-se al món de
la informàtica i Internet o mil-
lorar els seus coneixements. Es
tracta del programa Sensibilització
i foment de les noves tecnologies de la
informació, impulsat pel Servei de
Promoció Econòmica (SPE) de
l’Ajuntament de Montcada i
Reixac dins del Pacte pel Desen-
volupament Econòmic i Social
del Vallès Occidental. L’objectiu
és millorar l’ocupació i afavorir
la inserció laboral dels joves
interessats en noves tecnologies,
promovent, alhora, l’alfabetit-
zació digital dels ciutadans del
municipi.
A més a més, s’està desenvo-
lupant de forma pilot com a
crèdit variable opcional a l’IES
la Ribera un tastet d’audiovisuals
que pretén afavorir entre els joves
l’adquisició de coneixements
bàsics sobre la utilització d’eines
audiovisuals. Se’ls motiva perquè

Protesta pel trasllat de Valentine�
La plataforma en defensa de Can Milans, formada per tots els
grups polítics de la Llagosta, i per entitats del municipi veí ha
lliurat 5.000 signatures a la Generalitat en contra del trasllat de
Valentine al polígon Can Milans. El col·lectiu també va organitzar
el 28 de novembre una concentració de protesta contra la me-
sura. Malgrat aquestes accions, el govern municipal montcadenc
continua defensant el projecte que compta amb un doble ob-
jectiu, segons ha apuntat el president de l’Àrea Territorial, Al-
fonso Romo (PSC): “Valentine necessita crèixer i al lloc
que ocupa ara no és possible; si es trasllada a Can Milans
aconseguirem que continuï a Montcada i recuperem un
important espai al nucli urbà”. MS

es formin i s’incorporin al mercat
laboral. Els participants estan
produint un curtmetratge rela-
cionat amb la situació dels joves
al mercat de treball.

Orientació laboral. Dins del
Pacte pel Desenvolupament,
també s’està fent una tercera
actuació adreçada als joves: Tastets
d’oficis, un programa adreçat a
alumnes procedents d’instituts

d’educació secundària, quart curs
d’ESO prioritàriament, que  vul-
guin treballar l’any següent i no
sàpiguen en quin sector fer-ho.
El programa els dóna un conei-
xement real i pràctic de deter-
minades feines que, en general,
són poc demandades i que, tan-
mateix, ofereixen àmplies pos-
sibilitats d’ocupació. A més a més,
implica alhora al teixit empresa-
rial i l’entorn escolar dels joves.
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DIA CONTRA LA VIOLÈNCIA A LES DONES

Montcada fa un
clam contra els
maltractaments

mireia sabartés
redacció

 >> Elisa Riera  durant la  lectura del manifest en denúncia de la violència de gènere

PILAR ABIÁN

Un centenar de persones va de-
nunciar el terrorisme domèstic
en un acte davant de la Casa de
la Vila de Montcada i Reixac el
25 de novembre, Dia Interna-
cional Contra la Violència de
Gènere. “Volem fer palesa la
nostra solidaritat amb totes
les dones que pateixen
qualsevol forma de violèn-
cia”, va manifestar la poetessa
Elisa Riera, en la lectura d’un
manifest que es va convertir en
un clam contra els maltractaments,
per la igualtat i el respecte.
Segons dades oficials, des de
principi d’any i fins al 25 de
novembre, han mort 59 dones
a Espanya a mans de la seva
parella o exparella, tal com
denunciava una pancarta al
carrer Major de Montcada.
Organitzacions de dones de tot
el món van celebrar el Dia In-
ternacional Contra la Violència
de Gènere, promogut per les
Nacions Unides. A Montcada,
tant homes com dones van su-
mar-se a la convocatòria del
Consell de Dones, un clam con-
tra la violència que va comptar
amb l’assistència de col·lectius
de dones i regidors de
l’Ajuntament. Després de la lec-
tura del manifest, la companyia
El Rinconcillo, de Can Cuiàs, va
oferir un aplaudit recital de
poemes de Dario Fo i Franca
Rame, a l’Auditori Municipal.
L’advocada María José Varela i
la diputada socialista Esperança
Esteve, van obrir el 19 de
novembre el programa d’actes
organitzat pel Consell de Do-

entrevista a María José Varela

“NECESSITEM  CONSPIRAR  PER LA IGUALTAT”

 >> La diputada Esteve, parlant, i la regidora Delgado  >> Actuació de la  companyia  El  Rinconcillo

LLUÍS MALDONADO

MIREIA SABARTÉS

Un centenar de persones demana igualtat

i respecte davant de la Casa de la Vila

nes amb una conferència sobre
la Llei Integral Contra la
Violència de gènere, aprovada
aquest octubre.

Xacra social. “Cal lluitar
amb tots els mitjans contra
la violència contra aquest
fenomen, que és una xacra
social”, afirma la regidora res-
ponsable dels Programes
d’Igualtat, Enriqueta Delgado
(PSC), que afegeix: “Cal dir a
les dones que denunciïn.
Algunes no ho fan pel
divorci, pels fills… A
Catalunya hi ha hagut 20
denúncies de mares contra
fills perquè les pegaven, i
totes sortien d’una relació on
l’home les pegava. Els fills no
entenen que el pare pegui a
la mare i al final pensen…
doncs alguna cosa farà! I aca-
ben ref lectint la mateixa
violència contra la mare!”.
La també regidora de Serveis
Socials posa l’accent en la
importància d’acabar amb la
discriminació a les dones: “Les
dones estem discriminades a
tots els nivells. Hi ha molta
gent que pressumeix de ser
progressista i que diu que les
dones competents ocupin
càrrec de poder, ja sigui amb
responsabilitats als partits
polítics, a les empreses, als
governs, a les associacions,
entre d’altres. És que tots els
homes que estan valen?”, afir-
ma Delgado. La regidora dels
Programes d’Igualtat aposta per
les quotes com una eina per ga-
rantir l’accés a càrrecs de res-
ponsabilitat.

-Com a advocada, va exer-
cir l’acusació particular en
nom d’un centenar de
col·lectius de dones en con-
tra de l’imam de Fuengirola.
Per a nosaltres la condemna
va ser un èxit perquè era l’ob-
jectiu que teníem quan vam
interposar la querella. Creiem
que ha sigut un precedent a tot
Europa. Perquè el que no es
pot fer és cridar a la gent a la
discriminació per raó de sexe i
a la violència dels marits cap a
les dones. Si ara ell creu que
no s’han de tenir actituds de
violència cap a les dones, em
felicito que hagi canviat d’opinió.
-La Llei Integral Contra la
Violència de Gènere evitarà
que hi hagi més víctimes?
És important que hi hagi una

llei que suposi mesures trans-
versals en els diferents àmbits
que intervenen en el circuit de
la violència i que pugui donar una
resposta més satisfactòria de la
que actualment tenim. De totes
maneres, la llei necessita
esmenes i espero que les
esmenes presentades al Senat

siguin recollides pel legislador.
El problema que té la llei és
que es pot convertir en un
instrument polític d’uns contra
altres quan el terrorisme de
gènere hauria de tenir el mateix
consens que el terrorisme
polític.
-Per què els col·lectius de
dones estan formats només
per dones?
Les dones necessitem molts
espais per conspirar per la
igualtat. La situació de les do-
nes no està normalitzada, no
tenim els mateixos drets, no
vivim en una societat demo-
cràtica respecte dels sexes i
per tant el sexe que està
discriminat necessita d’espais
propis per dissenyar estra-
tègies. MS

 >> Varela a l’Auditori

MIREIA SABARTÉS
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Tapís  de sentiments i emocions
en memòria de les víctimes

>> Dia Mundial de la Sida

 >> El tapís In memoriam, a l’Auditori, en record a les víctimes de la sida

Retalls de sentiments i emocions
van confeccionar el tapís In
memoriam, en record a les 57 per-
sones de  Montcada i Reixac que
han mort de la sida des del 1981.
Una trentena d’entitats i desenes
de ciutadans a títol individual
van participar en l’acte, l’1 de
desembre, Dia Mundial de la
Sida, a l’Auditori.
La celebració del Dia Mundial
de la Sida es va convertir en un
patchwork d’emocions. El
patchwork és una peça de roba
confeccionada per diferents
petits trossos de tela, una
samfaina de colors i teixits. I és
que, més que un tapís, In me-
moriam va ser un taller d’ajuntar
sentiments i diferents sensi-
bilitats amb un objectiu comú:
recordar les víctimes de la sida,
una malaltia de transmissió
sexual que només es pot aturar
amb la prevenció.
Durant tota la tarda hi va haver
una parada informativa mun-
tada per Salut Pública de
l’Ajuntament i Creu Roja, i
l ’acte va acabar amb una
xocolatada.
Segons fonts municipals,
actualment hi ha 28 persones a
Montcada malaltes de la sida.
Entre un i dos montcadencs
manifesten cada any –la sida és
de declaració obligada– que
han desenvolupat la malaltia.

Vídeo fòrum. Els actes al
voltant del Dia Mundial de la
Sida continuen. L’Espai Jove
Can Tauler ha organitzat un
vídeo fòrum (3 de desembre,
22h) i la Casa de la Vila acull
l’exposició de cartells VIH Sida
sobre rodes  fins al 4 de desembre.
A més a més, ja s’ha fet públic
que Daniel Vázquez Jiménez,
veí de Ter ra Nostra, és el
guanyador del concurs de
cartells sobre la sida, convocat

per les regidories de Salut Pú-
blica i Joventut.

Informació bàsica. La sida
ve motivada per la destrucció
progressiva del sistema de de-
fensa de l’organisme (sistema
immunitari) a causa d’un virus
anomenat HIV (virus de la
immunodeficiència humana),
que es troba a les secrecions
sexuals (esperma i secrecions
vaginals), a la sang i a la llet ma-
terna. L’HIV requereix una por-
ta d’entrada a la sang (una
ferida, úlcera o lesió). Una per-
sona és  seropositiva quan s’ha
infectat pel HIV però no signi-
fica que hagi desenvolupat la
malaltia. Una persona sero-
positiva s’ha de considerar com
a portadora del virus i pot
transmetre’l per la sang i les
secrecions sexuals. Ha de
prendre precaucions per dismi-
nuir els riscos d’evolució cap a
la sida i per evitar d’exposar

mireia sabartés
montcada

espectacle
COREOGRAFIES PER  FRENAR EL RITME DE

LA SIDA AL CONCURS DE BALL SENSUAL

Lucía Milà,
portada d’una
revista estatal

LLUÍS MALDONADO

El Concurs de Ball
Sensual, Eròtic i Pre-
ventiu proposa frenar
el ritme de la sida
amb diferents inter-
pretacions que es
podran veure a l’Au-
ditori Municipal el
divendres 10 de
desembre (20.30h). A
més a més, es disputaran
dos tornejos solidaris de
futbol al Centre Cívic Can

Cuiàs (19 de desembre, 17h)
i a l’IES La Ferreria (22 de
desembre, 17h). MS

altres persones al virus. Hi ha risc
de contagi quan es tenen rela-
cions sexuals amb penetració i
sense preservatiu amb persones
que poden haver estat conta-
giades pel virus.
 La rapidesa dels progressos en
els fàrmacs antivírics obre espe-
rances d’accedir, un dia, a la

guarició. La prevenció és l’únic
mitjà de lluita contra la propa-
gació de la sida. Es tracta d’una
malaltia lligada al comportament
i només un canvi en aquests
comportaments pot limitar el
seu avanç. La prova de detecció
d’anticossos és confidencial i
gratuïta (900 212 222).

La Taula Cívica de la Ribera,
constituïda a l’octubre per afron-
tar les diferents problemàtiques
que afecten el veïnat, ha ampliat
a una vintena el nombre d’inte-
grants, que inicialment era d’una
dotzena. Segons fonts muni-
cipals, s’hi han afegit represen-
tants de les comunitats gitana i
paquistanesa. La plataforma
també ha constituït tres comis-
sions de treball per aprofundir
en diferents àmbits: seguiment i
control de la via pública, la
neteja i l’ordre; la segona
dinamitzarà la campanya cívica
que es farà al barri, i la tercera
elaborarà propostes sobre el
futur centre cívic previst a
l’antiga Acadèmia Lis adquirida
recentment pel consistori. PA

Ampliació dels
components de
la Taula Cívica

La Montcadenca de 7 mesos Lu-
cía Milà González ha estat
escollida per a la portada del mes
de desembre de la revista de
difusió estatal Ser padres. “Vam
decidir apuntar-la a una
agència de models petits i la
revista Ser padreSJ va convo-
car un càsting en busca d’una
nena petitona i riallera i van
escollir la nostra filla”, ha ex-
plica Silvia González mare de la
nena. NR

>> Exposició sobre la sida a la Casa de la Vila

ARXIU

SÒNIA HERNÁNDEZ

 >> Lucía, a la portada
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Debat sobre les conseqüències
de l’extracció petrolera

>> Solidaritat a l’IES la Ferreria

núria reguero
montcada

 >> Xerrada a l’IES 25 la Ferreria

MIREIA SABARTÉS
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L’entitat Taarof  bi Salam, cons-
tituïda per més de 25 montca-
dencs d’origen marroquí, busca
fons per construir una sala
d’actes en un institut d’ensen-
yament de Tetuan, ciutat medi-
terrània al nord del Marroc.
L’associació, creada fa 11 mesos
al municipi, necessita 30.000
euros. El projecte s’ha fet amb la
cooperació de l’associació de
pares i mares d’alumnes d’aquests
institut de Tetuan, segons que va
explicar el 26 de novembre
Hassan El Idrisi, president de
l’entitat montcadenca Taarof  bi
Salam, en un acte públic a la Casa
de la Vila que va comptar amb
la participació de representants
del Fons Català de Cooperació.
Mostafa El Hafer, del Fons,

Cooperació amb el Marroc
creu que el més interessant del
projecte és “la participació  i
la implicació social d’un grup
de marroquins que viuen a
Montcada i treballen de ma-
nera comunitària per inten-
tar fer alguna cosa a la zona
d’origen”.
El responsable del Fons Català,
organisme format pels ajunta-
ments per invertir part del
pressupost als països en desen-
volupament, així com l’Ajun-
tament, estan estudiant el
projecte per després poder
atorgar-li una ajuda econòmica.
L’entitat Taarof  bi Salam fa el
programa en àrab Lahadat a
Montcada Ràdio (19.30-
20.30h), tots els dilluns on parla
de temes d’interès per a la
comunitat immigrant que viu al
municipi.

 >> Integrants de Taarof bi Salam amb el representants del Fons Català

mireia sabartés
montcada

NÚRIA REGUERO

D’on ve el petroli que consu-
meixen els nostres vehicles?,
Quines repercussions socials,
ecològiques i econòmiques pro-
voca l’extracció d’aquest mineral?
A totes aquestes qüestions va
respondre el membre d’En-
ginyers Sense Fronteres (ESF)
Joan Oliver en una conferència a
l’IES La Ferreria el 26 de
novembre. L’acte va comptar
amb la presència del regidor de
Cooperació i Solidaritat, Carles
Guijarro (PSC) i del tècnic del
mateix departament, Jordi Prior.

El preu del progrés. Joan
Oliver va viatjar a Sucumbios
(Equador) l’estiu de 2003:
“L’extracció de petroli s’ha
convertit en la principal font
d’ingressos de la zona, i sovint,
es veu com a una possibilitat
per al desenvolupament. Però
la realitat és ben diferent”. El
ponent va explicar les conse-
qüències negatives que suposa l’ex-
tracció per a la natura i a la vida.
Per a la majoria dels habitants de
Sucumbios no comporta cap
benefici viure entre 804 pous d’ex-
tracció en un perímetre semblant

al de Catalunya i Aragó: només el
12% de la gent que habita amb
aquest panorama al costat té accés
a l’energia.
Segons Enginyers Sense Fron-
teres, l’extracció de petroli només
beneficia una elit de la població i
provoca desigualtat entre les
zones extractores (moltes en vies
de desenvolupament) i les zones
que el consumeixen (majorità-
riament el primer món).  “Les
violacions s’han de denunciar
i és per això que exigim a les
empreses petroleres que facin

les extraccions amb les ma-
teixes condicions que s’està
fent a les zones occidentals i
que si hi ha vessaments es re-
parin els danys i s’indemnitzi
la població”, va emfatitzar
Oliver.
El representant d’Enginyers Sense
Fronteres va finalitzar la confe-
rència parlant dels moviments
socials que comencen a Equa-
dor contra aquesta injustícia i de
solucions al nostre abast com
potenciar l’ús d’energies alte-
rnatives
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El Casal de Gent Gran es vesteix
de gala per celebrar els 24 anys

El Casal de la Gent Gran de
Montcada i Reixac s’ha vestit de
gala per celebrar 24 anys. I mai
més ben dit perquè alguns
membres de l’Associació de
Gent Gran de Montcada i
Reixac van desfilar el 29 de
novembre amb vestits de nit de
paper. “Amb capes, de flors
com lluentons i vermells
brodats amb fil d’or, tots són
vestits de paper i llargs fins
als peus”, explica la secretària
de l’Associació de Gent Gran
de Montcada i Reixac, Pilar
Descarrega, una de les dissen-
yadores.
La desfilada de vestits de paper
ha estat un dels actes més
aplaudits de l’aniversari, així
com l’exhibició del grup de
gimnàstica del Casal. “Cada any
fem una sèrie d’actes per ce-
lebrar el nostre aniversari i
l’any que ve farem festa
grossa per les bodes d’arget”,
assegura Jaume Vidal, que por-
ta 8 anys de president de
l’Associació de Gent Gran de
Montcada i Reixac i en fa 15 que
ocupa càrrecs de responsabilitat

mireia sabartés
montcada nova

>> Aniversari del Casal de la Gent Gran

 >> A dalt, usuaris del Casal jugant al dòmino. A baix, taller de memòria

FOTOS: MIREIA SABARTÉS

 >> Assistents a la xerrada.

“Res de donacions en vida.
Facin testament”. Va ser el
consell que va donar el president
de la Comissió de Gent Gran
del Col·legi d’Advocats de Bar-
celona, Jordi Muñoz, en la
xerrada del 19 de novembre
que va tancar les profitoses
Primeres Jornades de la Gent
Gran, celebrades al Casal d’Avis
de la Mina i organitzades per la
Regidoria de Participació
Ciutadana.
“Vostès facin el que vulguin.
És el seu patrimoni, però el
que està clar és que mentre
matinguin la casa, el pis, la
propietat, almenys tenen al-
guna cosa a on agafar-se”, va
afirmar el reconegut especialis-
ta, davant d’una sala d’actes de
70 persones.

a la junta. El programa del 24è
aniversari continua amb la coral
del Casal de Gent Gran de
Vilanova i la Geltrú (3 de
desembre, 17h) i l’exhibició de
sardanes a càrrec del Grup
Sardanístic de Cerdanyola del
Vallès i del Grup de Sardanes
del casal montcadenc (4 de
desembre, 17h). En el moment
de tancar l’edició, també estava
prevista una xerrada sobre els
telèfons 803, 806 i 807, de
serveis d’informació o entrete-
niment des de 0,22eur/minut
fins a 3,45 eur/minut, així com
el concert de la coral del mateix
casal (1 de desembre). Els infants
de primer i segon de primària
de La Salle havien d’oferir un
concert de nadales i un recital (2
de desembre).

Centenars d’usuaris. Ubi-
cat al parc de Salvador Allende,
el Casal de la Gent Gran té 3.000
usuaris i conviu amb el centre
de dia i la cafeteria, oberta a tota
la població. El Casal compta
amb una entitat pròpia,
l’Associació de Gent Gran, que
es dedica a organitzar les
activitats.

MIREIA SABARTÉS
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Agraïment dels Amics de Reixac

�Parc infantil al Bosc d’en Vilaró
La urbanització del Bosc d’en Vilaró, situada a Vallençana,
compta ja amb el primer parc infantil. Els veïns han adequat
un espai cedit per
un particular per
instal·lar mobiliari
infantil i jocs diver-
sos. L’AV ha vol-
gut posar en nom
simbòlic al parc
amb el cognom de
l’alcalde, com a
agraïment a la seva
ajuda, segons va expressar Julio Nolasco de l’AV durant la
inauguració festiva que es va fer el 20 de novembre en presència
de prop d’un centenar de persones, el mateix César
Arrizabalaga i altres regidors del consistori. LR

� Nous ordinadors a CanTauler

L’entitat Amics de Reixac va fer el 21 de novembre a Reixac
un reconeixement al govern del consistori montcadenc per la
seva col·laboració en les tasques d’adequació de l’entorn de
l’Ermita amb una nova rampa d’accés i obres de manteniment.
El president,
Jordi Salat, va
agrair al consis-
tori el suport i va
lliurar a l’alcalde
una placa en
reconeixement
de la col·labo-
ració municipal,
en presència del
mossèn Josep M. Joan-Torres (a la foto superior). LR

L’Espai Jove Can Tauler
disposa de nou material
informàtic gràcies a l’acord
signat amb la Diputació de
Barcelona, que ha cedit
quatre ordinadors multi-
mèdia  i equips d’impressió.
Amb aquests nous equips
l’aula d’informàtica de Can
Tauler ja pot ampliar
l’oferta de cursos que
ofereix. LR

LLUÍS MALDONADO

LLUÍS MALDONADO

Desenes de joves promouen la tradició d’En Guillem, l’Elisenda i el rei Sussa

gent que es mou
Colla Mitjana dels Gegants de Montcada i Reixac

més informació

Colla Mitjana dels Gegants de
Montcada i Reixac

Espai Jove Can Tauler

 >> Foto de família de l’última sortida de la temporada a Taradell, Osona

Al ritme dels tres gegants
GEGANTS DE MONTCADA

 935  641 741

sònia hernández
montcada

Fa 17 anys des que es van crear
a Montcada i Reixac els tres
gegants de la ciutat, i en fa només
cin que hi ha colla gegantera. En
1987 es va proposar la cons-
trucció d’en Guillem, l’Elisenda
i el rei moro Sussa, coincidint
amb la celebració de les Primers
Jornades de Cultura Popular i
batejats a la Font Pudenta, sota
les ordres de l’aleshores regidora
de Cultura, Elisa Riera. El motiu:
recuperar personatges de la
història local. Amb aquest mateix
motiu, l’any 1999 un grup de
joves va impulsar la creació de
la primera colla de gegants de
Montcada. La tasca de la colla

inclou a més de la part festiva
d’entreteniment a grans i petits,
la divulgació de la cultura catala-
na dels gegants.

Duplicant els membres.

Durant el 2004 han fet prop de
10 sortides per comarques de
Barcelona i el Ripollès. Aquest
col·lectiu que va començar l’any
amb un vintena de membres està
a punt de tancar el 2004 amb
prop de 40 integrants, amb edats
compreses entre els 16 i els 35
anys. “L’objectiu de fer créixer
la colla, alhora que també in-
crementar la projecció al
carrer l’hem aconseguida”,
explica el nou president de
l’entitat, Isma Ávalos, que avança

que Montcada tingui cada any
per Festa Major una trobada de
gengants cada cop més
important.
Una colla que mantè una activitat
continuada al llarg de l’any amb
assajos del grup de grallers i
timbalers i els tallers que fan per
ensenyar a tocar aquest
instrument de vent català. Els
montcadencs s’interrelacionen
amb altres colles per mitjà de les
trobades que s’organitzen als
pobles.
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MONTCADA I REIXAC AGERMANADA

Una delegació de Paz Centro visitarà
Montcada i Reixac al desembre
La ciutat nicaragüenca torna la visita institucional que representants municipals els van fer a l’estiu

redacció
montcada
Una delegació de la població
nicaragüenca de La Paz Centro,
agermanada amb Montcada i
Reixac, arribarà el 13 de
desembre a Catalunya. La visita,
que s’allargarà fins al dia 19, vol
ser un retrobament institucional
de les dues ciutats, després del
viatge de representantsmunicipals
a Nicaragua l’estiu passat. Per
aquest motiu, la delegació de La
Paz Centro l’encapçalaran l’actual
alcalde, José Fanor Sampson
Granera, i qui ha estat alcalde fins
al novembre, Juan José Olivas,
ambdós del Front Sandinista
d’Alliberament Nacional (FSLN).
El programa de la trobada
inclou la visita a diferents orga-
nismes catalans, com la Diputació
de Barcelona i el Fons Català de
Cooperació al Desenvolupa-
ment. Els representants nicara-
güencs explicaran als alcaldes i
regidors catalans les perspectives
de futur que s’obren en diferents
ciutats de Nicaragua després dels
darrers resultats electorals –al
novembre es van realitzar elec-
cions municipals–, on el FSLN
ha avançat de manera important.
La visita a Montcada i Reixac
inclou una trobada amb diferents
entitats de la ciutat, per tal que
els nicaragüencs coneguin de pri-
mera mà el teixit associatiu del
municipi, amb l’objectiu d’en-
fortir els llaços entre les dues
ciutats.
L’agermanament de La Paz
Centro i Montcada data de l’any
1986, però no es va reactivar fins
al setembre de 2003, quan l’al-
calde de La Paz Centro va visitar
Montcada per establir nous
ponts de col·laboració.

 >> Casa de la Cultura de La Paz Centro

DEPARTAMENT DE SOLIDARITAT

 >> Signatura de la reactivació de l’agermanament amb La Paz Centro

DEPARTAMENT DE SOLIDARITAT

“Tothom s’ha d’implicar en els
agermanaments perquè siguin reals”

–Quina és la importància
dels agermanaments?
Establir lligams sòlids amb els
municipis. Montcada ha adqui-
rit compromisos amb les loca-
litats agermanades de Nahu-
lingo, a El Salvador, i La Paz
Centro, a Nicaragua,  per col-
laborar amb projectes de de-
senvolupament i busquem fór-
mules per obtenir el màxim de
recursos. Aquestes localitats
tenen moltes necessitats. La
col·laboració de l’Ajuntament
de Montcada ha fet realitat, al
llarg del 2004, la col·locació

projectes realitzats

UN LLIBRE SOBRE NAHULINGO

INTERCANVI DE CARTES ESCOLARS

JORNADA SOBRE NICARAGUA
La xerrada Una mirada sobre la història recent de Nicaragua, a càrrec
del professor Raúl García Duran, va centrar la Jornada sobre
aquest país que tenia com a objectiu informar sobre la situació
actual, després del desmantellament del poc que s’havia construït
durant l’època sandinista. A banda de la xerrada, la jornada, que es
va celebrar el 15 d’octubre a l’ABI, va incloure també l’actuació
del Ballet Nacional Folklòrico de Nicaragua Azarel i la projecció
de diferents audiovisuals.

És un projecte del Departament de Cooperació i Solidaritat
juntament amb Tazumal. Es realitzen visites explicatives, tant
als professors com als alumnes. Per parlar sobre l’ager-
manament amb Nahulingo, les característiques d’aquesta po-
blació i de les seves escoles o els seus habitants, els nens escriuen

L’edició del llibre Nahulingo, lugar de los cuatro movimientos, pro-
mogut per l’Ajuntament, vol contribuir a la preservació de la
memòria històrica dels pobladors de Nahulingo i El Salvador.
Entre els objectius d’aquest projecte, es troba comptar amb
un document de caràcter educatiu i cultural dels costums,
tradicions i successos importants per a la població de
Nahulingo, alhora que es promou el rescat i la preservació del
seu patrimoni cultural.

REPARACIÓ DE SOSTRES
L’Ajuntament ha aportat 18.570,57 euros al projecte de repa-
ració dels sostres d’habitatges populars i de l’Institut Tomás
Ocampo Chavarría a La Paz Centro (Nicaragua), en el marc
del projecte de reactivació de l’agermanament amb la població
nicaragüenca.

DEPARTAMENT DE SOLIDARITATcartes als de Nahulingo.
Aquestes cartes s’envien per
transport aeri. Les respostes
cap a Montcada tornen
d’igual manera. De moment,
uns 100 alumnes dels centres
escolars de Montcada parti-
cipen en l’intercanvi.

d’un sostre a un institut i llà-
mines de zinc a 200 habitatges
a La Paz Centro. A Nahulingo,
hem contribuït a fer el museu i
hem dut a terme el projecte per
portar aigua a totes les cases de
la zona de San Miguel de
Montcada. Hem acabat el sis-
tema de rec a El Potrero i un
projecte de gestió i tractament
de residus sòlids a Perquín. El
proper projecte en què
treballarem és transformar un
espai comunal que utilitzen els
venedors ambulants en una
zona social, de lleure, per als

turistes i els mateixos ciutadans.
–Els estudiants també han
participat en els agermana-
ments. Amb quin objectiu?
Els alumnes de primària van
enviar cartes als estudiants de
Nahulingo i volem continuar
amb aquesta relació i estendre-
la a secundària. Els agermana-
ments entre municipis no no-
més es poden quedar entre ad-
ministracions sinó que també
l’han de fomentar els ciutadans,
les entitats, els diferents
col·lectius socials.... Aquests són
els veritables agermanaments.

Com funcionen les xerrades
als instituts?
El Departament de Coope-
ració s’encarrega d’organitzar
xerrades als instituts, que inten-
ten sensibilitzar els alumnes so-
bre la situació del Tercer Món.
Estem molt satisfets, perquè
han generat l’interès dels joves.
És molt engrescador saber que
hi ha gent que té il·lusió i ganes
per adquirir compromisos per
un món més just. Estem orga-
nitzant intercanvis, a proposta
de l’institut de la Paz Centro,
en els quals els joves s’enviïn

cartes i experiències educatives.
–Quins són els projectes de
futur?
Les actuacions de la Regidoria
les marquen els municipis amb
què estem agermanats o
l’entitat CECADE, que és la
nostra contrapart a Amèrica
Llatina.  D’altra banda,  hem
començat a mantenir contactes
amb l’entitat que agrupa a
marroquins que viuen a
Montcada, Taarof  Bi Salam,
per tal d’engegar un projecte de
col·laboració amb el nord del
Marroc.

>>Entrevista a Carles Guijarro Martínez, president de l’Àrea Social i regidor de Cooperació i Solidaritat (PSC)
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>>Conveni

 >> La comunictat de Sant Miguel de Montcada, a Nahulingo

redacció
montcada

La Caravana del Sàhara
recull fons d’ajuda

Aportació de 37.000 euros
al Fons Català de cooperació

L’Ajuntament ha aportat 3.000
euros a l’11a Caravana catala-
na d’ajut humanitari per al po-
ble sahrauí, que organitza l’As-
sociació Catalana d’Amics del
Poble Sahrauí (ACAPS). La
delegació d’aquesta entitat a
Montcada i Reixac organitza i
coordina la recollida de fons
per a la compra de material al
municipi, que aquest any són
productes d’higiene personal,
com sabó, gel i xampú.
Per facilitar les aportacions eco-
nòmiques, l’ACAPS a Mont-
cada ha instal·lat un centenar de
guardioles a les escoles de la
ciutat i a altres equipaments so-
cials, com el CAP, els casals d’a-
vis o la Casa de la Vila. A més,
l’entitat té obert el compte
2041-0092-06-0040007200 de
la Caixa de Manresa.
L’ACAPS ha pogut recuperar
la recollida de productes d’hi-
giene, després que, en els dar-
rers dos anys, la situació d’e-
mergència de la zona, on hi
viuen instal·lades més de
200.000 persones, els obligués
a realitzar campanyes alimen-
tàries.

 >>Infants sahrauís participants a les Colònies d’Estiu

ARXIU LA VEU

Els diners es destinen a subvencionar projectes humanitaris
DEPARTAMENT DE SOLIDARITAT

PROGRAMA SOLIDARI ALS IES

EMERGÈNCIA AL MARROC I A HAITÍ
L’Ajuntament ha participat en les campanyes d’emergència al
Marroc, a Haití i a la República Dominicana amb una aportació
total de 6.000 euros. Les campanyes han estat coordinades pel
Fons Català de Cooperació i han volgut donar resposta al
terratrèmol que va afectar el Marroc al mes de març i al pas
dels tifons que van assolar el Carib al juny d’aquest mateix any.
A més, al setembre es va incrementar amb 2.000 euros el suport
de l’emergència a Haití, a través de la Creu Roja.

EXPOSICIONS I XERRADES
La mostra El soroll de la Milpa,
realitzada durant la segona
quinzena de març, va ser pre-
sentada per la Red Europea
de Diàleg Social (REDS).
L’exposició, que va incloure
una xerrada explicativa, se
centrava en la lluita i l’orga-

‘INTERCULTURALITAT, GLOBALITZACIÓ
I ECONOMIA SOLIDÀRIA’

Aquest va ser el nom del cicle de tres conferències –Cooperació
al desenvolupament, Cultura de la Pau i Globalització i alternatives–
que es va realitzar a la primavera adreçat inicialment a membres
d’entitats locals, però al qual també van assistir persones no
vinculades a entitats i interessades en les qüestions tractades.

El Programa Jove Solidari s’ha
realitzat als IES La Ferreria i La
Ribera durant el mes de febrer.
És una proposta educativa de
la Fundació Món-3 i l’Oficina
del Pla Jove de la Diputació de
Barcelona, a través de la qual
es van oferir diferents activitats,
jocs, xerrades i tallers dins de

DIFUSIÓ DEL COMERÇ JUST

Montcada i Reixac vol ser un municipi compromés en la difusió
dels valors i les propostes del Comerç Just. Aquesta va ser la
raó d’organitzar, al juny, la Festa del Comerç Just a la ciutat.
La proposta va servir, a més, per promoure la participació de
les entitats que treballen en l’àmbit de la solidaritat, tan cultural
com social, i que ha demostrat una sensibilització especial envers
aquest tema.

ES MANTENEN LES COLÒNIES D’ESTIU
Els mesos de juliol i agost la po-
blació de Montcada i Reixac s’in-
crementa amb uns visitants molt
esperats: els infants sahrauís
participants a les colònies d’es-
tiu. El Departament de Coope-
ració i Solidaritat assumeix les
despeses de desplaçament i ac-

tes de rebuda i comiat. També
coordina amb els departaments
d’Esport i Educació els passis de
la piscina, la inscripció als casals
d’estiu i l’estada als menjadors.
El nombre de participants a les
colònies ha variat amb els anys.
A l’estiu de 2004, han estat deu.

Des de la signatura d’un conveni,
l’any 2002, l’Ajuntament de
Montcada i Reixac col·labora
amb el Fons Català de Coopera-
ció al Desenvolupament per tal
de finançar anualment alguns del
seus projectes. Enguany, l’apor-
tació municipal ha estat de 37.160
euros. Els projectes que compten
amb col·laboració montcadenca
són: l’adquisició de material esco-
lar per als refugiats sahrauís, la
construcció d’una granja pedagò-
gica per a joves a Tànger (Marroc),
la creació d’una estació de reg gota
a gota als campaments sahrauís,
l’autoconstrucció de 100 habitat-
ges a El Sauce (Nicaragua) i l’ano-
menat Els fills i les filles de Loja
(Equador), que té com a objectiu
la posada en marxa d’un centre
d’acollida per a joves, princi-
palment fills d’emigrants.

San Miguel de Montcada.

Al marge d’aquests projectes,

l’Ajuntament de Montcada i
Reixac ha impulsat la realització
d’un projecte de millora de
l’educació infantil i de la salut
comunitària a Sant Miguel de
Montcada, que forma part de la
municipalitat de Nahulingo,  que

contribuirà a què 336 nens i ne-
nes tinguin una infraestructura dig-
na per poder anar a l’escola, al-
hora que 198 famílies tindran ai-
gua a casa seva. Del pressupost
total previst per al projecte, 25.000
euros, Montcada n’aporta 12.000.

les setmanes culturals que organitzen els centres. Entre les acti-
vitats destaquen l’exposició «Petroli i persones» i la xerrada so-
bre els efectes desastrossos que té per als països subdesenvo-
lupats l’extracció de petroli sense cap criteri mediambiental i
sense respectar els drets humans, que va estar a càrrec d’un
membre d’Enginyeria Sense Fronteres.

nització popular a Nicaragua, El Salvador, Guatemala i Mèxic.
La xerrada Banca ètica. Diners fan bé, diners fan mal tenia com a
objectiu apropar a la població la informació sobre que és la
banca ètica i com desenvolupa la seva activitat, tot situant al
mateix nivell els beneficis econòmics i els beneficis socials. La
xerrada va estar acompanyada d’una exposició que es va po-
der veure a la Casa de la Vila la segona quinzena d’abril. D’al-
tra banda, Can Cuiàs va acollir el mes de juny una xerrada
sobre la violència, que forma part d’un programa de confe-
rències sobre Prevenció i resolució de conflictes.

ARXIU LA VEU

ARXIU LA VEU

ARXIU LA VEU

Redacció del monogràfic: Departament de Cooperació i Solidaritat de l’Ajuntament de Montcada i Reixac

MONTCADA I REIXAC SOLIDÀRIA

La campanya humanitària l’organitza ACAPS, amb delegació a Montcada

redacció
montcada

memòria solidària
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taulell d’anuncis gratuïts Informació:
93 572 64 91

Venc forn seminou. I taula de vidre de centre.
Tel. 600 804 134
Vendo ordenador. Pentium 3, pantalla,
teclado, ratón e impresora. Todo por 400
euros. Tel. 627 146 913.
Busco trabajo. De camarera, mañanas.
Limpieza de hogar, canguro.
Con experiencia. 699 64 08 34.
Busco trabajo. Limpieza, camarera. Hotel
Restaución y hostelería. Papeles en regla. .
699 64 08 34
Chicas se ofrecen como ayudante de
cocina y de peluquería. 93 575 27 19.

només particulars

Vendo ático año 2002. 77 m2 con terraza de
46 m2 y plaza de pàrquing en Mas Rampinyo.
Precio a convenir. Tlf: 685 637 892.
Busco trabajo.  Para cuidar personas mayores
o niños, limpieza de viviendas y escaleras. Lidia.
649 347 779
Moto en venta. Yamaha SR250 special. Con
14.000 Km. Sólo dos años.  607 338 337.Oferta
de treball. Es necessita gent per a manipulats
a casa. 645 396 938.
Busquem dona  per feines i cuidar gent gran.
Que parli català  i amb cotxe propi. Matins i
tardes. Tel. 93 564 1982.

Es ven cotxe. Seat Ibiza 1.7 D 3 portes. B-MD.
Radio . 950 euros. Molt Bon estat. 615 293 710
Se ofrece chica para trabajar por horas. En
limpieza de hogar o cuidar gente mayor con
experiencia y referencias. Interesados llamar
al 669917283.
Cambio canarios. Dos machos por tres
hembras. 935646074.
Aparcament en venda. Per a cotxe petit.
Carrer Pasqual. Tel. 650 40 75 92.
Venc dos telèfons mòbils . Nokia  6510 i
3210 seminous a bon preu. 620 99 2404.
Vendo piso.  Pla d’en Coll. 100 m2. Semi-
nuevo. Todo exterior. 2 baños. 4 habitaciones.
Cocina amplia. Aire Acondicionado. Balcón y
parquing. Tel:  625 69 16 92. Juan Carlos.

La Fira de Santa Llúcia dóna
la benvinguda al Nadal

La tradicional Fira de Santa
Llúcia, de productes típics de
Nadal, torna a Montcada els  dies
10, 11 i 12 de desembre,
organitzades per les regidories
de Comerç i Educació. Les pa-
rades s’ubicaran a la Rambla dels
Països Catalans (Montcada
Nova) i a les interseccions del
carrer Bruc i la plaça Francesc
Lairet. També hi ha un segon illot
on es concentraran les entitats,
al carrer Bruc i la Plaça Espanya.
Les parades es poden visitar
divendres 10 de 17 a 20h i
dissabte 11 i diumenge 12 de 10
a 20h. Enguany, hi haurà jocs
infantils durant del cap de
setmana.

Comerciants i entitats.

La Fira de Santa Llúcia compta
amb la participació dels
comerciants de Montcada i de
particulars, així com d’entitats,
escoles i alumnes de secundària.
Divendres 10 de desembre,
l’Ajuntament instal.larà gratuïta-
ment les carpes i taules per a les
entitats que ho hagin demanat.
Els comerciants i particulars
podran posar les seves parades

des de divendres a diumenge. En
aquest cas, hauran d’assumir el
lloguer i la instal·lació de les
carpes, aproximadament 140

euros. També hi ha la possibilitat
que les entitats puguin posar-se
d’acord entre elles i compartir
carpa.

núria reguero
montcada

ARXIU/PILAR ABIÁN

 >> Una imatge de la Fira de l’any passat a la rambla dels Països Catalans
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Divendres 3
videofòrum. Sobre la Sida. Hora: 22h.
Lloc: Espai Jove Can Tauler. Organitzen:
Regidories de Joventut i Salut Pública.
cant coral. Actuació de la coral  de
Vilanova i la Geltrú. Hora: 17h. Lloc: Ca-
sal Montcada (Parc Salvador Allende, s/n).
conferència. La recerca d’habitatge
i les formes de finançament, a càrrec de
Cristian García. Hora: 19.30h. Lloc: Casa
de la Vila. Organitza: Taarof bi Salam.
exposició. Globalització, a càrrec de
Fundació per la Pau. Fins al 12 de
desembre. Lloc: IES Montserrat Miró.
exposició. Premi Nacional de Pintu-
ra Joan Ramon Masoliver. Fins al 12 de
desembre. Lloc: Auditori Municipal.

Dissabte 4
esquí. Sortida a Val Thorens (Alps
Francesos). Sortida: 10h. Organitza: El
Cim. Informació: c/ Major, 69.
sortida. Visita als barris de Santa Anna
i el Pi. Hora: 11h. Lloc: Font de Canaletes.
alpinisme. Sortida del curs d’alpi-
nisme. Ascens per terreny mixt. Hora: 12h.
Organitza: CEAV.
sardanes. Amb els Casals de Gent
Gran de Cerdanyola del Vallès i de
Montcada i Reixac. Hora: 17h. Lloc: Ca-
sal Montcada (Parc Salvador Allende).

Diluns 6
botifarrada. Contra les constitucions
europea i espanyola. Hora: 13.30h. Lloc:
???? Organitza: Joventuts d’Esquerra
Republicana  (ERC) a Montcada.

Dimecres 8
sardanes. Amb la Cobla Nova Vallès.
Hora: 12:30h. Lloc: Pl. de l’Alzina (Terra
Nostra). Organitza: Regidoria de Cultura.

Dijous 9
literatura. Presentació del llibre El
legado de las utopías. Un viaje desde Bue-
nos Aires al corazón de la selva Lacandona,
d’Iván Puig. Hora: 19.30h. Lloc: Cafè de
Montcada. Organitza: Cercle Cultural.

més informació: www.montcada.org

NOU HORARI

De dimarts a dissabte : de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

EXPOSICIÓ

Casa de la Vila

Horaris: de dilluns a divendres, de 8 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, d’11 a 14h

SALA PRINCIPAL

EXPOSICIONS

19 de DESEMBRE
PARTIT DE BÀSQUET
DE VETERANS

Divendres:
de 17 a 20h
Dissabte i diumenge:
de 10 a 20h

*Entrada gratuïta per les persones que conserven
les entrades del partit ajornat del 13 de setembre

PAISATGES DE CUBA
Del 14 al 9 de gener

17 de DESEMBRE. 19h.

PRESENTACIÓ
CALENDARI 2005

PRESENTACIÓ

EXPOSICIONS

Fins al 12 de desembre

PREMI NACIONAL
DE PINTURA
JUAN RAMÓN
MASOLIVER 2004

11 de NOVEMBRE. 19 i 22h.

MAR ADENTRO
de Alejandro Amenábar
Amb Javier Bardem i Belén Rueda

CINEMA

Preu: 3,20 euros

12 de NOVEMBRE. 12h.

QUINA SOCA!
TITELLES I ACTORS
Cia. Munchis

TEATRE FAMILIAR

Un conte de nadal amb tota la màgia
d’aquest fet tradicional i la de les
titelles de fils.

Preu: 3 euros

El testimoni de Ramon Sanpedro que va
buscar la llibertat a través de la mort és la
base argumental d’aquesta gran pel·lícula,
seleccionada per l’Acadèmia de Cine per
representar Espanya als Óscar, i
condecorada ja amb diversos premis.

DE QUÈ VA LA SIDA?
Fins al 12 de desembre

BASES DE PARTICIPACIÓ RUA CARNAVAL 2005
·5.Serà obligatori  que cada carrossa i vehicle porti un extintor
homologat.
6.Es recomana que les instal·lacions elèctriques dels equips de so i
de llum les faci personal qualificat.
7.Per motius de seguretat no es podrà fer provisió de benzina als
generadors quan estiguin en marxa. Es fixarà una parada tècnica a
efecte de poder-ho fer en una situació de risc mínim.
8.La Rua farà la sortida a les 18’30 h. en el carrer Bifurcació.
L’ordre de col·locació de les comparses a la Rua correspondrà al
número d’inscripció.
9.L’itinerari serà el següent: c/ Bifurcació, c/ Bateria, c/ Masia (o
c/ Reixagó – c/ Molí),  c/ de la Mina, Av. de la Unitat, c/ Pasqual,
c/ Elionor, c/ Major, Pont dels Hermanos.  Final: Pavelló Miquel
Poblet (Camí de la Font Freda)
10.Les coreografies de les comparses han de ser mòbils, les
comparses no poden aturar-se per fer les coreografies.
12.El Sambòdrom es celebrarà seguidament en finalitzar la Rua,
en el Pavelló Miquel Poblet. Les comparses disposaran de 2
minuts per fer la seva coreografia en el Sambòdrom .

1.Poden participar a la RUA DE CARNAVAL de 2005 que tindrà
lloc el dissabte 5 de febrer, totes les associacions i grups que ho
desitgin, ja sigui aportant una carrossa i/o una comparsa.
2. No s’atorga cap tipus de premi.
3.SUBVENCIONS. S’estableixen set grups de subvenció:
A.- Grups de 15 a 20 persones:    240 eur; B.- Grups de 21 a 30
persones:    300 eur; C.- Grups de 31 a 40 persones: 360 eur; D.-
Grups de 41 a 50 persones: 430 eur; E.- Grups de 51 a 60
persones:490 eur; F.- Grups de 61 a 70 persones:560 eur; G.-
Grups de 71 o més persones: 620 eur  (més 5 • per persona a
partir de la persona 72 i fins a un màxim de 900 eur per comparsa)
-Les comparses de fora del municipi rebran el 50 % de la subvenció
establerta en funció del grup al que correspongui.
4.INSCRIPCIONS. ·Els col·lectius que vulguin rebre la subvenció
hauran de registrar la seva inscripció a l’OAC (Oficina d’Atenció
al Ciutadà) de l’ Ajuntament de Montcada i Reixac, Av. de la Unitat
6,  de dilluns a divendres en horari de 8 a 19 h. presentant l’imprès
Full inscripció Rua de Carnaval 2005 de Montcada i Reixac.
·El termini d’inscripcions serà del 10 al 28 de gener de 2005
ambdós inclosos.

Divendres 10
fira de Santa Llúcia. Inauguració.
Hora: 18h. Lloc: Rbla. Països Catalans.
hora del conte. Això va de
contes..., a càrrec de Núria Farrés. Hora:
18h. Lloc: Biblioteca Montcada Centre.
pessebre. Diorames de l’Agrupació de
Pessebristes. Hora: 19.30h. Lloc: Esglé-
sia de Santa Engràcia.
ball eròtic. Concurs de ball sensual,
eròtic i preventiu. Amb la col·laboració de
Dèria Teatre. Hora: 20.30h. Lloc: Auditori.
audiovisual. Dones a l’Everest, la
primera expedició formada per dones cata-
lanes al cim de l’Everest. Projecció i
xerrada. Hora: 20.15h. Lloc: ABI

Dissabte 11
fira de Santa Llúcia.  Hora: De
10 a 20h. Lloc: Rbla. Països Catalans.
donació de sang. Hora: De 17 a
20.30h. Lloc: CAP de Montcada. També
diumenge De 9.30 a 13.30h

Diumenge12
fira de Santa Llúcia.  Hora: De
10 a 20h. Lloc: Rbla. Països Catalans.

Dilluns13
parelles lingüístiques.  Sessió
de Voluntaris per la Llengua. Hora: 19.30h.
Lloc: Casa de la Vila (Major, 32).

Dimecres15
inauguració.  Exposició de pintura
de Carlos Javier Alonso Sosa. Hora:
19.30h. Lloc: Auditori Municipal .

Dijous16
inauguració.  Exposició Reculls de
Fotògrafs de Montcada. Hora: 20h. Lloc:
ABI (Colon, 5).

Divendres17
presentació. Calendari 2005. Hora:
19h. Lloc: Auditori Municipal.
literatura. presentació del llibre Jo

també soc catalana, de Najat El Hachmi.
Hora: 19.30h. Lloc: Cafè de Montcada.
Organitza: Cercle Cultural.
festa. Música dels 60, 70 i 80. Hora:
23h. Lloc: ABI (Colon, 5). Organitza: ABI
i el programa Get Back de Montcada Ràdio.

Dissabte18
festa. Presentació dels Jocs Escolars.
Hora: 9h. Lloc: Pavelló Miquel Poblet.
Organitza: IME i CDEM.
sortida. Visita a l’Eixample de Barce-
lona. Hora: 11h. Lloc: Pg. de Gràcia, 1
(BCN). Organitza: Fundació Cultural.
concert nadalenc. Amb les corals
de l’Associació Musical Giravolt,  la Coral
d’avis la Mina i la Coral del Centro Aguile-
ño.  Hora: 19h. Lloc: Auditori  Municipal.

Diumege 19
pare noël. A Font Pudenta i
Muntanyeta. Hora: D’11 a 13h. Lloc:AV.
vermut nadalenc. Amb
l’actuació del grup a capel·la Set Pactun.
Hora: 12 h. Lloc: ABI (Colon, 5).
partit bàsquet veterans. En-
tre la selecció catalana i veterans del CB
Montcada. Hora: 17h. Lloc: Pavelló Miquel
Poblet. Organitza: CB Montcada i IME.
concert de nadal. Amb les corals
jove i infantil de l’Escolania de Montcada,
Coral Mare de Déu del Turó, Coral del Ca-
sal d’avis Salvador Allende. Hora: 18h.
Lloc: Església de Santa Engràcia.

Dimarts 21
festa nadalenca. Festa de l’Esplai
per a la Dona. Hora: A la tarda. Lloc: ABI
pare Noël. Hora: 18h. Lloc: Centre
Cívic Can Cuiàs (Geranis, s/n).

Dimecres 22
presentació. Del Butlletí  econòmic
de Montcada. Hora: 12h. Lloc: Auditori.

Dissabte 25
concert de nadal. Amb el grup
de Dixieland The Crazy Fiddle Ols Jazz
Band. Hora: 22.30h. Lloc: ABI.

10 al12 de DESEMBRE
FIRA DE SANTA LLÚCIA

Inauguració: 14 de desembre a les 19.30h

Del 17 de desembre al 9 de gener

Pintures de Carlos J. Alonso Sosa

INAUGURACIÓ MERCAT D’ART. Dia 17, a les 19h
VIIÈ MERCAT D’ART

SELECCIÓ CATALANA
CB MONTCADA

Amb l’assistència d’Epi,
Solábal i Josep M. Margall
17h. Pavelló Miquel Poblet
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Editorial

El camí de la negociació

Telèfons d’interès
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon  i una còpia del DNI.No
es publicaran les cartes que atemptin contra
la dignitat de les persones i que no siguin
respectuoses.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Per què hi ha tanta inseguretat al carrer Major i per què
mai no es veu policia, ni municipals ni agents de seguretat?
Josep M. Vallespinós. Montcada
Han coincidit diversos fets en pocs dies i això ha creat una situació
d’alarma. Desprès de la trobada amb la Delegació de Govern per
sol·licitat més agents de Policia Nacional i tant aquests com la nostra
Policia Local estan duent a terme actuacions específiques per tal
d’augmentar la presència policial a totes les zones afectades i també
l’eficàcia en la prevenció i solució dels fets delictius. Carme Porro,
presidenta de l’Àrea Interna de l’Ajuntament.

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 935 754 094

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 935 726 474
Of. de Desenv. Local 935 648 505
Policia Local  092 -935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

En l’anterior número es va identificar una de
les dissenyadores de cartell  de la Sida com
a Angie Fernández quan el cognom és
Hernández.

Fe d’errates

Contrarèplica
Joan Amenós
Montcada
>>És un honor allargar el debat
de les zones blaves amb un amic
–Jordi Sánchez– que és, a més,
un ciutadà compromès. Anem
al gra: si apliquem la ratio míni-
ma espanyola, a Montcada tro-
bem uns 16.000 vehicles. Per
aparcar-los, necessitem 43
camps de futbol. Això permet
comprendre la gravetat del pro-
blema i descobrir l’engany: quan
compres el cotxe, ningú et rega-
la un dret universal i gratuït so-
bre el territori. Si apliques els nú-
meros a Montcada centre has de
treure fins i tot els gossos per a
ficar els automòbils. Per tant, cal
desbloquejar almenys els esta-
cionaments més “disputats” per
motius de serveis, densitat, co-
merç, etc. Per a assegurar, en de-
finitiva, l’accessibilitat que tu re-
clames. No conec millor sistema
que el mercat per a la distribució
de béns escassos. Mentrestant,
ens conformarem amb la zona
blava: un mercat imperfecte
amb preus fixats per l’Adminis-
tració. Qualsevol altra solució
seria pitjor: prohibir l’aturada als
forasters, limitar temporalment
la parada, etc. No tinc més lloc
(ja quedarem per dinar). Sols un
apunt sobre la “fe en la per-
foració”, no serveix com a solu-
ció ara: calen 3 o 4 anys per a
tenir, potser, 100 o 200 places. Si
l’aparcament subterrani el fa el
sector privat, aplicarà preus de
mercat. I, si ho fa el sector públic,
tindràs una altra zona blava, però
encarida pels majors costos de
construcció i gestió.

Ordenanzas
JMG
Terra Nostra
>>Las ordenanzas fiscales para
el 2005, según nos dicen, supon-
drán un incremento del 3,2%.
Esta es la principal fuente de
ingresos del Ayuntamiento
(73%), el 27% restante tienen su
origen en otras administracio-
nes, aunque ese dinero también
ha salido de nuestros bolsillos.
Estaría bien que cada uno de
nosotros comprobara qué le ha

supuesto el incremento de las
ordenanzas en estos últimos 3
años (2002–2004), a mí me ha
supuesto un incremento del
19%, mientras que el IPC en ese
periodo fue del 10%. Sólo en el
2003 (año de elecciones) el in-
cremento estaba en la línea del
IPC. En cuanto a la tasa estrella
de este año, la de residuos, me
gustaría comentar que en el
1984 se eliminó para compen-
sar el fuerte incremento del 20%
en el IBI, mientras que 20 años
después se implanta nuevamen-
te sin ninguna compensación.
Entiendo que reciclar es caro y
que tenemos que asumirlo y pa-
garlo, pero hay cosas que no se
entienden. Según el Ayuntamien-
to, el coste actual de la recogida
es de 1.200.000 euros, de los
cuales vía tasa pagamos 600.000
euros, en compensación del
Ecoparc se reciben 300.000 y el
Ayuntamiento asume los
300.000 restantes. Si antes de la
tasa el Ayuntamiento asumía por
recogida de basuras 600.000
euros, ¿porqué ahora sólo asu-
me 300.000? La puesta en mar-
cha de la tasa ha supuesto para
el Ayuntamiento una reducción
del 50%, mientras que para no-
sotros supone pagar 46 euros
más. Cuando el Ayuntamiento
dispone de más ingresos, más
gastos e inversiones puede reali-
zar. Pero deberíamos vigilar que
se gaste bien, en beneficio de to-
dos y con un incremento de las
ordenanzas fiscales en línea con
el IPC, con el mismo que se tie-
ne en cuenta en los convenios
para fijar nuestros salarios.

Casal Balsalobre
Josep Casademon
i 19 signatures més
Can Sant Joan
>>Som un grup de persones
que assistim als tallers de Cultu-
ra de Can Sant Joan. Al setem-
bre vam rebre una carta de
l’Ajuntament on es comunicaven
que degut a la remodelació del
Casal Ramon Balsalobre, els
cursos i tallers de cultura que es
realitzen en aquest espai, a par-
tir d’aquest curs es traslladaven
a la Casa de la Vila. deien també

que possiblement quan torna-
ríem a Can Sant Joan ja ho fa-
ríem a l’antic Kursaal convertit
en centre cívic. I mentrestant,
què fan les persones grans, les
mares que aprofiten les hores
quan els fills són a classe i altre
que pel fet de tenir els tallares a
prop de casa podien animar-se
a assistir-hi? Com és possible
que sent Can Sant Joan i la Ri-
bera els dos barris amb més
problemes de marginalitat, amb
aquest desert cultural que patim
s’emportin a Montcada Centre
el poc que tenim culturalment
quan havia de ser al contrari?
Creiem que mentre no tinguem
el centre cívic es poden adequar
locals municipals que hi ha al
barri com l’antic parvulari,
l’Escola Viver a partir de les 17h,
el local del Molí. No podem es-
perar més, volem una resposta.

Agraïment
Junta de La Unió
Mas Rampinyo
>>El 13 de novembre vam ce-
lebrar un festival multidisciplinar
a La Unió per recaptar diners
per fer front als més de 30.000
euros que l’entitat s’ha gastat en
reformes i valorar i intervenir
en algunes deficiències que pre-
senta la teulada de l’entitat. Des
d’aquestes ratlles volem mani-
festar la fantàstica acollida que
va tenir la nostra demanda d’ajut
entre tots els grups col·lectius i
particulars als quals els hi vam
proposar actuar, així com la col-
laboració desinteressada d’altres
entitats del municipi. També vo-
lem agrair de manera molt es-
pecial la participació de les
seccions i de diversos socis de
l’entitat. Entre tots vam fer pos-
sible que l’acte fos una gran festa
participativa, més enllà de l’as-
pecte purament econòmic. Sin-
cerament, moltes gràcies a tots.

En l’anterior número, en la notícia referida a
l’aprovació en Ple del Pla Estratègic es va
publicar que Teodoro Garcia (PPC) va
aprofitar la presentació del document per
demanar el soterrament del pas de vehicles
sobre la via del carrer Bogatell. D’acord amb
l’acta del Ple, el portaveu del PPC va propo-
sar habilitar un espai més digne per travessar
la via en els dos passos a nivell de la línia
de França en tant se soterri la via.
Per un error de maquetació en la pàgina 22
es va publicar doblement el contingut de la
notícia sobre la Castanyada i no va aparèixer
el que feia referència a nous ordinadors a
Can Tauler, motiu pel qual sí es publica en
aquesta edició.

Rectificacions

farmàcies

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 26

Localitzacions

desembre
 DL      DM      DC       DJ       DV       DS      DG

3
J. Relat Marín

4

J. Vila

6 7
Pardo Guix

8 9
E. Relat V. Nieto

5
Marín

J. Relat J. Relat

121110

13
Duran J. Vila

14 15
Pardo Guix E. Relat V. Nieto

181716 19
V. Nieto

20 21 22 23 262524
Marín Duran J. Vila Pardo Guix E. Relat E. Relat

Fa quinze dies en aquest mateix espai parlàvem de les protestes
contra la taxa de residus i la necessitat de dialogar per acostar
posicionaments entre el govern municipal i la Favmir. D’aleshores
ençà han passat dues setmanes en què hi ha hagut una primera
reunió i una nova manifestació. Com era de preveure, i tenint en
compte el distanciament inicial entre un sector i l’altre, la trobada
no va servir per arribar a cap acord. El govern va argumentar la
seva decisió d’implementar la taxa i la Favmir va fer propostes
«inassumibles» segons els seus interlocutors. Això, de fet, forma
part de qualsevol negociació. Cada part intenta que els seus
arguments siguin els vàlids i està bé que es defensin, però per
arribar a una entesa cal negociar i tota negociació implicar cedir.
Des de posicionaments inamobibles o radicals no es pot avançar si
el que es vol és pactar i satisfer les demandes d’una i altra banda.
Negociar no és fàcil, si ho fós mai no hi hauria conflictes. I
evidentment el camí de la negociació requereix predisposició per
part de les parts, un tarannà dialogant i voluntat d’establir acords.
Si les diferències són importants pot intervenir la figura del mitjancer,
algú aliè a la problemàtica però amb coneixement de causa que
actui com a enllaç i que contribueixi a rebaixar el clima de crispació
que pugui haver en un moment determinat.
Segurament la gran majoria de les persones que es manifesten
aquests dies al carrer no vol que la situació s’eternitzi, ni es mobilitza
perquè sí. El que reclama són solucions i aquestes estan en les
mans dels qui han de negociar. Per bé d’aquest interès col·lectiu,
tant el govern municipal com els representants veïnals han de fer
un esforç per seure a dialogar i a intentar trobar el més aviat possible
una via d’entesa.
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:: Es pot comprar de tot?
:: Comprem a Montcada i Reixac?
:: Es pot competir amb les grans
superfícies?
:: Funciona al Pla de dinamització?

El Pla d’orientació per als equipaments
comercials (POEC) de la Generalitat
estableix un eix comercial que va des
de Montcada Centre Llevant al carrer
Major i la rambla dels Països Catalans

El fòrum. Comerç local

opinions contrastades

Per informar-se sobre el tema...
� Direcció General de Comerç: web.dgcomercat.com/ct/init. Recursos per als
comerços (subvencions, programes, normativa, etc)

� Organització de Consumidors i Usuaris de Catalunya: www.ocuc.org

� Agustín, Antonio. La distribución comercial en el siglo XXI. Ediciones
Gestión 2000, 2002.

Segons dades del Pla Estratègic
de Montcada i Reixac, l’any 1998
hi havia 472 empreses dedicades
al comerç al detall. La seva
distribució sectorial és similiar a la
general de Catalunya.

�

“A Montcada podem trobar tot el que busquem”
Montcada té de tot, el que no ofereix és una gran
amplitud de gènere de cada producte. Per sort o per
desgràcia, estem a pocs minuts de distància, tant en
cotxe com en tren, de Barcelona, de Sabadell o d’altres
municipis amb ofertes comercials molt fortes. Per tant,
la gent ho té molt fàcil per sortir fora a comprar.
Montcada Centre compta amb establiments de tot
tipus, tant de productes de primera necessitat com de
consum, però a altres barris només es poden com-

prar les coses bàsiques i no trobes botigues de roba,
de calçat o de productes sofisticats. El nostre
objectiu és que aquests veïns no marxin fora a
comprar, sinó que vagin a altres zones del mateix
municipi, com per exemple, que els veïns de Can
Sant Joan vagin a Mas Rampinyo o al Centre, o
viceversa. Les associacions comercials fa temps
que han detectat aquest fet i treballen per poten-
ciar la unió comercial del municipi.

“Hem de fer una bona política d’oferta, preus i serveis”
La gent pot obtenir tot el que busca a Montcada i, a
més, els comerciantss sabem què és el que necessiten
els nostres clients, perquè el que funciona al petit
comerç és la proximitat. El problema de la ciutat és
que té zones molt disperses i una persona es fa client
de les botigues del seu barri, però si allà no troba
el que necessita i ha de sortir fora, marxa a un lloc
on trobi més varietat, com als centres comercials.
És aquesta tendència la que intentem canviar amb

el Pla de dinamització, volem atreure els ciutadans,
amb una bona política d’oferta, preus i serveis. És
cert que estem en una situació complexa, perquè
si no hi ha demanda no hi ha oferta i viceversa.
Però hem de superar aquesta barrera i oferir abans
que ens demanin. Aquesta és la fórmula per atreure
els clients i acostumar-los a què vinguin a les nostres
botigues. El següent pas és establir estratègies de
fidelització.

Alfons Martínez
President de Montcada
Centre Comerç (MCC)

“Funcionem amb carbó i en altres llocs viatgen en TGV”
Si els clients trobessin el que busquen, el POEC de la
Generalitat no diria que el 60% de la població marxa
fora a comprar. A Montcada, el petit comerç és una
locomotora que funciona amb carbó, mentre que
a altres zones ja es viatja en TGV. El que és
fonamental és que es defineixi un centre. El carrer
Major, per exemple, té més bancs que no pas bo-
tigues i un altre carrer amb força comerç, el carrer
Clavell, s’ha remodelat i l’únic que s’ha fet és treure

places d’aparcament. Podem fer molts estudis i
plans de dinamització, però el que és fonamental
perquè el comerç funcioni és una transformació
urbanística que faci agradable i amable anar a
comprar i el Mercat Municipal ha de ser l’eix
conductor del canvi. Si tenim un entorn favorable,
la millora del comerç vindrà sola. Fa dos anys vam
exposar aquestes inquietuds a l’Ajuntament i encara
esperem una resposta favorable.

Antonio Ortega
Portaveu del Mercat
Municipal

Antònia Bofill
Regidora de Comerç (CiU)

 Hi ha una bona oferta comercial?

 Zubair

 Nazir

 Estudiant

la veu dels veïns

� El menjar el compro tot a
Montcada però m’agrada molt
comprar a Barcelona centre
perquè la qualitat  és molt bona
i hi trobo de tot.

 Mª Carmen

 García

 Administrativa

� El que compro aquí és
bàsicament el menjar. La resta
ho compro a grans magatzems
de l’Àrea Metropolitana perquè
hi trobo més varietat.

� Quan es compra millor a
Montcada és quan posen el
mercat ambulant, allà es pot
comprar la fruita a millor preu.
Jo ho compro tot a Montcada.

Juan

Ruíz

 Jubilat

 Maria

 Fernández

 Mestressa

� A les grans superfícies es
troba més varietat i millor. Però
compro bé a Montcada,
sobretot els comestibles.

Maria

suárez

Netejadora
� L’oferta comercial a
Montcada em  sembla cara i per
molt que busquis no hi trobes
res. Cal anar a fora quasi
sempre, a grans magatzems.
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L’almanac il·lustra cada mes
amb paratges de Montcada

PRESENTACIÓ DEL CALENDARI

Del 17 de desembre al 9 de gener, una quinzena d’artistes exposen i vénen obres al VIII Mercat d’Art

sònia hernández
redacció
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 >> El pont del carrer Major és una de les imatges que acompanya el mes de desembre del calendari 2005

El proper 17 de desembre el
Departament de Cultura pre-
senta el calendari 2005, en un
acte que també servirà per inau-
gurar el Mercat d’Art, on una
quinzena d’artistes mostraran i
posaran a la venda les seves
obres, fins al 9 de gener. Aquesta
és una de les convocatòries més
multitudinàries de l’any, com
manifesta l’èxit de públic que
tenen les presentacions.
Les imatges escollides per il·lus-
trar el 2005 corresponen a les
millors obres de les presentades
a les quatre edicions del Con-
curs de Pintura de Festa Major,
en el qual les bases estableixen
que l’Ajuntament adquireix les
obres destacades pel jurat. “Així
–com ha explicat la regidora de
Cultura, Amèlia Morral (CiU)–
alhora que s’aconsegueix un
calendari entranyable, es
difon el patrimoni artístic del
consistori, el premi de pintu-
ra de Festa Major adquireix
un nou sentit i es promou
l’obra d’autors locals”. També
en consonància amb les bases
del concurs, totes les imatges
reflecteixen diferents racons de
Montcada i Reixac, com ara el
carrer Major, les estacions de
tren, el mirador de les Cultures,
la plaça del Bosc, la Mina, la to-
rre dels Frares o Sant Pere de
Reixac; les quals responen a la
voluntat “d’oferir sempre
imatges amb significacions
especials per als ciutadans”,
segons la regidora. Els artistes
que intervenen són Pere Mateu,
Montserrat Bargalló, Josep M.
Pons, Pedro Gómez Ballesta,
Ángel Meroño, Carlos Vilalta,
Miguel Cantero, Cristina Cas-
tanera, Maria Carmona i Josep

Morales. En conjunt, s’han edi-
tat 3.000 calendaris de sobre-
taula, 3.000 de paret i 700 plega-
bles. Per a la realització dels
almanacs, el consistori ha comp-
tat amb la col·laboració i el
patrocini de diverses empreses
que desenvolupen la seva activi-
tat al municipi.
Una altra iniciativa lligada als
calendaris és la guia-agenda
municipal, que enguany la Regi-
doria de Participació Ciutadana
presentarà a final del mes de
desembre, juntament amb el lli-
bre Benvinguts, un volum que ex-
plica les característiques i
especificitats de Montcada i
Reixac i amb el qual l’Ajun-
tament saludarà els nouvinguts.

sònia hernández
redacció

Cultura publica
les bases per a

la Rua del
Carnaval 2005

VIII Mercat d’Art. D’altra
banda, el mateix 17 també serà
l’inici de la VIIIa edició del
Mercat d’Art. Enguany han con-
corregut a la convocatòria un
total de 16 artistes, que van pre-
sentar la seva inscripció entre el
22 i el 30 de novembre. Com
ha explicat Morral, “ha estat la
primera vegada que fèiem
unes bases i això ha permès
la possibilitat de participar a
més gent”. Entre les ins-
cripcions realitzades hi ha un
domini clar de pintura, tot i que
també hi ha d’escultura i foto-
grafia, a més de l’artesania de
l’escola Manetes. El 3 de desem-
bre es fa públic el llistat dels
seleccionats. Cap de les obres a

El Departament de Cultura ha
fet públiques les bases per par-
ticipar a la Rua de Canaval 2005,
que se celebrarà el proper 5 de
febrer. Les inscripcions s’hauran
de fer entre el 10 i el 28 de gener,
a l’Oficina d’Atenció al Ciutadà
(OAC), a l’Ajuntament. Els fulls
d’inscripció necessaris es troben
al Departament de Cultura
(carrer Domingo Fins, 15) o bé
a la pàgina web de l’OAC, a
www.montcada.org a partir de l’1
de desembre. Les comparses
poden optar a les diferents
subvencions que aporta el
Departament i que van des dels
240 euros per als grups de 15 a
20 persones fins als 620 euros
per a les comparses de més de
71 persones. Després de la Rua,
les comparses presentaran la seva
coreografia al Sambòdrom, que
enguany s’instal·larà al pavelló
Miquel Poblet. Com ja va passar
l’edició anterior, no s’han es-
tablert premis, però sí obsequis
per als participants.

Nova audició
de sardanes a
Terra Nostra

L’Agrupació sardanista de
Montcada i Reixac celebra una
audició de sarnades el proper 8
de desembre, festivitat de la
Immaculada Concepció, a les
12.30 h, a la plaça de l’Alzina de
Terra Nostra. L’audició s’em-
marca dintre del calendari de
sardanes que organitzen cada any
el Departament de Cultura i
l’Agrupació. La formació en-
carregada d’aportar la música
serà la cobla Nova Vallès. Amb
aquestes audicions, l’entitat con-
tinua la seva tasca de promo-
cionar la sardana entre la
població montcadenca. SH

JOSEP MORALES

la venda podrà superar el preu
de 300 euros.
Amb el Mercat d’Art –que va
ser recuperat l’any passat pel
consistori després del buit que
es va produir quan el Grup Blau
va deixar d’organitzar-lo–
s’acompleix un doble objectiu,
ha explicat Morral, “d’una ban-
da, promocionem l’obra dels
artistes locals i, de l’altra, ani-
mem la gent que regali pe-
ces originals d’art i escapi del
consumisme i la comercia-
lització tan propis del Na-
dal”.
Aquest original Mercat es podrà
visitar fins al 9 de gener en
l’horari habitual de l’Auditori
Municipal.
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El certàmen i la revista ‘Quaderns de Vallençana’ mantenen viu el nom de Masoliver

>>Premi Nacional de Pintura

 >> Ramon Tàssies i la seva obra

sònia hernández
redacció >> Guanyadors, organitzadors i membres del jurat després del veredicte

El guardó municipal gaudeix
d’una plàcida maduresa

lluís maldonado
montcada

Visions de Cuba des
d’una òptica juvenil

Carlos Javier Alonso exposa a la Casa de la Vila

 >>L’artista amb una de les seves obres

SÒNIA HERNÁNDEZ
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La Casa de la Vila acull les obres
de l’artista Carlos Javier Alonso
Sosa del 15 de desembre i fins
al 9 de gener. Alonso Sosa, de
18 anys i format a l’Acadèmia
Nacional de Belles Arts de San
Alejandro, a l’Havana, acaba d’a-
terrar a Montcada i Reixac des
de la seva Cuba natal. Fa dos
mesos escassos que hi ha arribat
i, en aquest temps, ha produït
un nombre notable d’obres on
ha reflectit el paisatge on ha
crescut. Són paratges oberts,
planúries cobertes de vegetació
i travessades per algun riu; un

Hotel Cochambre omple l’Auditori
El grup Hotel Cochambre, integrat pel cantant i humorista Be-
nito Inglada i la seva banda de músics, va fer ballar el públic a
l’actuació de dissabte 27 de novembre, l’última de les activitats
programades per
commemorar el desè
aniversari de l’Audi-
tori Municipal. Els
espectadors van co-
rejar temes com Rui-
do, 19 días y 500 noches,
Calle Melancolia o Pac-
to entre caballeros en un
homenatge a Joaquín
Sabina amb molt
bon humor. NR

Fins al proper 12 de desembre
es pot visitar a l’Auditori Muni-
cipal la mostra composada per
les millors obres presentades a
la XIª edició del Premi Nacio-
nal de Pintura Juan Ramón
Masoliver. Superada amb es-
creix la seva consolidació, la
convocatòria gaudeix ara dels
fruits de deu anys de feina, que
han estat els necessaris per
esdevenir una cita clau en el pa-
norama pictòric català. L’Audi-
tori ple el dia del lliurament del
premi –el passat 18 de novem-
bre–, la qualitat de les obres
presentades i la satisfacció del
jurat –format per reconeguts
crítics i creadors com Josep
Maria Cadena, Ramon Casalé,
Josep Corredor-Matheos, Con-
xitar Oliver i Joan Capella– són
exemples de la maduresa plàcida
del guardó.
Més de 200 persones van assistir
a la lectura del veredicte del
jurat, que erigia com a
guanyador a l’artista de Tàrrega
Ramon Tàssies i com a finalista
al barceloní Miquel Àngel Para.
Les mencions honorífiques van
ser per a Palomo Miguelena,
Maravillas Conejo i David
Casals. A més, una quinzena més
d’artistes ha estat seleccionada
per formar part de l’exposició
que acull l’Auditori.
Ramon Tàssies, qui es va mos-
trar visiblement emocionat en
rebre per primera vegada un
premi d’aquestes caracterís-
tiques, va explicar que la seva
obra, Appropriation colour, és un
intent de captar l’essència del
color. Tàssies va rebre 3.000
euros, a més del trofeu acre-
ditatiu i la possibilitat de muntar
una exposició a l’Auditori Mu-
nicipal. Per la seva banda, Para,
en les mateixes condicions, va
rebre 1.500 euros. Durant l’acte

de lliurament, tant la regidora de
Cultura, Amèlia Morral (CiU),
com el crític i membre del jurat
Ramon Casalé i l’alcalde de
Montcada, César Arrizabalaga
(PSC), van destacar l’increment
de la qualitat de les obres en els
deu anys d’història del premi.

Revista. L’acte de lliurament
del premi també va servir per
presentar el segon número de
la revista d’investigació literària
Quaderns de Vallençana, de la Fun-

paisatge on troba més llibertat
que no pas al mar. De fet, el mar
i les platges paradisíaques són les
grans absents en els olis d’Alonso
Sosa, qui, d’altra banda, ha
mostrat la seva satisfacció per
tenir la possibilitat d’exposar al
municipi. Hi ha d’altres pro-
duccions, com les que ha fet des
que tenia 8 anys i que mostren
una fascinació prematura pel
paisatge; però aquestes, que s’han
pogut veure a diversos països
americans i europeus en el marc
d’exposicions organitzades per
la cubana Fundació Nicolás
Guillén, no hi seran a la mostra
de la Casa de la Vila.

dació Juan Ramón Masoliver,
que en aquesta ocasió s’ocupa
del panorama cultural a Cata-
lunya, Espanya i Europa en la
dècada dels anys trenta. Morral
i Arrizabalaga van explicar que
amb aquesta publicació el
consistori aposta per un pro-
ducte de qualitat i per acostar
l’anomenada alta cultura als
ciutadans. La revista s’il·lustra
amb les obres dels guanyadors
i finalistes del Premi Nacional de
Pintura.

NÚRIA REGUERO
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Elisa Riera presenta la seva
col·lecció de calendaris

L’ABI vol esdevenir un
ateneu del segle XXI

Els horrors de l’Iraq,
debatuts a Montcada

Esteve Soler parla de la seva vivència a Bagdad

lluís maldonado
montcada

L’entitat celebra el sopar del soci, el primer de la junta de David Calvano

sònia hernández
montcada

L’Associació Benèfico-Instruc-
tiva (ABI) vol esdevenir un
ateneu modern, obert als ciuta-
dans, actiu i dinamitzador. En
resposta a aquest objectiu gene-
ral, l’entitat –presidida per Da-
vid Calvano des del passat mes
de març– ha organitzat un pro-
grama d’actuacions. Entre les ja
realitzades destaca la reobertura
del Café Colon, “que ha de ser
la porta d’entrada a l’entitat”,
en paraules de Calvano, així com
la pàgina web, que va ser pre-
sentada el passat 26 de novem-
bre durant la Festa del soci de
l’entitat, que va estar amenitzada
amb l’actuació de la formació
musical Hot Carajillo’s Happy
Band. La celebració va reunir
una cinquantena de persones, que
volia compartir amb la nova

ARXIU

 >> Esteve Soler durant la seva intervenció

La poetessa combina fotografia i literatura en un grup d’obres temporals

sònia hernández
montcada

La poetessa montcadenca Elisa
Riera presenta una de les vessants
més originals de la seva creació
a la Fundació Cultural Mont-
cada. Fins al proper 19 de
desembre es pot visitar a la seu
de l’entitat la mostra Bocins de
temps, composada pels calen-
daris que Riera elabora des de
fa anys a partir de la combinació
de fotografies, pintures o litera-
tura concretada en versos o
aforismes. Les fotografies tam-
bé han estat realitzades per Rie-
ra, ja sigui en els diversos viatges
que ha fet per tot el món o bé
han estat extretes de la quoti-
dianeïtat. La poetessa distribueix
aquestes obres entre amics i  >> L’autora amb una de les seves obres

 >> David Calvano presenta la pàgina ‘www.abimontcada.org’

junta la seva primera gran cita.
Calvano va presentar la pàgina
web (www.abimontcada.org) “com
un nou mitjà de comunicació
entre el soci, l’entitat i la
ciutat” i va remarcar altres fites
ambicioses de l’ABI, com la
celebració del centenari al 2009

i la remodelació de l’edifici. Per
al mes de desembre, l’entitat ha
preparat un ampli programa
d’activitats, com la xerrada so-
bre la coneguda com Operació
Garzón contra els independen-
tistes catalans, prevista en tancar
aquesta edició per al dia 2.

SÒNIA HERNÁNDEZ
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Les sensacions de por, angoixa,
ràbia i esperança durant la guer-
ra a la capital de l’Iraq, la ciutat
de Bagdad. Aquest és el con-
tingut del llibre Llágrimes per la
Nàsser, que el periodista Esteve
Soler, enviat especial de TV3 a
l‘Iraq i corresponsal a Palestina,
va presentar el passat 25 de
novembre a l’ABI en un acte
convocat pel Cercle Cultural. El
llibre està editat per l’editorial
Planeta i poques setmanes
després de la seva aparició ja es
va col·locar entre els més ve-
nuts, on es va estar una bona
temporada.
Més de 40 persones es van re-
unir a la cafeteria de l’ABI per
compartir amb el periodista el
relat, que és, alhora, el de les
seves experiències a la guerra i
les impressions recollides, en un
intent de descriure, si és possible,
la cara més humana del con-
flicte. Soler sobretot recorda el
dia del seu aniversari de l’any
passat, el més trist de la seva
vida, ja que va coincidir amb el
bombardeig sobre l’hotel Pales-
tina on s’allotjaven els perio-
distes durant la invasió: “Vam
sentir un sotrac que no era
normal, la gent cridava i

plorava i tot estava ple de
sang. Després de tot el caos,
vam saber que el càmera José
Couso estava ferit i ell mateix
anava dient que havia estat
el tanc. Ningú no es podia
creure que els nordamericans
havien disparat contra la
premsa”, va explicar.
L’acte va acabar amb un diàleg
entre Soler i els assistents, que
van voler compartir de prop
l’experiència de la guerra i de la
situació de l’Orient Mitjà, no
només de la situació a l’Iraq, sinó
també de l’actualitat del conflicte
entre Israel i Palestina, arran de
la mort de Yasser Arafat.
L’autor ha cedit tots els drets del
llibre Llàgrimes per la Nàsser a
l’organització Mans Unides.

Noves propostes. L’entitat
continua fent presentacions de
llibres i tertúlies. La propera serà
el 9 de desembre, a la Torre Vila
a les 19.30h, quan es presentarà
l’obra El legado de las utopías. Un
viaje desde Buenos aires al corazón de
la selva Lacandona, del periodista
Ivan Puig i publicat per Edicio-
nes Carena. El llibre es basa en
el testimoni de l’autor a partir
d’un viatge des de la capital
d’Argentina fins a l’estat de
Chiapas.

família cada any, però ara els
mostrarà a tots els montcadencs,
la qual cosa li fa una il·lusió es-
pecial. La mostra va ser inaugu-
rada el passat 1 de desembre,

amb l’assistència de l’artista, qui
va destacar la importància
d’aquestes obres que surten
directament de la seva intimitat
per ser exposades en públic.

LLUÍS MALDONADO
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Pessebres i concerts són les primeres propostes per ambientar les festes
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 >> El pessebre de Can Cuiàs de l’any passat

 >> Un moment de la visita dels excursionistes

Consistori i entitats preparen
un ampli programa de Nadal

Cavalcada

L’AJUNTAMENT BUSCA PATGES REIALS

La Regidoria de Cultura ofereix
als joves montcadencs l’opor-
tunitat d’acompanyar a Ses
Majestats els Reis d’Orient
durant la propera visita que fa-
ran al nostre municipi el proper
dia 5 de gener de 2005.
Es precisen 42 persones, que
tinguin més de 14 anys i que
estiguin disposades a fer tot el
seguici de la Cavalcada a  partir
de les 15h. Les persones que
estiguin interessades a par-
ticipar-hi es poden inscriure a
l’OAC, (Oficina d’Atenció al
Ciutadà) del 3 al 15 de desem-

bre en horari de 8 h a 19 h. Els
inscrits que tinguin menys de
18 anys han de portar una
autorització signada pels pares
o tutors, que podran recollir en
el Departament de Cultura, a la
Casa de la Vila (Domingo
Fins,15) en horari de dilluns a
divendres, de 8 a 21h, o bé a
l’OAC.El proper 20 de desem-
bre a les 19h de la tarda, es farà
una reunió a la Sala Ins-
titucional de la Casa de la Vila
(Major 32) on quedaran
designats els escollits per a
aquesta tasca.

El Museu amplia
la seva àrea d’interès

>>El Centre Excursionista de Catalunya, al poblat

MUSEU MUNICIPAL

Un nombrós grup del Centre
Excursionista de Catalunya,
format per una quarantena de
persones, va visitar el passat 27
de novembre el jaciment ibèric
de Les Maleses per conèixer les
característiques del poblat i
gaudir, alhora, del paisatge de
la Serralada de Marina. La visita
va ser guiada per la directora del
Museu Muncipal, Mercedes
Duran, i per una de les respon-
sables de les excavacions que es
duen a terme al jaciment, Gem-
ma Hidalgo. Per als repre-
sentants del Museu, aquesta vi-
sita demostra que el poblat és

un punt de referència i d’interès
que trascendeix el municipi.

Un donatiu d’alt vol.

D’altra banda, el Museu també
és actualitat perquè ha ampliat
el seu fons amb una donació
particular. Es tracta d’una
col·lecció de 715 exemplars de
papallones, aràcnids i insectes de
Raquel Olivella Cardona, qui
havia residit a Montcada. Entre
els insectes rebuts hi ha 676
insectes (papallones, escarabats
i abelles), 15 aràcnids (escorpins
i aranyes) i 24 miriàpodes
(milpeus, centpeus i escolo-
pendres). Tots són insectes del
Vallès, molts de Montcada.

 >> Mercedes Duran i Isabel Cardona, mare de la donant

Com és habitual per aquestes
dates, les entitats i l’Ajuntament
ultimen el programa d’actes per
celebrar les festes de Nadal.
L’inici oficial serà el dia 10 de
desembre, quan, coincidint amb
l’inici de la Fira de Santa Llúcia,
s’inaugurarà l’exposició dels
diorames de l’Agrupació de
pessebristes de Montcada, que
enguany també es podrà visitar
a l’Església de Santa Engràcia
fins al 9 de gener.
El mateix dia 10, la biblioteca
del carrer Montiu acollirà una
sessió de contes nadalencs
explicats per Núria Farrés, qui
s’encarregarà de començar a
crear l’ambient propi d’aquests
dies entre els més petits. Una
altra de les grans cites d’aquest
Nadal serà la presentació del
calendari 2005 i del Mercat
d’Art, el 17 de desembre.

Concerts. Els concerts de les
diferents agrupacions musicals
de Montcada ja han esdevingut
també una tradició per aquestes
dades. El dia 18, l’Auditori Mu-
nicipal acollirà les actuacions de
l’Associació Musical Giravolt,
de la Coral d’Avis de la Mina i
la del Centro Aguileño.
L’endemà, 19 de desembre,
repeteixen a l’església de Can
Sant Joan. I el mateix dia, més
música a l’Església de Santa En-
gràcia, amb la Coral Infantil i la
de Joves de l’Escolania, la Co-
ral Mare de Déu del Turó i la
Coral del Casal d’Avis Salvador
Allende.
També les entitats celebren
aquestes dates amb refrigeris.
Així, l’ABI celebra el vermut de
Nadal el dia 19 per a socis i
simpatitzants. Per la seva ban-
da, l’Esplai per a la Dona farà
la seva celebració el 21. Tampoc
no faltarà refrigeri ni turrons a
la Fundació Cultural Montcada
el dia 22, quan s’inaugurarà el

pessebre de l’entitat i es pre-
sentarà el número 9 de la seva
revista Quaderns.
El Pare Noël passejarà pel
municipi, el 19 de desembre
serà al local de l’AV de Font
Pudenta-Muntanyeta, i el 23 al
Centre Cívic de Can Cuiàs. Tots
aquests actes són només un
avanç del que es prepara per al
Nadal, un programa que s’ha de
concretar en els propers dies i
que es publicarà a la propera
edició de La Veu, el 24 de
desembre. De moment, es pot
avançar que el Concert d’Any
Nou d’enguany es farà el 9 de

gener a l’Església de Santa
Engràcia i que anirà a càrrec de
la Banda Municipal de Barcelo-
na. La meitat dels diners
recaptats aniran destinats a
Càrites Parroquial de Montcada.
Tampoc no faltaran les repre-
sentacions dels Pastorets. El Grup
Titelles organitza la representació
a Terra Nostra, el 2 de gener,
mentre que Mas Rampinyo
comptarà amb la representació
que La Unió organitza a la seva
seu. Després del Cap d’any, serà
el moment de rebre els diver-
sos patges i carters reials, que
recolliran les cartes dels nens.

SÍLVIA ALQUÉZAR/ARXIU

MUSEU MUNICIPAL
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El grup de música a capella
Ocumé edita el seu segon disc

Joventut presenta les bases
del programa Cortocircuit 2005
Les sol·licituds es poden presentar fins al 14 de gener, amb una maqueta
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‘Aire’ ofereix peces des del rock de Bon Jovi fins a clàssics com Carl Orff

 >> La portada del CD

SÒNIA HERNÁNDEZ

Gómez Molina, autor
seleccionat del mes

>>Premi de microrelats ‘El Basar’

concurs de microrelats ‘El basar’

(Aclariment previ. Vaig conèixer Pere Calders quan coincidírem per raons
professionals a l’editorial on ell treballava, al carrer d’Aragó. A poc a poc augmentà la
relació i acabàrem parlant del que li agradava parlar: de literatura. Recordo que una
de les seves dèries era la brevetat en les narracions que acostumava a escriure.
Tant era així que en una ocasió em va assegurar que estava preparant una obra de
teatre que segurament seria la més curta de les que s’han escrit. Cal creure que Per
a un demà millor (Drama en menys d’un acte) és el que ell deia, atès que l’obra no
té més enllà de tretze ratlles mal comptades.
           I parlant de brevetat, un bon dia li vaig presentar el meu Emmirallament. Se’l
va llegir a pleret i, en acabar, va somriure una mica sorneguer, per acabar dient: “Bo,
però a mi em sobren els dos adjectius qualificatius que hi ha.” Potser sí que tenia raó
el mestre.)

Emmirallament

La concisió i la brevetat milloren el que volem narrar.
D’un manual de redacció

Fa estona que en Joan s’està arreglant, després d’afaitar-se, davant el mirall. Observa
amb atenció a qui té enfront: està enfadat amb ell d’ençà fa molt de temps.
      D’una bursada, quan l’altre sembla que fa un breu parpelleig, se li abraona al coll,
el treu fora del mirall i el llença dintre la tassa del wàter, que tapa, i tira de la cadena.
S’escolta un esborronador  “Aiii!!!!” aigües avall.
      En Joan se sent com alliberat d’un mal son.

Emmirallament. Ramon Gómez Molina (BCN)
Seleccionat del mes de novembre

sònia hernández
redacció

Els ingredients

�

Ramón Gómez Molina
(Barcelona, 1931) ha estat l’au-
tor seleccionat al mes de no-
vembre a la I Edició del Pre-
mi de microrelats El Basar de
Montcada Ràdio amb l’obra
Emmirallament, una intensa i
encertada composició, amb
lleus dosis de literatura fantàs-
tica, que aborda el tema del
doble.
El jurat del premi –composat
pel personal de Montcada Co-
municació amb l’assessora-
ment de diverses persones del
món literari i editorial– ha des-
tacat l’elevat índex de partici-
pació –han concorregut una
vintena de microrelats– i ha
comentat que Emmirallament és
l’obra que millor ha captat
l’essència del certàmen perquè
en poques ratlles és capaç
d’explicar tot el conflicte d’un
personatge i la solució que
troba, amb un final que acon-
segueix sorprende el lector.

Juan Antonio Masoliver
Ródenas és escriptor i crític
literari. Membre de l’ens mu-
nicipal Fundació Juan Ramón
Masoliver, ha mostrat el seu
suport al premi, formant part
del jurat en aquesta ocasió.
Masoliver va assenyalar
quins han de ser els requisits
que ha de complir un bon
microrelat.

El concurs continua fins al mes
d’abril, quan es publiquin els
contes seleccionats i es triïn el
guanyador i els dos finalistes,
amb un primer premi de 300
euros i dos finalistes de 100
euros. Les bases es poden con-
sultar a la pàgina  web
www.montcada.org.

�

�

�

El microrelat ha de ser
narratiu, però a diferència
del conte, no pot narrar:
No pot desenvolupar un
argument sinó centrar-se
en una situació.
Ha de tenir un final
contundet, però no pot
caure en l’ingeni o acudit.
Com la poesia, ha de ser
molt rigurós, molt concís.

La Regidoria de Joventut ha fet
públiques les bases per partici-
par al circuit intermunicipal de
música independent Cortocircuit

2005. La iniciativa, promoguda
pels ajuntaments de Santa
Coloma de Gramenet, Ripollet
i Montcada, pretén promoure
la música de grups locals
amateurs. Les formacions
seleccionades, dues de cada
municipi, participen en tot un
programa de concerts a les tres
localitats i l’enregistrament d’un
cedè promocional, del qual
s’editen 1.500 exemplars. Que-
den exclosos de la convocatòria
els grups professionals o que ja
hagin fet un enregistrament co-

mercial. Les bases també esta-
bleixen que només poden op-
tar a la convocatòria aquells
grups dels quals més de dos
membres com a mínim resi-
deixen a algun dels tres

municipis. Les bases es poden
consultar a l’Espai Jove Can
Tauler. A l’edició 2004 els grups
seleccionats per la Regidoria de
Joventut de Montcada van ser
MkFly i Pegatina Sound System.

 >> Una de les actuacions del Pegatina Sound System

La formació montcadenca de
música a capella Ocumé ha
editat el seu segon treball disco-
gràfic, Aire. El CD es composa
de 16 peces la majoria dels quals
resulten familiars, ja que perta-
nyen a grans èxits del rock –Bon
Jovi–, pop –Police– o la músi-
ca clàssica –Carl Orff. Els
montcadencs han dedicat un any
de feina a aquest disc, que
mostra una notable evolució en
la qualitat dels efectes i acom-
panyaments en referència a l’an-
terior. Com ha explicat un dels
integrants de la formació, Xavi
Munuera, “amb Aire estem
demostrant que, tot i que no
som una formació professio-
nal, fem productes de molta
qualitat i que estem a l’alçada
de qualsevol altre formació

que sí es considera professio-
nal”. De moment, la distribució
és la gran assignatura pendent i,
ara per ara, el disc es pot
aconseguir a la llibreria Cabra-

boc de Montcada. Ocumé está
format per Mònica Díaz, Dani
i Xavier Munuera, Carlos Nú-
ñez, Maria Josep Obis, Frances-
ca Patiño i Alicia Rodríguez.

LLUÍS MALDONADO/ARXIU

els ingredients
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La urbanització de Mas Duran
el retro-visor

Els plans per construir habitatges al Pla de Reixac van provocar la desaparició de ceps i vinyes

Fundació Cultural Montcada
ricard ramos

ARXIU RICARD RAMOS

 >> Interior de l’església de Sant Pere de Reixac, escenari del crim

Joan Mimó,
de l’AFMiR,

guanyador del
Santiago Piñol

El 13 de desembre de 1930, per
ordre del Capità General de la
regió militar, general Domènec
Batet, es va convocar un con-
curs per obtenir ofertes de
terrenys propers a Barcelona per
construir  un camp de tir, d’ins-
trucció i maniobres de guar-
nició. La Junta regional de
camps de tir va escollir una gran
part de la finca Can Mas i Mas
Duran, en dos lots iguals de 43
hectàrees al preu total de
2.365.000 PTA. La propietat
esmentada era, en aquells
moments, de la senyora Teresa
Campañà, vídua de Joan Ga-
llarda, i dels seus fills.
Abans  d’aquesta venda del Mas
Duran i Can Mas als militars, al
1922 el senyor Joan Gallarda,
encara viu, va encarregar un
projecte de parcel·lació racio-
nal d’una extensió de 165.240
metres quadrats per començar
a urbanitzar. A partir d’aquesta
promoció es van cancel·lar per-
misos d’arrendament dels
camps de cultius que es trobaven
en aquesta finca, per la qual cosa
van desaparèixer una gran quan-
titat de vinyes, 54.000 ceps exac-
tament. El resultat de l’estudi

encarregat  –encomanat per la
vídua  al doctor Mariano Faura
i Sans i a l’arquitecte Buenaven-
tura Bassegoda i Muste–  va ser
que aquest pla  urbanístic
afavoriria extraordinàriament  el
desenvolupament d’aquesta
zona d’extensió entre Ripollet i
Mas Rampinyo, fent que aquests

terrenys fossin més assequibles
als menys dotats per la fortuna i
excloent tota especulació sobre
els mateixos. Els bons propòsits
de no especulació van  deter-
minar possiblement que es
paralitzéssin les operacions als
solars proposats, tot i que es va
formular un nou pla d’urba-

nització d’una  zona  més res-
tringida i es va arribar a anun-
ciar la  venda de 1000 solars de
5000 pams quadrats, des de 20
cèntims de pesseta (cada pam).
Els perits, finalment, van decla-
rar el  complert fracàs d’aquest
primer intent d’urbanitzar
aquest sector de Mas Rampinyo.

 >> Foto de la campanya de promoció dels terrenys al 1926

 >> L’obra guanyadora

JOAN MIMÓ

El fotògraf de l’AFMiR Joan
Mimó ha estat el guanyador de
la tercera edició del concurs
fotogràfic Santiago Piñol amb
l’obra Contrallum. Mimó va
rebre el guardó de l’Associació
de Fotografia de Cerdanyola i
Ripollet el 27 de novembre. El
concurs està dedicat íntegra-
ment a les festes de tardor del
Pont Vell de Ripollet. Les obres
s’exposen fins l’11 de desembre
al Centre Cultural de Ripollet.
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Una fuita de brom
obliga a desallotjar
el complex  i causa

intoxicacions

>> MONTCADA AQUA

Una fuita de brom per una erra-
da tècnica al jacuzzi va obligar a
desallotjar com a prevenció la
zona d’aigües de Montcada
Aqua el passat 22 de novembre.
L’incident va provocar quatre
intoxicats de diversa consi-
deració –una nena i tres mo-
nitors del complex esportiu–
que van ser ingressats a diver-
sos hospitals de la comarca. Els
afectats van ser donats d’alta la
mateixa setmana de l’incident.
Segons fonts de l’Ajuntament, la
causa de la fuita va ser una erra-
da tècnica en el sensor d’una de
les electrovàlvules del jacuzzi,
que va deixar anar una quantitat
superior de desinfectant i, en
conseqüència, un augment dels
nivells de brom, que només va
afectar la zona propera al ja-
cuzzi.

Mesures. Per evitar nous inci-
dents, l’Ajuntament duplicarà el
sistema de seguretat. En concret,
s’hi instal·larà al jacuzzi una
segona electrovàlvula i, com a
prevenció, aquest mateix siste-
ma es col·locarà a totes les elec-
trovàlvules de la piscina. També
s’instal·laran sistemes de detecció
d’acumulació de gasos a la zona
de màquines i a l’àrea de banys.
El regidor d’Esports i president
de l’Institut Municipal d’Esports
i Lleure, Juan Parra (PSC), ga-
ranteix “la seguretat del com-
plex del Pla d’en Coll i el
compliment de la normativa
sanitària”, en resposta a un co-
municat del Partit Popular, on
demanava explicacions sobre els
motius de l’incident i preguntava
si l’equipament compleix la nor-
mativa en matèria de seguretat i
situacions d’emergència.

sílvia alquézar
redacció

FUTBOL SALA. GRUP B DIVISIÓ DE PLATA

El Vitel suma una nova victòria
que el situa a un punt del líder

 >> Raúl Serrano, autor de dos gols contra el Caspe, intentant una jugada personal ajudat per José Rodríguez

RAFA JIMÉNEZlluís maldonado
pla d’en coll

JEFFERSON I DANI MATEO AVANCEN

FAVORABLEMENT DE LES LESIONS

la infermeria

Les baixes del capità Jefferson
–que està previst que pugui
reaparèixer en tres setmanes–
i de Dani Mateo –que se n’es-
tarà  sis–, i la lesió d’Adilio,
que es va perdre també el par-
tit contra el Casp, no estan
afectant el rendiment de la
plantilla. Tot i ser homes fona-
mentals en els esquemes de
joc de Marcello Magalhaes, el
tècnic brasiler assegura que
l’important és que “partit a
partit no es notin aquestes
absències”. El tècnic ha afe-
git que, quan es recuperin els
lesionats, es podrà veure un
altre Vitel “encara millor
que el d’ara”. LM

L’empat del Barça a Navarra i el descans de l’Andorra propicien pujar una posició a la classificació

FOTOS: RAFA JIMÉNEZ

El Vitelcom Montcada és ja a
només un punt de diferència del
líder de grup, el Barça, després
de sumar la tercera victòria con-
secutiva. En el darrer partit de
lliga es va imposar al Casp de
Saragossa per 6 gols a 4, un
resultat que ha permès al conjunt
que entrena Marcello Magalhaes
recuperar una posició a la classi-
ficació i ser quart. L’hispano-
brasiler Cupim va debutar da-
vant l’afició local contra el Casp
de Saragossa amb dos grans
gols.
El partit contra el Casp va ser
de domini del Montcada, tot i
que el conjunt aragonès, que va
sortir amb un joc especulatiu en
defensa, va lluitar per puntuar
fins pràcticament el final.
El xoc va arrencar amb un clar
domini dels montcadencs, que
van saltar a la pista amb força i
disposats a sentenciar des de
l’inici. Quan encara no s’havia
complert els cinc minuts de joc,
els locals ja guanyaven per 2 a 0
gràcies als gols de Silami i Xavi
Oliveras. Al descans s’arribava
amb un 3 a 1, obra de Cupim,
que s’estrenava com a golejador
al pavelló Miquel Poblet amb un
gran gol de boleia. Però al segon
període el partit va fer un gir
inesperat en menys d’un minut,
durant els quals el Casp va mar-
car dos gols consecutius esta-
blint un 4 a 3 preocupant per
als interessos locals. Raúl Serra-
no, però, va aportar tranquil·litat
marcant els dos últims gols de
l’equip fins a situar el marcador
en el definitiu 6 a 4.

Capacitat de reacció. A la
finalització del partit, el tècnic
Marcello Magalhaes reconeixia

que l’equip “ha millorat en el
rendiment i ha demostrat
capacitat de reacció després
d’encadenar tres victòries
consecutives”, després de les
ensopegades contra el Bilbo i
l’Arqué Manresa. Magalhaes es
va mostrar convençut del bon
rendiment de la plantilla en la
recta final de la primera volta
i, a més,  opina que “el calen-
dari de l’equip és més as-
sequible que els dels rivals”.
L’empat del Barça a la pista de
l’Universitat de Navarra i el
descans la passada jornada de
l’Andorra han permès al Vitel
situar-se a només un punt dels
líders. El Montcada tancarà la
primera volta de la lliga contra
el Castro Urdiales, mentre que
el Barça ha de jugar a Ando-
rra, i el Bilbo encara ha de des-
cansar.  >> Jeff i Dani Mateo (a baix)
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>> HANDBOL MASCULÍ. Primera Catalana

 >> El Valentine ha perdut dos partits a casa aquesta temporada

La Salle trenca la ratxa
de victòries a Banyoles

La Salle masculí ha trencat a Ba-
nyoles la ratxa de quatre jornades
sense perdre. El conjunt que
dirigeix Jaume Puig va caure
derrotat a la pista de l’equip del
Pla de l’Estany per 20-16, una
ensopegada que l’ha deixat a la
cinquena posició de Primera
Catalana amb 10 punts.
Segons el tècnic montcadenc, la
clau de l’ensopegada va ser la
manca d’encert de cara a porte-
ria, fins i tot des del punt de
penal, ja que es van fallar els
quatre llançaments des de set
metres que es van disposar en
tot el partit. “Es va fer un bon
matx en defensa, però en
atac es va jugar per sota del
nivell habitual”, ha manifestat
Puig, qui ha indicat que l’equip
no va saber superar la defensa
arriscada de 4-2 del Banyoles. La

sílvia alquézar
redacció

El Valentine busca un revulsiu
amb el tècnic Agustí Forner

 >> Agustí Forner (esquerra) amb el president del CB Montcada, Pere Oliva

>> BÀSQUET FEMENÍ. Canvis a la banqueta

sílvia alquézar
redacció

MIREIA SABARTÉS

El Valentine femení ha iniciat
una nova etapa sota la direcció
d’Agustí Forner, un tècnic  amb
experiència que substitueix des
del passat 22 de novembre  Lo-
renzo Ortiz, qui va presentar la
dimissió a la directiva per motius
personals. El club espera que el
canvi a la banqueta sigui un
revulsiu per a l’equip, que ha fet
un inici de temporada molt irre-
gular. “Forner és un home
amb prestigi dins del bàsquet
i esperem que pugui redreçar
la situació” , ha indicat el
president del CB Montcada,
Pere Oliva, qui confia que es
pugui complir l’objectiu inicial
de pujar de categoria.

>> BÀSQUET MASCULÍ. Lliga EBA

Derrota inesperada a
casa amb el Grupotel

El Valentine masculí va caure de
manera sorprenent el passat 28
de novembre contra el Grupo-
tel.com de Muro, a la part baixa
de la classificació, per 69-82. El
conjunt local, que ha perdut un
lloc a la taula, ocupa la quarta
posició del Grup C de la Lliga
EBA amb 18 punts empatat
amb el Vic, l’Olesa i el Mataró.
El matx contra el conjunt ba-
lear va ser un calc dels enfron-
taments contra l’Igualada i el
Mollerussa, tot i que en aquests
dos es va reaccionar a temps i
es va guanyar. La història s’ha
repetit als tres partits: el Valentine
comença bé el primer quart,
amb diferències força impor-
tants, després es relaxa i veu
com el rival retalla l’avantatge i,
com va succeir a l’última jorna-
da, el conjunt visitant s’emporta
els dos punts. El tècnic, César

sílvia alquézar
redacció

Agustí Forner és un home de
prestigi en el món del bàsquet.
Sempre ha entrenat equips
masculins com la Unió Bàs-
quet Sabadell,  a la Lliga EBA,
la mateixa categoria que el
Valentine masculí. De fet, va
estar a punt de fitxar per
l’equip montcadenc l’any que
va arribar Ricard Casas. For-
ner és un entrenador exigent i
sincer, perquè reconeix que no
té cap experiència en dirigir
conjunts femenins.“No conec
res de la categoria, però es-
pero que els meus coneixe-
ments serveixin per obtenir
l’objectiu de l’ascens a la
Copa Catalunya”. SA

l’apunt

 >> La Salle femení no coneix la victòria des de fa cinc partits.

SÒNIA HERNÀNDEZ

Nova derrota.  A l’últim par-
tit de lliga, el 27 de novembre,
el Valentine femení va caure der-
rotat a la pista del Salt per 82-
69. El nou tècnic s’ha lamentat
de l’ensopegada, la tercera con-
secutiva, i ha afegit que cal mi-
llorar molts aspectes. “Estan
molt per sota de les seves
possibilitats”, ha manifestat
Forner, qui s’ha marcat com a
primer objectiu “construir
l’equip i, per això, és neces-
sari que vinguin a entrenar
totes les jugadores”, un pro-
blema que s’arrossega des de
principi de temporada. Per al
nou entrenador, a la plantilla li
manca ritme. El Valentine és al
desè lloc del Grup Primer de
Primera Catalana amb 14 punts.

Saura, s’ha mostrat indignat amb
l’actitud dels jugadors.  “No po-
dem perdre contra els rivals
assequibles perquè ens que-
darem sense la fase final”, ha
indicat el tècnic, qui considera
que s’ha de produir un canvi de
mentalitat. La plantilla reconeix
que no ha jugat bé a les tres últi-
mes jornades a casa. El capità,
Jordi Pons, afirma que “la cul-
pa és només nostra, són rat-
xes que passen tots els
equips”. Per al pivot, la planti-
lla no té problemes de motiva-
ció: “Sempre sortim a gua-
nyar. Confio que  no tornem
a perdre partits així ”.
D’altra banda, abans del partit
del 19 de desembre entre el Va-
lentine i el Mataró es disputarà
el matx entre els veterans del CB
Montcada i la selecció catalana
(17h). Aquest enfrontament es
va ajornar el dia de l’homenatge
a Joan Riera al CB Montcada.

nota positiva del partit va ser la
reaparició de Xavi Martín i Xavi
Benítez, que només van jugar
uns minuts perquè han de recu-
perar el ritme de competició. La
Salle, que ha tingut un inici de
lliga complicat a causa de les
nombroses lesions, ara ja només
té de baixa Jaume Soto. El con-
junt montcadenc rebrà el prò-
xim 4 de desembre la visita de
l’Esplugues de Llobregat, el lí-
der de Primera Catalana.

Sènior femení. L’equip que
dirigeix Josep Quirós fa moltes
jornades que no guanya. En to-
tal, no coneix la victòria des de
fa cinc partits en el seu despla-
çament a Ascó. Al darrer partit,
la plantilla va ser superada amb
claredat pel Castelldefels B (20-
33), el líder imbatut de Primera
Catalana. De fet, en aquest matx
La Salle ja va experimentar una

lleugera millora en el seu joc.
“He analitzat la situació amb
les jugadores i crec que
d’aquí a unes setmanes la
conversa amb la plantilla
donarà els seus fruits”, ha
indicat el tècnic, Josep Quirós,
qui ha reconegut que a l’equip li
costa entrar en els partits. La
Salle femení ocupa la vuitena

SÒNIA HERNÀNDEZ

posició amb 5 punts, és a dir,
ha encaixat 4 derrotes, ha em-
patat un partit i n’ha guanyat
dos. Amb motiu del pont de la
Constitució, l’equip de Quirós
té jornada de descans. El 12 de
desembre, el sènior femení
jugarà l’últim partit de lliga de
2004, ja que el dia 19 –últim cap
de setmana de competició–

també descansa. El conjunt
montcadenc es desplaçarà a la
pista de l’Arrahona de Sabadell,
un rival assequible que, segons
el tècnic, “cal guanyar per
aconseguir l’objectiu de que-
dar al sisè lloc de la classifi-
cació”. En total, resten tres par-
tits perquè acabi la primera volta
de Primera Catalana.
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 >> El capità Sergio porta quatre temporades al CD Montcada

El Montcada retalla diferències
després de tres triomfs seguits

>> FUTBOL. Grup Primer de Preferent

El CD Montcada ha encadenat
tres victòries consecutives que
l’han permès retallar diferències
amb els primers classificats i si-
tuar-se a tan sols quatre punts
del Blanes, que en té 27. El
conjunt que dirigeix Toni Carri-
llo ocupa la sisena posició del
Grup Primer de Preferent amb
23 punts. La lluita per les
primeres places està molt igua-
lada, ja que en una diferència de
només sis punts es troben impli-
cats un total de set conjunts.

Victòries claus. Als dos
últims partits, el Montcada ha
aconseguit uns triomfs impor-
tants que l’han afiançat com a
plantilla. A la jornada del 21 de
novembre, el Montcada va
aconseguir un triomf còmode
davant del Taradell per 3-0. El
darrer va ser al camp del Saba-
dell Nord, un equip que perd
pocs punts a casa. Els mont-
cadencs es van imposar el passat
28 de novembre per 0-1, amb
un gol de Báez al minut 60. La
nota negativa van ser les lesions
de Sergi Duran, al primer minut
de joc, i de Jordi Cairo, al minut
20 del segon període. Aquestes
baixes se sumen a les de Xavi

sílvia alquézar
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SÍLVIA ALQUÉZAR

El Sant Joan se
situa colíder el dia

d’homenatge al soci

>> FUTBOL. Grup Novè de Segona Regional

El Barça-Madrid
omple de gom a
gom el Casino
de Terra Nostra

>> P. BARCELONISTA

El Casino de Terra Nostra es
va omplir de gom a gom el
passat 20 de novembre per se-
guir en directe el partit entre el
FC Barcelona i el Reial Madrid
a través de la pantalla gegant ins-
tal·lada a l’equipament. Gràcies
a la iniciativa de la secció de
Terra Nostra de la Penya Barce-
lonista es poden seguir per te-
levisió tots els partits que juga el
Barça. El dia del Madrid va ser
la jornada que va aplegar més
aficionats, amb més de 200 per-
sones, segons els organitzadors.
La resta de partits també ha
tingut una bona mitjana amb
més de 100 seguidors. La ini-
ciativa s’ha posat en marxa
aquesta temporada.

sílvia alquézar
redacció

El Sant Joan va confirmar la
seva ferma candidatura a optar
a l’ascens a Primera Regional. A
l’última jornada, el 28 de no-
vembre, el conjunt de Rafa
González es va imposar al Palau,
fins llavors el líder en solitari, per
1-0 amb un gol de José Manuel
al minut 31. La victòria ha
permés al Sant Joan situar-se
com a colíder del Grup Novè
de Segona Regional amb 28
punts, tot i que l’equip
montcadenc té un partit menys
que ha d’acabar de jugar al camp
de la Llagosta amb el resultat
d’empat a un.
El Sant Joan va dominar el joc i
va disposar d’oportunitats molt
clares per ampliar l’avantatge,
com un travesser de Rubén. El
tècnic s’ha mostrat satisfet pel
resultat i l’actitud de la plantilla,
a qui ha lloat per la seva entrega
i implicació en el projecte. “El

sílvia alquézar
redacció

 >> El Casino es va omplir a vessar

PILAR ABIÁN

 >> Lázaro Valverde, soci número 1 (al centre), va fer la sacada d’honor al partit contra el Palau

MIREIA SABARTÉS

triomf  confirma la bona ratxa
que portem des que ha co-
mençat la temporada”, ha
manifestat l’entrenador, qui ha
destacat el Palau com un dels
rivals més forts del grup junta-
ment amb les Franqueses. El Sant
Joan també ha aconseguit un
bloc compacte que no perd des
del passat 17 d’octubre. De fet,
només ha empatat un matx –a
la primera jornada– i n’ha per-
dut un altre contra el Martorelles
a casa per 0-2. La resta de partits
es compten per victòries.
“Estem contents, però hem
de tenir present que a la se-
gona volta visitem els camps
de tots els rivals directes”, ha
remarcat el tècnic, qui ha recor-
dat que la competició està molt
igualada perquè hi ha un total de
sis equips amb una diferència de
punts de cinc punts entre el pri-
mer i el sisè. Abans que acabi el
2004, només resten per disputar
dos partits, ja que el cap de

setmana del 4 i 5 de desembre
hi ha jornada de descans amb
motiu del pont de la Constitució.

Dia del soci.  El Sant Joan
Atlètic va aprofitar el partit con-
tra el Palau per homenatjar els
associats de l’entitat, que van ser
obsequiats amb regals i consu-
micions. D’altra banda, el soci
número 1, Lázaro Valverde, va

fer la sacada d’honor. El primer
afiliat del Sant Joan és un veí del
barri de 72 anys que fa més de
50 que està vinculat al futbol de
Can Sant Joan. Primer va ser soci
d’un dels dos clubs que es van
fusionar per constituir l’actual
Sant Joan Atlètic, amb més de
20 anys d’història. “Aquest any
sí que juguen bé; tinc bones
vibracions, crec que es pot

pujar a Primera”, ha indicat
Valverde.
El partit del Palau va despertar
força expectació entre els aficio-
nats, que van omplir la graderia
del camp municipal de Font
Freda. Un dels capitans, Òscar
Pérez, ha demanat el suport de
tots els seguidors en cada partit
per poder assolir l’objectiu de
pujar a Primera.

 ‘L’EQUIP CADA
DIA ESTÀ MILLOR’

el tècnic

-Quina lectura fa de les
últimes victòries?
Confirmen que l’equip cada ve-
gada juga millor. Som un
conjunt nou que necessita
temps per acoblar-se. Fem un
joc seriós, potser poc vistós,
però els rivals ens creen po-
ques ocasions de gol i nosal-
tres tenim gent de qualitat per
marcar en qualsevol moment.
Estic content de l’actitud dels
jugadors.
-Quina va ser la clau del
triomf a Sabadell?
Vam tenir paciència per trobar
el moment de fer un gol.
Després vam saber defensar
bé el resultat i vam estar a
punt de sentenciar al contra-
atac en un parell d’ocasions.
-Cinc lesionats, està preo-
cupat?
Una mica, perquè són homes
importants, però confio
plenament en la resta de la
plantilla per treure els partits
endavant.
-Estaran a dalt?
La lliga és molt llarga, però
anem per bon camí. SA

Alonso, Córdoba i Raúl Casti-
llo. L’entrenador, Toni Carrillo,
confia recuperar alguns dels
lesionats per al pròxim partit de
lliga, el 12 de desembre al camp
municipal de Font Freda, con-
tra el Tossa, el cuer del grup amb
només 5 punts en 12 jornades.
Amb motiu del pont de la

Constitució, no hi ha partits els
dies 4 i 5 de desembre. L’últim
matx del 2004 el Montcada
rebrà la visita del Roses, a la zona
mitjana de la classificació. El plat
fort serà el primer partit del nou
any, quan el Montcada visitarà
el camp de l’Escala, quart a un
punt d’avantatge sobre els locals.
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 >> La delegació del Lee Young va tornar a demostrar el seu nvell al Campionat d’Espanya

El Lee Young triomfa a l’estatal
>> TAEKWONDO.  Campionat d’Espanya de tècnica

sílvia alquézar
redacció

LEE YOUNG

Carles Cera
acaba tercer
al cros Vila
de Castellar

>> ATLETISME

El corredor de la Joventut At-
lètica Montcada Carles Cera va
guanyar la medalla de bronze a
la categoria promesa masculí en
la vint-i-setena edició del cros
Vila de Castellar-Memorial Pere
Hernández, que va tenir lloc el
passat 28 de novembre. Cera va
ser el dissetè de la cursa sènior-
promesa i va recórrer la distàn-
cia de 8.840 metres en un temps
de 29 minuts i 17 segons. Un
altre dels resultats destacats de
la JAM a Castellar va ser el novè
lloc del veterà masculí A Ilde-
fonso Teruel, qui va invertir un
temps de 22 minuts i un segon
per recórrer 6.030 metres. Del
club montcadenc també van
participar a la prova el sènior
Josep Gil (34) i els veterans Án-
gel Fraile (21), Santos Guillén
(25), Antonio Ortiz (44) i Enric
Maya (50). D’altra banda, l’atleta
de la JAM Jordi Flores va par-
ticipar el passat 28 de novembre
a la primera cursa solidària Co-
rre per Bòsnia, organitzada pel
Club Esportiu Fondista Fem
Força de Santa Perpètua. El co-
rredor montcadenc va arribar a
la novena posició de la general.

sílvia alquézar
redacció

El Shi-kan aconsegueix nou
podis en combat i dos en kata

>> KARATE. Open Internacional de València

El Club Shi-kan Montcada va
obtenir uns resultats excel·lents
en la seva participació a l’Open
Internacional de karate de Va-
lència, disputat el passat 20 de
novembre. La delegació local,
formada per 20 competidors,
va aconseguir nou podis en la
modalitat de combat i dos en
kata. El millor resultat va ser la
medalla d’or de José Castillo a
la categoria sènior de pes mitjà
en combat. En aquest podi, el
domini del Shi-kan va ser
absolut, ja que tres karateques
del club van aconseguir també
les medalles de plata (Àlex Puen-
te) i de bronze, compartit per
Marc Rodríguez i Joël Pérez.

Altres resultats. En com-
bat, el cadet David Bermejo va
assolir la segona posició en pes
pesat, mentre que la benjamí
Leire Pérez, l’aleví Kevin Gue-
rra, el sènior Joaquim Carmona
en pes pesat i el juvenil Carlos
Martínez en pes lleuger van gua-
nyar la medalla de plata a les se-
ves respectives categories. Per

sílvia alquézar
redacció

LES PROMESES GUANYEN NOU MEDALLES

El Club Shi-kan Montcada va
guanyar un total de nou me-
dalles a la segona i última jor-
nada de la Lliga del Vallès de
karate, disputada els dies 27
i 28 de novembre a Sabadell.
Els karateques Rubén Serra-
no, Francesc Carvajal i Olga
Jiménez van obtenir el guar-
dó d’or. Els germans David i
Kevin André van quedar en
segona posició, mentre que
Víctor Heredia, Silvia Muñoz,
Carlos Martínez i Judit Oliva
van aconseguir la medalla de
bronze. El Shi-kan s’ha mos-
trat molt satisfet amb els re-
sultats perquè són  joves ka-
rateques –entre els 7 i els 15

lliga del vallès

SHI-KAN

anys– que comencen a com-
petir en tornejos de primera ca-
tegoria. “No se’ls pot dema-
nar més”, ha indicat l’entre-
nador, Miguel Franco. Per al
tècnic, és important guanyar
alguna medalla “perquè dó-
na moral i és una recom-
pensa a l’esforç diari”. Els
joves del Shi-kan han comen-
çat a preparar-se per als cam-
pionats de Catalunya i  d’Es-
panya. L’entitat confia que
puguin fer un bon paper “per-
què el seu nivell és força
bo”, ha manifestat Franco. A
la foto, la delegació local que
va participar al torneig a Sa-
badell.

 >> El Shi-kan va acaparar totes les medalles al podi sènior de pes mitjà

SHI-KAN

equips, el combinat format per
José Castillo, Joël Pérez i Àlex
Puente es van classificar al ter-
cer lloc. En kata, la infantil Silvia
Muñoz i el cadet David Berme-
jo van obtenir el guardó de
bronze. D’altra banda, coinci-
dint amb el torneig internacio-

nal a València, la Federació Es-
panyola Unificada d’Arts Mar-
cials va lliurar el grau de cinquè
Dan a Miguel Franco, tècnic del
Shi-kan, i el de sisè a José Ro-
dríguez, director del club, per la
seva trajectòria en el món del
karate durant més de 25 anys.

 Els medallistes participaran els dies 10, 11 i 12 de desembre a la Copa Ibèrica, que tindrà lloc a Lisboa

El Club Lee Young Montcada
ha tornat a demostrar la seva
hegemonia en la modalitat de
tècnica i pumse de taekwondo,
en guanyar un total de quatre
medalles d’or i tres de plata al
Campionat d’Espanya, disputat
el passat 29 de novembre al
poliesportiu Vicente Trueba de
Torrelavega (Cantàbria).
En individual, la júnior Vanesa
León va pujar al més alt del po-
di, mentre que Alejandro García
va quedar a la quarta posició. Pel
que fa als adults, Montse Sánchez
es va proclamar campiona
d’Espanya a la categoria de 18
a 26 anys. En masculí, Diego
Carrillo va acabar a la segona
posició al grup de 27 a 34 anys
i Bernardo Fidalgo es va clas-
sificar en quart lloc a la categoria
de 35 a 41 anys. Per parelles,
Montse Sánchez i Diego Carri-
llo van guanyar la medalla de
plata. En trio sincronitzat, Ber-
nardo Fidalgo, Diego Carrillo i
José Manuel Puig van acon-
seguir també el guardó d’argent,
mentre que el trio femení –
format per Montse Sánchez,
Yolanda Fidalgo i Vanesa León–
es va proclamar campió estatal,
un títol que també va aconseguir

el quintet sincronitzat de Montse
Sánchez, Yolanda Fidalgo, José
Manuel Puig, Diego Carrillo i
Bernardo Fidalgo.

Valoracions. El director del
Lee Young, José Santiago, s’ha
mostrat satisfet dels resultats
perquè: “Consoliden la nostra
trajectòria en tècnica i pum-

se”. Els èxits aconseguits al
Campionat d’Espanya perme-
tran als medallistes montcadencs
participar a la Copa Ibèrica, que
es disputarà els dies 10, 11 i 12
de desembre a Lisboa (Portu-
gal). “Podem fer un bon pa-
per, perquè ja tenim expe-
riència en tornejos interna-
cionals d’aquest nivell”, ha

manifestat el director del Lee
Young i entrenador de la selec-
ció espanyola, que s’ha mostrat
molt il·lusionat amb el pròxim
esdeveniment esportiu. La tem-
porada vinent, a més dels cam-
pionats habituals com els torne-
jos de Catalunya i Espanya, tam-
bé tindrà lloc l’Europeu, un dels
objectius principals del club.
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mésen 2 minuts VITEL B. FUTBOL SALA> Primera A
Ensopegades contra rivals forts
El balanç del Vitel B a les dues últimes jornades ha
estat negatiu. Ha perdut els dos partits: a la pista del
Ripollet per 3-1 i al pavelló Miquel Poblet contra l’Escola
Pia de Sabadell per 3-5. Tot i les derrotes, el conjunt de
Javier Ruiz va oferir una bona imatge: “Són plantilles
fetes per pujar, però els vam plantar cara”. El Vitel
B es troba a la zona mitjana baixa de la classificació del
Grup Sisè de Primera Nacional A, a set punts del
descens. Hi ha tres jugadors lesionats: José García, Al-
berto i Juanjo. SA

CB MONTCADA. BÀSQUET> 2a Catalana

El sènior A femení segueix líder
L’equip femení A està fent una bona temporada. En
deu jornades, només ha perdut un partit. A l’última
jornada va guanyar a la pista del Minguella per 58-73.
El conjunt de Sergio Leiva és primer del Grup Primer
de Tercera Catalana amb 19 punts. Per la seva banda, el
sènior B femení ocupa la sisena posició del Grup Pri-
mer del Campionat de Catalunya B. Pel que fa als
conjunts masculins, l’Elvira Cuyàs A es troba al setè
lloc del Grup Quart del Campionat Territorial, amb
14 punts en 9 jornades. Al darrer matx es va imposar
amb claredat el Santa Eugènia per 99-49. Respecte al
sènior B, l’Elvira va vèncer a la pista del Sant Celoni
per 49-62. Ara és onzè del Grup Primer del torneig
català B.  SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

Segona derrota de la temporada
El sènior B del CB Montcada, que segueix imbatut a
casa, va encaixar el passat 20 de novembre la segona
derrota de la temporada. Va ser a la pista de l’Almeda
per 85-74 “amb un arbitratge nefast, tot i que també
vam pecar d’inexperiència i joventut”, ha indicat el
tècnic, Joan Rubio. A la jornada següent, l’equip va
oblidar l’ensopegada amb un triomf contundent con-
tra el Sant Gervasi per 116-69. Malgrat la derrota, el
conjunt local segueix ocupant la segona posició del
Grup Tercer de Segona Catalana amb 20 punts, empatat
amb el Gramenet. El 12 de desembre jugarà contra el
Sant Adrià i en l’última jornada de l’any, el dia 19, rebrà
la visita del Casal Vilafranca, un dels rivals més forts de
la categoria. SA

CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET> Territorials

AE CAN CUYÀS. FUTBOL SALA> Segona A

Dues victòries seguides fora de casa
L’Associació Esportiva de Can Cuyàs ha encadenat una
bona ratxa. A les dues últimes jornades, fora de casa,
va guanyar a la pista del Caldes per 3-4 i es va imposar
al Sant Feliu per 5-6. Els bons resultats l’han permès
escalar posicions al Grup Tercer de Segona Divisió A.
El conjunt d’Alfonso Arés ocupa la cinquena posició
amb 16 punts i dos partits menys. L’entitat està molt
satisfeta amb el rendiment de la plantilla. SA

EF CAN SANT JOAN. FUTBOL> Segona
A punt de sorprendre el Barça
L’equip femení de l’Escola de Futbol Can Sant Joan
Blaugrana va perdre per 3-2 al camp del Barça el passat
28 de novembre. El matx va ser molt igualat. De fet, la
victòria no es va decidir fins a l’últim minut. Txiqui va
fer un clar penal que va aprofitar el conjunt blaugrana
per endur-se els tres punts. A la jornada anterior, el
Can Sant Joan va golejar La Salle per 10-1. Els dos
pròxims enfrontaments són complicats. El dia 12
visitarà el camp de l’Espanyol, mentre que a l’últim partit
de l’any jugarà al municipal de Can Sant Joan contra el
Sant Gabriel. La nota positiva de les últimes setmanes
és la recuperació d’Irma, que ja va reaparèixer al matx
contra el Barça. SA

SILVIA DÍAZ

A un pas de jugar la fase d’ascens
La trajectòria del sènior B masculí de La Salle és
immillorable. Ha guanyat els sis partits que s’han disputat
fins ara de la lliga de Tercera Catalana, una imbatibilitat
que el situa a la primera posició del Grup B amb 12
punts. A l’última jornada es va imposar a casa davant
del Pau Casals per 29-22. “L’equip cada vegada juga
millor, s’han dissipat els dubtes inicials i ara ja
pensen en la fase d’ascens” , ha comentat
l’entrenador, Luis Canalejas. La Salle rebrà el pròxim
12 de desembre la visita de les Franqueses, el segon
classificat a només dos punts del Montcada. Aquest és
el primer matx de la segona volta. L’últim partit de
l’any serà el 19 de desembre a la pista del Barberà, a la
part baixa de la classificació. “Si guanyem aquests
enfrontaments tindrem molt a prop el passi a la
fase d’ascens”, ha dit Canalejas.  SA

CH LA SALLE. HANDBOL> 3a Catalana

Golejada de l’equip A amb el Foix
L’equip A de la Penya Decano va aconseguir una
golejada el passat 20 de novembre al camp municipal
de la Ferreria davant el Foix per 5-1. A la jornada següent,
el conjunt local no va poder superar el Buenaventura a
domicili, contra el qual va perdre per 5-3. La Penya
Decano A ocupa la tretzena posició del Grup Setzè de
Tercera Regional amb 4 punts. Per la seva banda, el
conjunt B de la Penya Decano ha perdut els dos últims
partits de lliga. El 20 de novembre va caure derrotat al
camp de l’Albinense per un contundent 8-3, mentre
que el dia 27 va perdre a casa contra l’Olivella, el líder
del Grup Divuitè de Tercera Regional, per un clar 0-3.
Els montcadencs es troben a la part baixa de la
classificació. Són al catorzè lloc amb 5 punts. Ambdós
conjunts han experimentat una millora en el seu joc,
que s’ha vist traduïda en la consecució de diversos
resultats positius als darrers partits. La directiva afirma
que ambdós equips són un projecte de futur.  SA

PENYA DECANO. FUTBOL> 3a Regional

MIREIA SABARTÉS

RAFA JIMÉNEZ
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CEAV. ESPELEOLOGIA> Activitats

El CEAV busca socis
El Centre d’Espeleologia Alpí Vallesà (CEAV), amb
seu a Can Sant Joan, va organitzar el passat 26 de
novembre a l’Espai Jove Can Tauler la projecció de la
pel·lícula La sima de la higuera, un film on ha col·laborat
Montcada Ràdio. Els assistents també van gaudir de la
possibilitat de fer rappel –a la foto, una jove practica
aquest esport a l’equipament municipal. Coincidint amb
aquesta activitat, el CEAV va posar en marxa una
campanya de captació de socis. “L’objectiu és fer 20
nous associats”, ha explicat el tresorer de l’entitat, Mi-
guel Ángel López. SA

les classificacions
FUTBOL SALA

Divisió Plata. Grup B
Jornades 11 i 12
U. Navarra-Vitel1-4
Vitel-Caspe 6-4
Equip Pj. Pt.
1 Barça 11 26
2 Castro U. 11 26
3 Andorra 11 26
4 Vitel 11 25

Primera A. Grup 1
Jornades 10 i 11
Ripollet-Vitel B 3-1
Vitel B-Escola 3-5
Equip Pj. Pt.
1 Gasifred 11 30
2 Gracia 11 30
3 Escola 11 25
10 Vitel B 11 12

Segona A. Grup 3
Jornades 10 i 11
Caldes-C. Cuiàs 3-4
St. Feliu-C. Cuiàs 5-6
Equip Pj. Pt.

1 Dosrius 9 27
2 Casp 10 21
3 Touring 10 18
5 C. Cuiàs 8 16

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 10 i 11
Roser-Valent. 65-95
Valent.-Grupotel 69-82
Equip Pj. Pt.
1 Navàs 11 21
2 Prat 11 20
3 Vic 11 18
4 Valentine 11 18

2a Catalana. Grup 3
Jornades 10 i 11
Almeda-Mont.B 85-74
Mont.B-Gervasi 116-69
Equip Pj. Pt.
1 Cardedeu 11 21
2 Montcada B 11 20
3 Gramenet 11 20
4 Gavà 11 18

Ct. Territorial. Grup 4

Jornades 9 i 10
Granollers-Elvi. A 65-85
Elvira A-Eugènia 99-49
Equip Pj. Pt.
1 Llinars B 9 18
2 Arenys 9 17
3 Sant Vicenç 9 16
7 Elvira A 9 14

Ct. Català B. Grup 1
Jornades 9 i 10
Elvira B-St. Pere 44-53
St. Celoni-Elvi B 49-62
Equip Pj. Pt.
1 Premià 10 17
2 St. Cugat 9 16
3 Caldes 9 16
11 Elvira B 9 11

1a Catalana. Grup 1
Jornades 9 i 10
Valentine-Barna 73-83
Salt-Valentine 82-69
Equip Pj. Pt.
1 Torelló 9 18
2 Grup Barna 10 18
3 Olot 10 17
10 Valentine 9 14

3a Catalana. Grup 1
Jornades 9 i 10
Elv. A-Pedag. 74-24
Minguella-Elv. A 58-73
Equip Pj. Pt.
1 Elvira A 10 19
2 Gràcia 10 18
3 Terrassa 8 16
4 Escola 10 16

Ct. català B. Grup 1
Jornades 9 i 10
Elv. B-Puigcerdà 35-65
Descansa: Elv. B
Equip Pj. Pt.
1 Puigcerdà 7 13
2 Bellsport 7 12
3 Gramenet 5 9
6 Elvira B 5 8

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 11 i 12
Mont.-Taradell 3-0
Sabadell-Mont. 0-1
Equip Pj. Pt.
1 Blanes 12 27

2 Mollet 12 25
3 Cerdany. M. 12 24
6 Montcada 12 23

2a Regional. Grup 9
Jornades 11 i 12
Lourdes-St.Joan  0-2
St. Joan-Palau 1-0
Equip Pj. Pt.
1 Sant Joan 11 28
2 Palau 12 28
3 Montmeló 12 27
4 Martorelles 12 24

3a Regional. Grup 18
Jornades 9 i 10
Albinense-Decano B 8-3
Decano B-Olivella     0-3
Equip Pj. Pt.
1 Olivella 10 28
2 Cèltic 10 26
3 Chacarita 9 22
14 Decano B 10 5

3a Regional. Grup 16
Jornades 9 i 10
Decano A-Foix 5-1
Buenavent.-Dec. A 5-3

Equip Pj. Pt.
1 Canaris 10 27
2 Sarrià 10 25
3 Can Llong 10 25
13 Decano A 10 4

2a Divisió. Grup 2
Jornades 7 i 8
C.St.Joan-La Salle 10-1
Barça-C.St.Joan 3-2
Equip Pj. Pt.
1 Guineueta 8 22
2 Polvoritense 8 21
3 Europa 8 19
7 Can St. Joan 7 12

HANDBOL

1a Catalana. Masc.
Jornades 8 i 9
La Salle-Bordils 25-20
Banyoles-Salle 20-16
Equip Pj. Pt.
1 Esplugues 9 16
2 Gavà 9 16
3 Banyoles 9 14
5 La Salle 9 10

3a Catalana. Masc.
Jornades 6 i 7
Descansa:Salle B
Salle B-Casals 29-22
Equip Pj. Pt.
1 La Salle B 6 12
2 Franqueses 6 10
3 Canovelles 6 7
4 Sant Celoni 6 6

1a Catalana. Femení
Jornades 3, 4 i 5
Mataró-La Salle25-22
Salle-Castelldef. 20-33
Equip Pj. Pt.
1 Molins 7 12
2 Castelldefels5 10
3 Vilamajor 7 10
8 La Salle 7 5

Pj: partit jugats
Pt: punts
a: ajornat

LLUÍS MALDONADO
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La presentació dels equips es
farà el 18 de desembre al pavelló

>> JOCS ESCOLARS

L’Institut Municipal d’Es-
ports i Lleure (IME) i el
Consell de l’Esport Esco-
lar (CDEM) organitzaran
per segon any consecutiu
la presentació oficial dels
Jocs Escolars. L’acte
tindrà lloc el 18 de
desembre al pavelló
Miquel Poblet i es dona-
ran cita els més de 450
infants que practiquen es-
port escolar aquesta tem-
porada.  El president de
l’IME i regidor d’Esports,
Juan Parra (PSC), ha
destacat que l’objectiu de
la festa és “potenciar l’es-
port escolar i equiparar-
lo amb el dels clubs. De
fet, la festa arriba setma-
nes després que les en-
titats esportives hagin
fet la seva presentació
oficial”. Un altre objec-
tiu de la festa és oferir a
totes les persones que col-
·laboren a tirar endavant
els Jocs Escolars –AMPA,
pares, entrenadors, àrbi-
tres i, especialment, els
nens– una jornada espe-
cial per agrair-los la seva
contribució i participació
en la lliga.

Esports i Nadal. La
celebració començarà a les
9h amb la concentració de
tots els infants que parti-
cipen als Jocs Escolars i

silvia díaz
redacció

Els jocs serveixen per mostrar les activitats esportives que es promouen a les escoles

viu l’esp�rt

MARÍA JESÚS GARCÍA

institut municipal d’esports i lleure

 >> Els Jocs Esportius reuneixen centenars d’alumnes de Montcada i Reixac

>> XERRADA. L’esportivitat

Jornada de debat i
reflexió a La Salle

El reglament i l’esportivitat
van ser els eixos centrals de
la xerrada sobre bàsquet
que va organitzar el Club
Bàsquet La Salle Montcada
l’1 de desembre passat, al
col·legi La Salle, i que va
comptar amb la col·labo-
ració de la Federació Cata-
lana de Bàsquet. Una sei-
xantena de persones, entre
entrenadors, delegats, pares
i jugadors, entre d’altres, va
participar en la jornada i va
escoltar les explicacions de
tècnics de la Federació Ca-
talana. Un dels organitza-
dors de la xerrada, Xavier
Garcia, ha explicat que

les classificacions

FUTBOL SALA

VITELCOM MONTCADA

Benjamí. Mutual. Grup 1
Jornades 8 i 9.
Vitelcom-Esparraguera 1-1
Caldes-Vitelcom 1-2
Equip Partits Pt.
1 Teià 5 15
2 Palafolls 5 12
3 Martorell 5 9
8 Vitelcom 4 5

Aleví A. Lliga BCN. Grup 1.
Jornades 8 i 9
Vitelcom-Esparraguera 2-0
E. Pia-Vitelcom 5-2
Equip Partits Pt.
1 FS Garcia 6 18
2 Vilassar Mar 6 18
3 Vitelcom 6 18
4 Esparraguera 6 15

Aleví B.  Lliga BCN. Grup 2.
Jornades 8 i 9
Vitelcom-AE Martorell 11-1
Rapid-Vitelcom 6-5
Equip Partits Pt.
1 Ferran Sagarra 6 18
2 Rapid S. Coloma 6 15
3 Centelles 5 12
4 Vitelcom 6 12

Intantil. Primera Divisió. Grup
1. Jornades 8 i 9
Mollet-Vitelcom 2-8
Vitelcom-Sant Cugat 9-5
Equip Partits Pt.
1 DMS Sarrià 8 24
2 Vilassar Mar 8 22
3 FS Garcia 8 18
5 Vitelcom 8 14

Cadet A. Primera Divisió Grup 2
Jornades 8 i 9
Eurogramanet-Vitelcom 0-9
Vitelcom-Marfil 4-1
Equip Partits Pt.
1 FS Garcia 8 21
2 Rapid S. Coloma 8 21
3 Vitelcom 8 17
4 La Unión 8 15

Cadet B. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 8 i 9
Tordera-Vitelcom 2-14
Vitelcom-E. Pia Sabadell 6-1
Equip Partits Pt.
1 E. Pia Sabadell 8 24
2 Vitelcom 6 16
3 Martorelles 8 16
4 CD Montcada 7 15
5 Cardedeu 7 13

Juvenil. Lliga Nacional. Grup 6
Jornades 8 i 9
Rapid-Vitelcom 3-3
Vitelcom-FC Barcelona 1-7
Equip Partits Pt.
1 FS Garcia 8 24
2 FS Manresa 8 15
3 Martorell 8 19
13 Vitelcom 8 15

CD MONTCADA

Infantil. Segona Divisió Grup 2.
Jornades 6 i 7
CD Montcada-Cardedeu 8-3
Montmeló-CD Montcada 3-3
Equip Partits Pt.
1 Cet 10 6 18
2 CD Montcada 5 12
3 CN Caldes 6 9
4 Castellterçol 5 9

Cadet. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 8 i 9
M. Martorell-CD Montcada3-16
CD Montcada-Martorelles 3-3
(Vegeu classificació Vitelcom)

Juvenil. Segona Divisió. Grup
1. Jornades 8 i 9
Vilassar Mar-CD Montcada5-4
CD Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 Salesians 7 18
2 Plaza Macael 7 18
3 CD Montcada 8 18
4 Vincit-Sant Martí 7 16

BÀSQUET

CB MONTCADA

Premini masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell C. G 6. Jornades
7 i 8
Montcada-St Feliu Cod. 30-0
Montcada-Palau 55-24
Equip Partits Pt.
1 La Garriga 8 16
2 Montcada 8 15
3 E. Pia Granollers 8 13
4 CEB Ronçana 8 10

Mini masculí A. PB Prèvia. Nivell
B. G 10. Jornades 7 i 8
Montcada-St Feliu Cod. 37-7
La Garriga-Montcada 28-58
Equip Partits Pt.
1 Montcada 8 16
2 La Garriga 8 14

3 S. Feliu Codines 8 13
4 Elvira Cuyás 8 11
5 Caldes 8 10

Mini masculí B. PB Prèvia. Nivell
C. G 7. Jornades 7 i 8
Montcada-Lliçà Vall 13-43
Montcada-Castellar 51-21
Equip Partits Pt.
1 Canovelles 8 15
2 Sant Gervasi 8 14
3 Lliçà Vall 7 12
5 Montcada 8 10

Preinfantil femení. PB Prèvia.
Nivell B. G 4. Jornades 7 i 8CB
Roda-Montcada 35-44
Montcada-Tona 64-33
Equip Partits Pt.
1 CEB Sant Jordi 6 12
2 Montcada 7 11
3 CB Mollet 6 9
4 CB Tona 7 9

Preinfanti l  masculí A. PB
Prèvia. Nivell B. G 8. Jornades
7 i 8
Montcada-St Pere Sirena 39-8
Montc.-CEB C St Joan 48-17
Equip Partits Pt.
1 Montcada 8 16
2 CEB Sant Jordi 8 14
3 St P. La Sirena 8 12
7 CB Parets 8 11
6 CEB CS Joan 8 9

Preinfantil masculí B. PB Prèvia.
Nivell B. G 5. Jornades 7 i 8
Sant Cugat-Montcada 33-64
Sant Quirze-Montcada 57-26
Equip Partits Pt.
1 Sant Cugat 8 16
2 Sferic Terrassa 8 14
3 Sant Quirze 8 13
5 Montcada 8 10

Infanti l  masculí.  PB Prèvia.
Nivell B. G 12. Jornades 7 i 8
Puigfred-Montcada 6-36
S. Perpetua-Montcada 14-44
Equip Partits Pt.
1 CB Montcada 8 16
2 CEB Sant Jordi 8 15
3 Verge Neus 8 12
4 Santa Perpètua 8 11

Júnior masc. A. CC no sènior. Pref.
A.G4.Fase Prèvia. Jor.12 i 13
Montcada-Collblanc 85-75
AD Torreforta-Montcada 72-61
Equip Partits Pt.
1 AD Torreforta 13 25
2 SESE 13 23
3 Montcada 13 23

4 Collblanc 13 19

Júnior masculí B. CC no sènior.
Grup B. Jornades 10 i 11
Montcada-JAC Sants 67-69
Montcada-Sant Josep 63-59
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 11 21
2 L’Hospitalet 11 21
3 Lleida 11 21
4 Montcada 11 19

Júnior masculí C. Territorial
BCN. Nivell A. Grup 4. Jorn. 10 i
11
Montcada d.
Sant Gabriel-Montcada 93-56
Equip Partits Pt.
1 UE Barberà 10 20
2 Maristes Ademar 10 18
3 Sant Gabriel 10 17
13 Montcada 9 12

CB ELVIRA CUYAS

Premini Mixt. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 7. Jornades 7 i 8
Elvira Cuyas d.
CB Mollet- Elvira Cuyas  46-16
Equip Partits Pt.
1 Sant Gervasi 6 12
2 CB Parets 6 10
3 Llinars 7 10
5 Elvira Cuyas 6 7

Mini masculí. PB Prèvia. Nivell
B. G 10. Jornades 7 i 8
S.F.Codines- E. Cuyas 64-53
Mollet-Elvira Cuyas 10-41
(Vegeu classif icació CB
Montcada)

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 5. Jornades 7 i 8
E. Cuyas-Cerdanyola 20-47
Sant Quirze- E. Cuyas 60-50
Equip Partits Pt.
1 Cerdanyola 8 15
2 CB Parets 8 15
3 Baricentro 8 12
6 Elvira Cuyas 8 7

Cadet masculí.  PB Prèvia.
Nivell B. G 8. Jornades 7 i 8
El Masnou-Elvira Cuyàs 14-44
Elvira Cuyas-V. Neus 92-72
Equip Partits Pt.
1 Elvira Cuyàs 8 15
2 Verge Neus 8 14
3 AD Ronda 8 14
4 Santa Coloma 8 11

Júnior masculí. Territorial BCN.
Nivell B. G2. Jornades 10 i 11

Casp-Elvira Cuyas 98-41
E. Cuyas-Sant Andreu 49-85
Equip Partits Pt.
1 CB Caldes 9 18
2 AE Sant Andreu 9 17
3 Safa Horta 9 17
13 Elvira Cuyas 10 10

CEB CANT SANT JOAN

Preinfanti l masculí. PB Fase
Prèvia. Nivell B. G8. Jorn. 7 i 8
Can St Joan-CB Parets 49-45
Montcada- Can St Joan 48-17
(Vegeu classif icació CB
Montcada)

Infanti l  masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell B. G11. Jornades
7 i 8
Can St Joan-St. Josep 41-47
CB Llinars-Can St Joan 62-75
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 8 15
2 UE Montgat 8 14
3 CB Sant Josep 8 14
4 Maristes Ademar 8 12

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell B. G 1. Jornades 7 i 8
Can St Joan-E. Carme 30-49
CB Parets-Can St Joan 52-21
Equip Partits Pt.
1 Maristes Rubí 8 15
2 Escola Carme 8 15
3 CB Parets 8 13
5 Can Sant Joan 8 9

Sots 21 masc. Territorial BCN.
Nivell A2. G2. Jornades 10 i 11
Can St Joan-La Sirena 31-54
Corazonistas-C St Joan 66-46
Equip Partits Pt.
1 Sant Andreu 11 22
2 AEB Mataró 10 18
3 Ferrer Vic 10 17
8 Can Sant Joan 10 14

LA SALLE MONTCADA

Infantil femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 6. Jornades 7 i 8
Sant Fost-La Salle 0-31
La Salle-E. Carme 46-56
Equip Partits Pt.
1 Escola Carme 8 16
2 Sant Cugat 8 15
3 La Salle 8 12
4 CB Sentmenat 8 11

Infanti l  masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell C. G 5. Jornades
7 i 8

La Salle-Sant Gervasi 60-76
AE Badalonès-La Salle 90-61
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 8 14
2 Sant Gervasi 8 14
3 AE Badalonès 7 12
5 Jov. Badalona 7 10

Cadet femení. CC no sènior.
Preferent B. G3. Jorn. 12 i 13
Grup Barna-La Salle 40-44
Sedis Transeu-La Salle 73-68
Equip Partits Pt.
1 Ubeda Ceset 13 26
2 Sedis Transeu 13 23
3 La Salle 13 20
4 Finques Olesa 13 20

Cadet masculí. CC no sènior.
Pref. G3.Fase Prèvia. Jorn. 12 i
13
Montgat-Montc.-La Salle 85-73
L’Hosp.-Montc.La Salle 78-68
Equip Partits Pt.
1 Unió Gironina 13 26
2 L’Hospitalet 13 23
3 Ferrer Vic 13 22
7 Mont.-La Salle 13 16

Junior femení. Territorial BCN.
Nivell B. G 2. Jornades 9 i 10
A. Disseny-La Salle 49-66
La Salle-L’Hospitalet 59-44
Equip Partits Pt.
1 Recover Súria 10 16
2 CSC Bàsquet 7 14
3 CB Navàs 9 14
4 La Salle 7 13

FUTBOL

CD MONTCADA
Prebenjamí. Ll iga Adefube.
Jornades 5 i 6
CD Montcada d.
CD Montcada-St Cugat 1-5

Benjamí A. Ll iga Adefube.
Jornades 5 i 6
CD Montcada-Badia8-0
Montmeló-CD Montcada 2-6

Benjamí B. Ll iga Adefube.
Jornades 5 i 6
Cerdanyola -CD Montcada 5-1
CD Montcada- Bonaire 3-6

Aleví. Segona Divisió. G 13.
Jornades 7 i 8
Montornès N.-CD Montcada2-1
CD Montcada-Martorelles 4-0
Equip Partits Pt.

1 Montornès 7 21
2 CD Montcada 7 15
3 O. Can Fatjó 6 13
4 La Llagosta 6 13

Infantil. Segona Divisió. G 22.
Jornades 7 i 8
Parets-CD Montcada 1-3
CD Montcada s.
Equip Partits Pt.
1 EF Can St Joan 7 21
2 Molletense 7 21
3 CD Montcada 7 13
4 Lourdes 6 13
5 Martorelles 6 13

Cadet. Segona Divisió. G 17.
Jornades 7 i 8
CD Montcada-Sta. Perp. 1-3
A. Ripollet-CD Montcada 3-4
Equip Partits Pt.
1 Santa Perpètua 7 21
2 Montornès Nord 7 18
3 EF Can St Joan 7 16
4 CF Ripollet 7 16
9 CD Montcada 7 7

Juvenil. Segona Divisió. G 18.
Jornades 7 i 8
Palau-CD Montcada 2-2
CD Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 EF Can St Joan 7 18
2 Martorelles 7 16
3 CD Montcada 6 10
4 Montmeló 4 9
5 Santa Perpètua 7 9

EF CAN SANT JOAN

Prebenjamí. Ll iga Adefube.
Jornades 5 i 6
EF C St Joan-CF Ripollet 7-2
EF C St Joan-Mollet9-1

Aleví. Primera Divisió. Grup 2.
Jornades 9 i 10
EF C St Joan-Catalònia 1-1
Europa-EF C St Joan 7-1
Equip Partits Pt.
1 FC Barcelona 9 27
2 Ferran Martorell 9 27
3 Unif. Bellvitge 9 19
15 EF C St Joan 9 5

Infantil. Segona Divisió. Grup
22. Jornades 7 i 8
Canovelles-EF C St Joan 1-5
EF C St Joan-Vilanova 9-2
(Vegeu classif icació CB
Montcada)

Cadet. Segona Divisió. Grup 17.
Jornades 7 i 8

Montornès N.-CD Montcada 5-3
EF C St Joan-Vilanova7-1
(Vegeu classif. CD Montcada)
Juvenil. Segona Divisió. Grup
18. Jornades 7 i 8
Montmeló-EF C St Joan 6-5
EF C St Joan-Lourdes 2-1
(Vegeu classif icació CD
Montcada)

HANDBOL
CH LA SALLE MONTCADA

Aleví mixte. Lliga Cevo. Nivell
1. Jornades 4 i 5
La Salle-Palautordera 48-43
Franqueses-La Salle 29-30
Equip Partits Pt.
1 CH Palautordera 5 8
2 La Salle 5 7
3 HB Roquerol 5 6
4 HB La Garriga 5 6
8 Sagrat Cor 5 0

Alevi masculí. Lliga Cevo. Nivell
1. Jornades 4 i 5
La Salle-Roquerol 47-57
Mataró-La Salle 57-47
Equip Partits Pt.
1 HB Roquerol 5 10
2 Escola Pia 5 10
3 BM Granollers 5 6
4 HB Mataró 5 6

Cadet Femení Campionat
Cadet. Prèvia B. Jornades 6 i 7
Molins de Rei-La Salle 15-24
La Salle-Banyoles 17-24
Equip Partits Pt.
1 H Cooperativa 5 8
2 Banyoles 4 8
3 La Salle 4 6
4 Molins de Rei 4 6

Cadet Masculí. Segona Cata-
lana. Prèvia C. Jornades 6 i 7
Balsareny-La Salle 7-46
La Salle d.
Equip Partits Pt.
1 La Salle 6 11
2 Igualada 6 10
3 Berga-Sistach 6 9
4 Sant Ot 6 7

Juvenil. Segona Catalana.
Prèvia A. Jornades 6 i 7
La Salle d.
La Salle-Pau Casals 39-27
Equip Partits Pt.
1 La Salle 6 11
2 Igualada 6 10
3 Berga-Sistach 6 9
4 Sant Ot 6 7

amb la presentació de tots
els equips al pavelló, que
faran una desfilada. Serà
en aquest moment quan
les autoritats municipals
que estaran presents a la
festa lliuraran  material es-
portiu a les escoles i clubs
que participen als Jocs Es-
colars. Els infants també
tindran una part activa en
la programació de la festa
perquè seran els encarre-
gats de fer demostracions
de modalitats esportives

com multiesport, psico-
motricitat i proves atlè-
tiques. Aquestes últimes es
faran a la pista d’atletisme.
Després de les exhibicions
s’oferirà una xocolatada  i
un grup d’animació realit-
zarà jocs i organitzarà un
caga tió, ja que la celebra-
ció es fa a les portes de
Nadal.

La lliga, a tot ritme.
Els campionats escolars
estan arribant als darrers

partits del primer trimes-
tre de curs i s’estan desen-
volupant amb tota nor-
malitat. Hi ha hagut alguns
canvis. L’equip infantil de
futbol sala Can Cuiàs
Cavin s’ha retirat de la lli-
ga i el CEIP El Turó ha
unificat en un únic equip
els benjamins i alevins de
bàsquet, que disputaran la
lliga benjamí. D’altra ban-
da, quan comenci el segon
trimestre el multiesport es
dedicarà a l’handbol.

“l’objectiu és repassar
les normes del bàsquet,
perquè molta gent fa o
segueix l’esport i en-
cara se li presenten
dubtes amb el regla-
ment”.

Esportivitat. La jor-
nada també va incidir en
l’esportivitat i el joc en equip.
“Volem explicar que el
bàsquet és, per damunt
de tot, un esport i que fer
esport aporta valors
personals molt impor-
tants, per sobre de la
competitivitat”, va dir
García. SD

SILVIA DÍAZ

 >> La xerrada la van oferir representants de la Federació

Més podis de la JAM
>> ATLETISME. CROSSOS

Les darreres competicions
disputades per la JAM –el
cros de Ripollet, el 13 de
novembre, i el cros de
Castellar, el dia 28– han sig-
nificat resultats irregulars
per als atletes del club lo-

cal. Aitor Martín (aleví)
s’ha mantingut en les pri-
meres posicions, igual que
Aida Ariza (infantil) i
Adrian Serrano (aleví). La
base de la JAM va partici-
par amb gairebé 20
corredors. LR



38 1a quinzena
desembre 2004 esports

Assimilant la tècnica
L’entrenador, Marc Borràs, té una mica de dificultat
per fer entrendre els conceptes tècnics. “Són molt mo-
guts i els costa una mica assimilar alguns concep-
tes, però cada dia milloren una mica”, explica.

actualitatescolar
CEIP ELVIRA CUYÁS i CEIP REIXAC > Presentació dels equips

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

CEIP ELVIRA CUYÁS> Psicomotricitat

CEIP ELVIRA CUYÁS> Multiesport

Exercicis per conèixer el cos
Alicia Vizcaíno és l’encarregada d’ensenyar als més petits
de l’Elvira Cuyàs les primeres nocions de coordinació i
joc en equip. El centre de Mas Rampinyo té un únic
grup amb infants de P-3 a P-5.

CEIP ELVIRA CUYÁS> Aleví Futbol Sala

Abandonar les individualitats
La coordinadora de l’esport escolar del centre,
Elisabeth Rivera, és l’entrenadora. El seu objectiu és
que “juguin en equip i no facin tant joc individual,
que és on més fallen”.

Equip amic i consolidat
Elisabeth Rivera és també l’entrenadora dels alevins.
Aquest equip està format per jugadors del darrer curs
de primària que, segons la tècnica, “es combinen molt
bé perquè són molt amics”.

CEIP REIXAC> Psicomotricitat B CEIP REIXAC> Multiesport A

Un grup reduït i ben conjuntat
Els 6 nens de 4 i 5 anys que formen aquest grup fan
activitats similars al de psicomotricitat A, però amb
conceptes com el joc d’equip. L’entrenadora és també
Guadalupe Nieto.

CEIP REIXAC> Multiesport B

Amb moltes ganes
Els infants que entrena Bernat Sánchez tenen moltes
ganes de fer les coses bé. “Són nois molt joves que
hi posen entusiasme i s’ho passen molt bé jugant”,
diu l’entrenador.

CEIP REIXAC> Multiesport C CEIP REIXAC> Benjamí Futbol Sala

Els més petits en lliga multiesport
L’equip C de multiesport del Reixac està format per
una quinzena dels alumnes més petits que poden parti-
cipar en aquesta categoria. La seva entrenadora és Ali-
cia Vizcaíno.

L’únic equip exclusivament femení
L’equip està format per noies de 4t i 5è, entrenades
per José Cervero. És el primer cop que aquest conjunt
participa en la lliga escolar i l’objectiu és “contribuir a
potenciar l’esport femení”, diu Cervero.

CEIP REIXAC> Aleví Futbol Sala

Potenciar les relacions entre col·legis
Antonio Malaver, l’entrenador, vol que els nens rebin
educació a través de l’esport i, sobretot, “que la par-
ticipació col·labori a què hi hagi bones relacions
entre escoles i entre els pares dels alumnes”.

CEIP REIXAC> Psicomotricitat A

Coordinar el cos i fer equilibri
La monitora dels més petits, Guadalupe Nieto, té com
a objectiu que els 9 nens d’aquest grup “comencin a
conèixer bé el seu cos i que sàpiguen controlar
l’equilibri”.

Escoles i instituts augmenten
el nombre d’equips a la lliga

silvia díaz
redacció

Bona part dels nens dels
centres de primària Elvira
Cuyàs, Reixac i El Viver
practiquen esport escolar
aquesta temporada. El
centre que més infants
aplega és el CEIP El Vi-
ver, amb més d’un cen-
tenar repartits en 9 grups:

3 de psicomotricitat, 2 de
multiesport, 2 de bàsquet
i 2 de futbol sala. Un altre
col·legi que ha reunit molts
esportistes és el CEIP Rei-
xac, que ha format 7 equips:
2 de psicomotricitat, 3 de
multiesport i 2 de futbol
sala. Aquest centre té una
particularitat, ja que l’equip
de futbol sala benjamí està

format exclusivament per
noies que comencen l’actual
temporada a practicar
aquest esport. D’altra ban-
da, el CEIP Elvira Cuyàs
ha pogut formar aquest
any 3 grups: psicomotricitat,
multiesport i futbol sala.
Amb més d’una desena
d’infants a cada equip.
El repte dels organitza-

dors de la lliga escolar del
municipi és que els alum-
nes de secundària continuïn
interessats en aquesta com-
petició. L’IES La Ribera
ha aconseguit inscriure 3
conjunts: 2 de futbol sala i
1 de bàsquet, que ja es van
formar l’any passat. En
total, als 3 equips hi ha una
trentena de joves.

FOTOS: SILVIA DÍAZ
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Un bon equip
El nivell del conjunt B és similar al Viver A i com-
peteixen en la mateixa lliga, és a dir, hi ha derbi escolar.
Els entrenadors d’aquest conjunt són Jessica Gómez,
David López i Joel Villaseca.

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

CEIP EL VIVER> Multiesport A CEIP EL VIVER> Multiesport B

Aficionats al futbol
L’objectiu dels entrenadors, Víctor Pintor i Xavi Ro-
mero, és que els seus jugadors siguin primers en la lliga.
“No sé si voldran continuar amb el bàsquet i
l’handbol, els agrada molt el futbol”, comenten.

CEIP EL VIVER> Aleví A Futbol Sala

Esperant la fase de bàsquet
Aquest equip està format bàsicament per nenes que no
han volgut formar part de la lliga multiesport de fut-
bol sala. Les entrenadores són Irene López i Melania
Estaire, que ensenyen conceptes de bàsquet.

CEIP EL VIVER> Psicomotricitat C

Primers contactes amb els esports
Els menuts de P-5 que fan psicomotricitat ja reben les
primeres nocions de jocs esportius. La monitora Ma-
ribel Castillo introdueix en aquest grup conceptes de
bàsquet o de futbol sala, entre d’altres modalitats.

Continuar a les comarcals
El primer equip del Viver és més competitiu que el B.
L’entrenador és Juan Lorente i, el seu objectiu, aspirar a les
comarcals. “El Viver sempre ha quedat ben classificat
i espero que continuï així”, diu Lorente.

CEIP EL VIVER> Aleví B Futbol Sala CEIP EL VIVER> Benjamí A Bàsquet

Superació d’inici a final
L’entrenador, Juan Lorente, ha format aquest equip
perquè els jugadors comencin a conèixer en ferm la
tècnica del futbol. “Vull que aquests joves se superin
a final de lliga”.

CEIP EL VIVER> Benjamí B Bàsquet

Tres anys amb un bon nivell
Marta Gracia i Sonia Cheira són les encarregades de
transmetre a aquest equip els coneixements necessaris
per “aconseguir un bon nivell de joc i obtenir bons
resultats”, expliquen les monitores.

IES LA RIBERA> Cadet Bàsquet IES LA RIBERA> Infantil Futbol Sala

El primer cop que juguen junts
Els joves d’aquest equip mixte es compenetren bé, tot
i que pràcticament s’acaben de conèixer. L’objectiu de
l’entrenadora, Amparo Molina, és “que s’ho passin
bé”. L’equip està a la lliga de Cerdanyola.

Falten hores d’entrenament
L’objectiu de l’entrenador, José Luis Carrasco, és que els
seus jugadors es compenetrin bé, tot i que sembla difícil,
perquè “podem entrenar molt poques hores”. La
meitat dels jugadors repeteixen de l’any passat.

IES LA RIBERA> Cadet Futbol Sala

Sense mirar els resultats
L’equip cadet no té aspiracions de quedar campió de
lliga. Així ho confirma l’entrenador, Jonathan Ávila,
que destaca que “és un equip nou i el que volem és
passar-ho bé, no mirem els resultats”.

CEIP EL VIVER> Psicomotricitat B

Exercicis sobre el joc
En aquest curs, la monitora Maribel Castillo, combina la
coordinació i els moviments bàsics del cos amb inici al joc
en grup perquè, segons Castillo, “als 4 anys ja presenten
menys dificultats per entrendre les coses”.

CEIP EL VIVER i IES LA RIBERA> Presentació dels equips

CEIP EL VIVER> Psicomotricitat A

Els esportistes més petits
Els infants que practiquen psicomotricitat al Viver estan
dividits per edats i cada curs també té el seu grup d’aquesta
modalitat. Els més petits, coordinats per Maribel Castillo,
aprenen nocions d’espai i entorn.

FOTOS: SILVIA DÍAZ
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“Els cavalls t’ensenyen a
ser pacient i a pensar”

CLAUDIO MARCOS

El dia que li va canviar la vida. Un dia qualsevol,
ara fa tres anys, l’Eulàlia Roger estava a casa, a Montcada, mirant
la televisió. Un reportatge de l’etòloga Lucy Rees, que estudia el
comportament i l’aprenentatge animal, li va obrir els ulls  a una
dimensió desconeguda. Va quedar fascinada per un mètode d’en-
sinistrament de cavalls que parteix d’entendre el comportament
d’aquests mamífers forts i àgils. Aquesta biòloga va buscar la
Lucy Rees fins  que la va trobar i avui  ja s’ha convertit en una
deixeble seva, en una mena de terapeuta professional d’aquesta
espècie animal.  A  diferència dels gossos, l’Eulàlia Roger explica
que els cavalls  són preses per naturalesa i que, per tant, ens
tenen por. Per això l’ensinistrament natural, com s’anomena
aquest mètode d’ensenyament, aposta per un genet que exerceixi
un lideratge savi i calmat, que es guanya l’autoritat per la
seguretat que proporciona a l’animal. Si poguèssim parlar amb el
cavall de l’Eulàlia Roger, el Darwin, segur que ens diria que n’està
encantat, de l’anomenat ensinistrament natural.

Busco l’harmonia

entre el genet i el

cavall, perquè

s’entenguin i

treballin junts

Alguns animals

tenen transtons

mentals d’estar

tancats a les

quadres

�Per què va quedar tan en-
cantada amb el mètode d’en-
sinistrament natural de ca-
valls de la Lucy Rees?
Em va semblar molt coherent
amb la manera de fer dels cavalls.
T’ensenya a interpretar els seus
senyals. Des que vaig conèixer el
seu mètode… fa tres anys que la
meva vida ha canviat comple-
tament.
�Com escolta als cavalls?
Ells ja t’expliquen què senten
amb els movi-
ments o quan els
toques el cos. Quan
tenen un mal, el
trobes de seguida.
Tenim un sistema
de treball que co-
mença en una pista
rodona d’uns 20
metres de diàme-
tre. El cavall s’hi
mou i fem el diag-
nòstic. Els ensinis-
tradors fem una
mica de psicòlegs.
Jo li explico al
cavall que haurà de
tenir una relació
amb una persona,
que farem coses
una mica estranyes
però que no el pe-
garem ni ens el men-
jarem ni res. El cavall, com que és
una presa per naturalesa, té
aquesta por de ser menjat per un
depredador. I l’home és un
depredador que, a més, el pega…
�El fuet, descartat?
Tota eina pot ser de tortura o

bé útil, depèn de com s’utilitzi.
�Parla als cavalls en català?
És com parlar al gos o a qual-
sevol persona. Molts cavalls
tenen por perquè la gent no els
ha entès. Aleshores fan un senyal
típic, que és posar-se amb el coll
encongit cap enrere i fer algun
vot, la gent s’espanta i els pe-
guen. Hem de pensar que el ca-
vall és com un nen. No l’has de
renyar perquè tingui por. Li has
de donar confiança i seguretat.

Amb el treball diari,
els hi agafes afecte i
quan li tornes al
propietari, estàs pa-
tint per si l’amo i el
cavall s’entenen. Per
això cal corregir els
problemes de mun-
tar del genet.
�Quin és el perfil
del seu client?
Volta els 40 anys,
no sap muntar i és
propietàri d’un ca-
vall. És el més sor-
prenent! I ve i et diu:
“El meu cavall vota
quan el munto”. El
problema sempre
és del genet. Nor-
malment el pro-
pietari no entén
l’animal ni les seves

necessitats com a mamífer gran,
que són viure en espais oberts,
pasturar unes 13 o 14 hores al
dia i tenir relació amb altres
cavalls. I què fem les persones?
Els tanquem en una quadra, els
donem pinso, que és un àpat

molt concentrat, els aïllem d’a-
ltres cavalls i tot això els hi pro-
voca un trastorn mental. Si pas-
seges per una hípica, n’hi ha que
rosseguen la quadra, altres fan
gestos estranys, moviments es-
tranys… És com quan les per-
sones tenim estrés, que també
fem coses estranyes. Els cavalls
necessiten espai, canviar l’ali-
mentació, relacionar-se amb al-
tres cavalls... Com li expliques
això al propietari, si el té en una
hípica tancat?
�Les hípiques poden ser
molt tristes.
Algunes tenen moltes man-
cances.
�Catalunya no és un país
amb tradició de cria i ensi-
nistrament. Això deu ser un
problema. Quina és la solu-
ció?
L’educació de la gent i el co-
neixement de com és un cavall.
Els genets fan com si ja ho
sabessin tot i no és així.
�Els ensenya a coordinar-
se amb el cavall?
Sí. Els ensenyem que cal buscar
la relaxació del cavall, fer les co-
ses tranquil·lament, sense por. El
cavall és un animal viu que tam-
bé pensa i pren decisions. Bus-
quem la coordinació i l’har-
monia entre el genet i el cavall.
I si el l’animal s’espanta, que el
propietari sàpiga reaccionar, que
es mossegui la llengua. Si el
cavall no està en condicions
estressants treballarà millor.
�Què aporta a la seva vida
l’ensinistrament natural?

.

Els cavalls t’ensenyen moltes
coses: a ser pacient, a observar,
a pensar…
�Li ensenyen a ser més hu-
mana?
Més humana... potser sí. L’en-
sinistrament natural és una

�
�

manera de créixer com a per-
sona. Una dedicació molt enri-
quidora. Tot plegat és un camí
llarg, ple de sorpreses. El fet
d’entendre què li passa al cavall,
ja és una satisfacció que recom-
pensa l’esforç.

Eulàlia RogerEulàlia Roger
Ensinistradora de cavalls


